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Gmina Łyszkowice | Strażnicy Dziecięcych Marzeń w akcji 

Miał dziecięcą pornografię  
na telefonie
W niedzielę 12 grudnia na facebooku organizacji 
Strażnicy Dziecięcych Marzeń pojawił się film 
z zarejestrowaną rozmową z 26-letnim Markiem P. 
z gminy Łyszkowice, na którym przyznaje się on 
do posiadania na telefonie dziecięcej pornografii 
i prowadzenia korespondencji o podtekście 
seksualnym z dziewczynkami poniżej 16 roku życia. 
Mężczyzna został przekazany policji.

Szymon Bojanowicz z organi-
zacji Strażnicy Dziecięcych Ma-
rzeń, którego głos słyszymy na 
nagraniu, powiedział nam, że za-
trzymanie mężczyzny jest wy-
nikiem współpracy kilku orga-
nizacji zwalczających proceder 
pedofilii w  internecie. 26-latek 
z gminy Łyszkowice „wpadł” po 
tym, jak nawiązał kontakt z trze-
ma osobami podającymi się za 
nieletnie dziewczynki, tzw. „wa-
bikami”. Przesyłał im materiały 
pornograficzne, które wcześniej 
wyłudził od prawdziwych dziew-
czynek, korespondując z  nimi 
za pośrednictwem komunika-
torów internetowych Gadu-Ga-
du i  WhatsApp. Rozpowszech-
niał zdjęcia nagich dziewczynek, 
ale też materiały pornograficzne 
z udziałem osób dorosłych, które 

pozyskał z internetu. Przyznał się 
do otrzymania około 10 zdjęć od 
nieletnich dziewczynek, najmłod-
sza z nich miała 13 lat. 

Organizacja ustaliła, że przez 
cały okres działalności Marka P. 
(na filmie wyznaje, że trwało to 
ponad rok), nawiązał on w inter-
necie kontakt z ok. 30 dziewczyn-
kami w  wieku od 13 do 15 lat. 
Najczęściej były one mieszkanka-

mi Łodzi lub Warszawy. Na filmie 
mężczyzna wypiera się, by kie-
dykolwiek spotkał się z którąkol-
wiek z tych dziewczynek, jednak 
w korespondencji, jaką prowadził 
z „wabikami” padały z jego stro-
ny propozycje spotkania. Szymon 
Bojanowicz uważa, że prędzej czy 
później doszłoby do takiego spo-
tkania, dlatego trzeba było działać 
szybko.

W wyniku korespondencji 
Marka P. z „wabikami” udało się 
ustalić miejsce jego zamieszka-
nia. Wczoraj przedstawiciele or-
ganizacji udali się do jego domu 
i  poprosili o  rozmowę, na którą 
wyraził zgodę. Została przepro-
wadzona w  jego samochodzie. 
26-latek przyznał się do posiada-
nia dziecięcej pornografii na tele-
fonie, zaproponował, że skasuje 
zdjęcia, a  następnego dnia zgło-
si się celem poddania się lecze-
niu swoich skłonności. Mówił, że 
jest mu źle i głupio przez to, co się 
stało. – Jeśli mi pomożecie, będę 
się leczył – deklarował. Mówił, że 
korespondował z dziewczynkami 
z nudów.

Przytoczono mu fragmenty kil-
ku lubieżnych wiadomości, któ-
re kierował do 13-letniej dziew-

czynki: „A c*** to golisz, czy 
nigdy nie robiłaś tego?”, „Nago 
lubisz być w  domu?”, „A duże 
masz piersi czy małe?” Ja to bym 
chciał Ciebie i całował bym Cię”, 
„A o erotyce lubisz pisać czy nie 
wiesz nic o tym?”. Prosił, aby mu 
już tych jego pytań nie odczyty-
wać, mówił, że cała sytuacja jest 
dla niego bardzo trudna.

Szymon Bojanowicz poinfor-
mował nas, że rozmowa pod do-
mem Marka P. zakończyła się 
przekazaniem go funkcjonariu-

szom z Komendy Powiatowej Po-
licji w Łowiczu.

Rzecznik Prokuratury Okrę-
gowej w Łodzi Krzysztof Kopa-
nia poinformował nas, że Marek 
P. usłyszał dwa zarzuty, związa-
ne z posiadaniem treści pornogra-
ficznych i ich nieudolnym rozpo-
wszechnianiem (myślał, że wysyła 
je do dziecka, ale odbiorcą była 
osoba dorosła – tzw. „wabik”). 

Decyzją sądu 26-letni mężczy-
zna został tymczasowo areszto-
wany na 3 miesiące.  aa

Miasto Głowno | Ósmy finał akcji „Paczka Dla Zwierzaczka”

Każdy może wybrać swego podopiecznego
W sobotę, 18 grudnia o godz. 

10.00 w  Przytulisku w  Głow-
nie odbędzie się spotkanie fina-
lizujące tegoroczną edycję akcji: 
„Paczka dla Zwierzaczka”, któ-
rej celem było zebranie żywności 
i  akcesoriów dla zwierząt prze-
bywających pod opieką Towarzy-
stwa Przyjaciół Zwierząt „Arka-
dia”. 

Od 2014 roku Członkowie 
TPZ „Arkadia” w  Głownie 
i  Wolontariusze w  Przytulisku 
dla Zwierząt wspólnie organi-
zują świąteczną akcję prezento-
wą „Paczka dla Zwierzaczka”. 
Podczas poszczególnych edycji 
każda zainteresowana akcją oso-
ba może wybrać podopiecznego 
Przytuliska i wspomóc przygoto-
wanie dla niego świąt w tym peł-
nym nadziei miejscu.  

str. 31
Przygotowania Świętego Mikołaja do finału akcji  
„Paczka dla Zwierzaczka”.
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Gmina Dmosin | Nowe stawki za odpady

Większa zachęta do założenia 
kompostownika

Od nowego roku mieszkańcy 
gminy Dmosin będą płacić więcej 
za odbiór śmieci, a przynajmniej 
ci, którzy nie posiadają kompo-
stowników przydomowych, gdyż 
dla takowych, de facto, koszt się 
nie zmieni. Samorządowcy pod-
czas sesji 30 listopada przyjęli 
uchwałę w sprawie ustalenia no-
wych stawek za odpady.

Mieszkańcy płacą obecnie 
36,30 zł miesięcznie za śmieci se-
gregowane oraz 72,60 zł, gdy tego 
nie robią. Z początkiem 2022 roku 
będą uiszczali odpowiednio 38,38 
zł albo 76,76 zł, przy czym staw-
ka 38,38 zł jest stawką maksymal-
ną, jaka mogła być ustanowiona.

Dobra wiadomość jest taka, iż 
ustalona została też nowa zniż-
ka dla właścicieli nieruchomości, 

którzy zagospodarowują biood-
pady w  kompostownikach przy-
domowych – w  wysokości 8,58 
zł od każdej osoby. Dotychczaso-
wa zniżka wynosiła 6,50 zł od go-
spodarstwa domowego. W związ-
ku z  tym 4-osobowa rodzina 
kompostująca bioodpady zapłaci 
tyle samo, co w br. czyli 119,2 zł 
(29,80 zł razy 4).

Odnosząc się do nowych sta-
wek wójt Danuta Supera, powie-
działa, że w wyniku przetargu na 
odbiór i zagospodarowanie odpa-
dów wpłynęła do Urzędu 1 oferta, 
od firmy PreZero Service z Kutna 
(która odbiera śmieci także w tym 
roku) – na 1 846 476 zł.

– Oferta była analizowana pod 
kątem sfinansowania jej przez 
obecne stawki.  str. 31

Świąteczne 
Wieści  
już w środę

Następny, świąteczny, numer 
Wieści, ukaże się w sprzedaży już 
w środę, 22 grudnia.

Redakcja

REKLAMA

Zrzut ekranu z filmu na stronie facebookowej Strażnicy Dziecięcych 
Marzeń. 12 grudnia 2021 r. 

W korespondencji, jaką 
prowadził z „wabikami” 
padały z jego strony 
propozycje spotkania. 

Po tragedii
Żony nadal nie 
przesłuchano
Pisaliśmy w poprzednim 
numerze o tragedii,  
do której doszło  
we wtorek 7 grudnia. 

Zdarzenie to wstrząsnęło spo-
kojną zwykle Wolą Cyrusową, 
wsią w gminie Dmosin pod Głow-
nem. Przypomnijmy, że około go-
dziny 9.30 w okazałym, bardzo 
charakterystycznym domu, na-
leżącym do zamożnej rodziny 
przedsiębiorców, doszło do tra-
gedii rodzinnej. Nie żyje 49-let-
ni mężczyzna Andrzej P., a jego 
47-letnia żona Anna P. jest ranna, 
ale jej stan jest stabilny. Powodem 
tragedii była kłótnia małżeńska w 
jednym z domów.

Podczas kłótni nagle padły 
strzały z broni palnej. Nie wiado-
mo dalej kto sięgnął po broń – czy 
mężczyzna, czy może jego mał-
żonka. Pomoc wezwał ich syn. 
Jednak pomimo przybycia służb 
na miejsce, mężczyzny nie udało 
się uratować.  str. 4
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RZUT OKIEM | HARCERSKIE MIKOŁAJKI

Leśne szaleństwa, pierniki palce lizać, zabawy, poobozowe spotkania czy ognisko z kiełbaskami 
a nawet hamaki – to tylko niektóre z atrakcji w środku i na powietrzu, przygotowanych przez harcerzy 
ZHP z Głowna na sobotnie mikołajkowe spotkanie w siedzibie Stowarzyszenia Piaski Rudnickie. Udział wzięło 
przeszło 110 dzieci. tm
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 �8 grudnia o godz. 13 na ul. 
Targowej w Strykowie doszło do 
kolizji ciężarowego Iveco z naczepą 
i osobowego Volkswagena. Kie-
rujący Iveco 66-letni mieszkaniec 
Sochaczewa, jadąc od ul. Warszaw-
skiej w kierunku Cmentarnej nie 
zachował bezpiecznej odległości 
podczas omijania Volkswagena, za 
kierownicą którego siedział 52-letni 
mieszkaniec powiatu zgierskiego, 
który stał na jezdni i doprowadził do 
zderzenia z nim. W zdarzeniu nikt 
nie ucierpiał. Kierowca Iveco został 
ukarany mandatem.

 �Również 8 grudnia o godz. 
16.30 na drodze Warszewice – 

Sierżnia samochód marki Citroen 
zderzył się z sarną. Kierujący po-
jazdem 42-letni mieszkaniec po-
wiatu zgierskiego, jadąc od strony 
Strykowa w kierunki Sierżni uderzył 
w sarnę, która raptownie wybiegła 
mu pod koła. Kierującemu nic się 
nie stało. Był trzeźwy. Policja nie 
wymierzyła mu mandatu uznając, 
że nie ma ku temu podstaw. 

 �10 grudnia o godz. 8 w miej-
scowości Sosnowiec Pieńki zde-
rzyły się dwa samochody – Mazda 
i Kia. Sprawczynią kolizji była 42-let-
nia mieszkanka pow. zgierskiego, 
która jadąc z nadmierną prędkością 
na łuku łuku drogi zjechała na prze-

ciwległy pas i doprowadziła do czo-
łowego zderzenia z pojazdem Kia, 
którym kierowała 49-letnia miesz-
kanka pow. zgierskiego. Żadna 
z kierujących nie odniosła obrażeń. 
Obie były trzeźwe. 49-latka została 
ukarana mandatem.

 �11 grudnia o godz. 4 rano 
na ul. Wodnej w Dobrej kierujący 
ciągnikiem siodłowym z naczepą 
nie zachował ostrożności podczas 
cofania i uderzył w strojący za nim 
samochód osobowy Skoda, którym 
kierował 26-letni mieszkaniec Łodzi. 
TIR oddalił się z miejsca zdarzenia. 
Policja prowadzi postępowanie, aby 
ustalić sprawcę tej kolizji.  mwk

Głowno, Stryków | Jechali po alkoholu

Drogówka miała co robić
Zimowa aura nie 
zniechęciła wszystkich do 
jazdy rowerem. Niestety 
nie zabrakło również 
rowerzystów, którzy 
wsiadali na swój jednoślad 
pod wpływem alkoholu. 

Jeden z nich tego samego dnia, 
w  krótkich odstępach czasu za-
trzymany został przez drogówkę 
ze Zgierza dwa razy. 

8 grudnia o godz. 8.40 na ul. 
Kopernika w  Głownie policja 
zatrzymała 66-letniego rowerzy-

stę, który miał 0,5 promila alko-
holu we krwi. Mieszkaniec po-
wiatu zgierskiego ukarany został 
mandatem. 11 grudnia o  godz. 
7.50 na ul. Głównej w  Swędo-
wie funkcjonariusze z drogówki 
zatrzymali 45-letniego mieszkań-
ca pow. zgierskiego, który jechał 
rowerem mając 0,84 promila al-
koholu we krwi. Został ukarany 
mandatem. 

Wspomniany na wstępie inny 
nieodpowiedzialny rowerzysta – 
69-letni mieszkaniec pow. zgier-
skiego, 11 grudnia w Głownie za-

trzymany został przez policję aż 
dwa razy. Za pierwszym razem 
miało to miejsce na ul. Targowej 
o godz. 15.10 – wtedy „wydmu-
chał” 0,60 promila. Pół godzi-
ny później na ul. Łowickiej „wy-
dmuchał” 0,56 promila. W  obu 
przypadkach policja wręczyła mu 
mandat.

11 grudnia o  godz. 23.13 na 
ul. Wczasowej w  Strykowie za-
trzymany został 50-letni rowerzy-
sta, którego badanie alkosensorem 
wykazało 1,4 promila.

13 grudnia o godz. 8.20 na ul. 
Łowickiej w Głownie zatrzymany 
został 53-letni mieszkaniec pow. 
zgierskiego, który miał 2,38 pro-
mila alkoholu we krwi. mwk

Watykan | Długo oczekiwana decyzja w sprawie księdza

Piotr S. wydalony 
z kapłaństwa
8 grudnia Piotr S. 
– ksiądz z diecezji 
łowickiej otrzymał 
dekret watykańskiej 
Kongregacji Nauki 
Wiary wydalający go 
z kapłaństwa. 

O dekrecie jako pierwszy po-
informował portal OKO.press. 
Kongregacja Nauki Wiary mia-
ła wydać dekret 22 października 
2021 r., tym samym potwierdza-
jąc wcześniejszy dekret abp Woj-
ciecha Polaka – Prymasa Polski, 
a ten ponad rok temu – 25 listopa-
da 2020 r. orzekał wydalenie księ-
dza Piotra S. ze stanu duchownego 
z  powodu przestępstw seksual-
nych z  nieletnimi. Dekret Kon-
gregacji Nauki Wiary nie jest pra-
womocny. Piotrowi S. przysługuje 
odwołanie do instancji apelacyj-
nej przy Trybunale Kongregacji 
Nauki Wiary w Rzymie.

O sprawie pisaliśmy przed ro-
kiem, kiedy portal OKO.press 
dotarł do tych informacji poprzez 
mężczyznę, który jako nastoletni 
ministrant w  parafii w  Skiernie-
wicach był ofiarą księdza – pedo-
fila przez 2 lata. Tenże mężczyzna 
złożył oficjalne zawiadomienie 
do Kurii Diecezjalnej Łowickiej 
w 2011 roku. Sprawa była w die-
cezji łowickiej prowadzona tak 
skandalicznie, że po 8 latach Sto-
lica Apostolska przekazała ją do 
prymasa Polski Wojciecha Po-
laka, do ponownego rozpatrze-

nia. W tym czasie ks. Piotr S. był 
przenoszony z  parafii do para-
fii. Zdaniem wspomnianego por-
talu, pierwsze sygnały dotyczące 
skłonności księdza docierały do 
kurii jeszcze w  latach 90. (Piotr 
S. był wyświęcony na kapłana 
w  1990 roku – przyp.red.), ów-
czesny biskup łowicki Alojzy Or-
szulik również nie podjął skutecz-
nych działań.

Niezależnie od postępowania 
kościelnego toczy się prokura-
torskie, prowadzone przez Pro-
kuraturę Rejonową Łódź-Górna, 
dotyczy ono zarówno czynów 
Piotra S., jak i zatajania informacji 
o nich przez łowickiego biskupa. 

Jeszcze w ubiegłym roku, gdy 
o  sprawie było głośno, Piotr S. 
był wikariuszem w  jednej z  pa-
rafii z  okolic Żychlina, posługi-

wał też jako kapelan w zakładzie 
opiekuńczo-leczniczym w Skrze-
szewach. Po publikacjach na jego 
temat został z  zakładu zwolnio-
ny, a  burmistrz Żychlina Grze-
gorz Ambroziak, z troski o dzieci 
i  młodzież, natychmiast spraw-
dzał, czy ksiądz nie uczył w szko-
łach religii – okazało się nie miał 
on takich lekcji.

Burmistrz Ambroziak wysto-
sował też do łowickiego biskupa 
Andrzeja Dziuby pismo, w  któ-
rym prosił o  wyjaśnienie stanu 
faktycznego. Ten miał mu dzięko-
wać za troskę i deklarował, że dla 
dobra społecznego Piotr S. zosta-
nie stamtąd zabrany. Gdzie prze-
bywał wtedy i gdzie jest obecnie 
– nie zostało ujawnione, choć nie 
„zniknął” z  internetowej strony 
diecezji łowickiej, nie ma tam jed-
nak żadnej informacji na jego te-
mat (a takie są o wszystkich kapła-
nach, że wymienione są wszystkie 
ich funkcje), poza datą święceń 
kapłańskich.

Rzecznik Kurii Diecezjalnej 
Łowickiej ks. Zbigniew Kielan 
powiedział nam, że nie wie, czy 
Piotr S. będzie się odwoływał od 
dekretu z  Watykanu, ale ma do 
tego prawo. Na pewno diecezja 
poinformuje o sprawie wydalenia 
z  kapłaństwa wówczas, gdy de-
kret będzie prawomocny. 

Tak też ujawniony został dekret 
w sprawie Sławomira S., księdza 
z diecezji łowickiej, który z tych 
samych powodów został wyda-
lony z kapłaństwa w 2013 roku. 
 mwk

Niezależnie od 
postępowania 
kościelnego toczy 
się prokuratorskie, 
prowadzone przez 
Prokuraturę Rejonową 
Łódź-Górna, dotyczy 
ono zarówno czynów 
Piotra S., jak i zatajania 
informacji o nich przez 
łowickiego biskupa.

Aktualności
Stryków | Weekend cudów Szlachetnej Paczki

Jedna z najpiękniejszych 
akcji w roku
15 rodzin z terenu 
gmin Stryków, 
Głowno i Nowosolna 
w miniony weekend 
otrzymało podarunki 
za pośrednictwem 
wolontariuszy 
strykowskiego sztabu 
Szlachetnej Paczki. Sztab 
ten utworzyło w tym roku 
ośmioro wolontariuszy.

Akcja ma zasięg ogólnopol-
ski, ale jej powodzenie zależy od 
zaangażowania w lokalnych spo-
łecznościach. W Strykowie sztab 
spisał się na medal, bo udało się 
skompletować paczki dla wszyst-
kich rodzin, które przeszły wery-
fikację. Są to rodziny (a czasem 
pojedyncze, samotne osoby) naj-
bardziej potrzebujące, dotknięte 
takimi problemami jak ubóstwo, 
choroby czy niepełnosprawność. 
Prezent od Szlachetnej Paczki jest 
dla nich często namiastką praw-
dziwych świąt.

W paczkach znalazły się prze-
różne rzeczy, od długotermino-
wych produktów spożywczych 
przez ubrania i  drobne sprzęty 
AGD po zabawki dla dzieci czy 
opał. Średnia wartość jednej pacz-
ki to 5285 zł. 

– Nasz magazyn był czynny 
już od piątku – mówił nam wo-
lontariusz Mateusz. – Jak co roku, 

bardzo pomogły lokalne instytu-
cje i organizacje, jak na przykład 
szkoły, koła gospodyń wiejskich 
i  oczywiście OSP w  Strykowie, 
w której strażnicy mieści się sztab 
i magazyn.

Darczyńcy, dostarczający 
tam paczki, mogli tam skorzy-
stać z  ciast od cukierni Marcel, 
otrzymywali też ręcznie wykona-
ne upominki przygotowane przez 
klub seniora Nasza Ferajna z Nie-
sułkowa.

Wśród darczyńców było wiele 
prywatnych osób, instytucji i firm 
ze Strykowa i  okolic, takich jak 
na przykład OSP Swędów, sołec-
two Swędów, Szkoła Podstawowa 
w Bratoszewicach, Szkoła Podsta-

wowa w Niesułkowie, Przedszko-
le Samorządowe w  Strykowie, 
Szkoła Podstawowa w  Starych 
Skoszewach, Przedszkole Osin-
kowo, Zespół Szkół Specjalnych 
w Głownie oraz I LO w Głownie.

Dotarli też darczyńcy, z  dal-
szych stron, w tym nawet z War-
szawy. – Jeden darczyńca spe-
cjalnie przyjechał z  daleka, bo 
przeczytał, że jedna z  rodzin in-
teresowała się historią – mówi 
koordynator akcji Piotr Ślęzak. – 
Postanowił spełnić marzenie pani 
i zabierze ją wiosną do muzeum 
w Oświęcimiu.

Jedną z  paczek przygotował 
i  przywiózł do sztabu rzecznik 
praw dziecka Mikołaj Pawlak.  tm

Mateusz, Angela, Karolina, Mateusz i Michał. 5 z 8 wolontariuszy 
strykowskiej Szlachetnej Paczki 2021. W zespole byli też Piotr 
(koordynator), Katarzyna i Rafał.

FO
T.

 T
O

M
A

S
Z 

M
AT

U
S

IA
K



www.lowiczanin.info

G

    nr 50       16 grudnia 2021

RZUT OKIEM | ŚWIĄTECZNE WARSZTATY

Aniołki i dekoracje choinkowe 
z masy porcelanowej były 
tematem świątecznych 
warsztatów dla dorosłych, 
które w czwartek 9 grudnia 
w Domu Kultury w Niesułkowie 
poprowadziła Agata Włodarczyk.

Aktualności
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Miasto Głowno | Walka o „Zwierzakobus”

To ostatnie dni walki o „Zwierzakobus”
Przez lata działalności 
udało im się pomóc 
setkom zwierząt i dać 
im nowy dom.  
Do dalszego działania 
niezbędny jest im nowy 
samochód. 

Obecnie, Przytulisko dla Zwie-
rząt w  Głownie bierze udział 
w konkursie „Ratujemy Zwierza-
ki”. W ramach tej akcji pięć orga-
nizacji, które zbiorą największą 
ilość wpłat, otrzyma „Zwierzako-
bus”, czyli samochód, dzięki któ-
remu Przytulisko w Głownie bę-
dzie mogło ocalić jeszcze więcej 
czworonogów.

Bezpośrednią opiekę nad Przy-
tuliskiem sprawuje Towarzy-
stwo Przyjaciół Zwierząt „Arka-
dia” w Głownie wraz z miastem 
Głowno. Od 23 lat pomagają oni 
skrzywdzonym przez swoich wła-
ścicieli, zaniedbanym, chorym lub 
porzuconym zwierzętom (psom 
i  kotom) z  Głowna i  okolic. 
W Przytulisku przebywa średnio 
około 80 psów i około 20 kotów. 
W opiece nad nimi pomagają wo-
lontariusze, dzięki którym czwo-
ronożni podopieczni odzyskują 
równowagę psychiczną, uczą się 
podstawowego posłuszeństwa, 
a  także wychodzą ze stanów de-
presyjnych i otwierają się na po-
zytywny kontakt z ludźmi. 

Organizacja „Ratujemy Zwie-
rzaki” ogłosiła konkurs, do któ-
rego mogły zgłosić się fundacje 
i  stowarzyszenia niosące pomoc 

zwierzętom. Wygraną konkur-
su stanowi „Zwierzakobus”, czyli 
dostosowany do potrzeb czworo-
nogów, interwencyjny samochód 
niezbędny do codziennej pra-
cy wolontariuszy i pracowników 
działających na rzecz skrzyw-
dzonych przez los lub człowieka 
zwierząt. 

Towarzystwo Przyjaciół Zwie-
rząt „Arkadia” jest w finale kon-
kursu. To, czy otrzymają oni 
pojazd, zależy już tylko od inter-
nautów. Auto otrzyma pięć orga-
nizacji, których wesprze finanso-
wo najwięcej osób. 

Jak zapewnia Katarzyna Ku-
charska, wolontariuszka Przytuli-
ska w Głownie, nowy samochód, 
przystosowany do pomagania 
zwierzętom, jest im niezbędny  
do dalszego działania. 

– Jesteśmy niewielką organiza-
cją i dysponujemy jednym samo-
chodem, który ma już przejecha-
ne prawie pół miliona kilometrów. 
Wozimy nim zwierzęta do we-

terynarzy, nowych domów, nasz 
Patrol Interwencyjny pomaga 
zwierzętom, których losem nikt 
się nie przejmuje lub są krzyw-
dzone. Każdego dnia boimy się,  
że podczas jakiegoś wyjazdu nasz 
„zielony” stanie i nie ruszy, a my 
nie będziemy mogli tak czyn-
nie wspierać zwierząt – informu-
je wolontariuszka Katarzyna Ku-
charska.

W akcji nie liczy się wysokość 
wpłacanej kwoty, tylko ilość indy-
widualnych darczyńców. Oznacza 
to, że aby wygrać „Zwierzako-
bus”, organizacja z Głowna musi 
zdobyć jak najwięcej wpłat, któ-
rych kwota może wynosić nawet 
symboliczną złotówkę.

Konkurs trwa do 16 grudnia 
2021 roku. Czasu na wsparcie 
akcji jest już coraz mniej. Wpłat 
można dokonywać na stronie ra-
tujemyzwierzaki.pl: https://www.
ratujemyzwierzaki.pl/przytulisko-
glownozwierzakobus  

ml

Grafika promocyjna
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Głowno | Hufiec ZHP

Betlejemskie Światełko Pokoju 
dotarło do Głowna
Harcerze hufca ZHP 
z Głowna 12 grudnia 
odebrali i przywieźli  
do siebie Betlejemskie 
Światełko Pokoju. 

Tradycyjnie już symboliczny 
ogień był przekazywany hufcom 
z  województwa łódzkiego w  ar-
chikatedrze przy ul. Piotrkowskiej 

w  Łodzi, podczas mszy świętej. 
Odprawiał ją ks. bp Ireneusz Pę-
kalski. 

Światełko przekazała komen-
dant chorągwi łódzkiej dh. Natalia 
Patorska-Grzelewska. 

Harcerze z Głowna przekazują 
światełko do kościołów św. Jaku-
ba, św. Maksymiliana i św. Barba-
ry w Głownie, a także w Dmosi-

nie, Domaniewicach, Waliszewie 
i  Bratoszewicach”. Betlejemskie 
Światło Pokoju, czyli płomień 
z  Groty Narodzenia Chrystusa, 
trafiło do Polski 31 raz. Płomień 
jest symbolem braterstwa, pokoju 
i pomocy bliźnim. Polscy harce-
rze od 1991 roku przejmują ogień 
od skautów słowackich i przeka-
zują na wschód. tm 

Reprezentanci głowieńskiego hufca przejmują światełko od ks. bp. Ireneusza Pękalskiego w łódzkiej 
archikatedrze.

FO
T.

 H
U

FI
EC

 Z
H

P
 G

ŁO
W

N
O

Gmina Głowno | Droga Mąkolice – Wola Mąkolska – Jasionna?

Setki drzew zostaną wycięte
Leszek Potakowski, radny po-

wiatu zgierskiego z obwodu gmin 
Głowno i  Stryków, złożył 23 li-
stopada interpelację w  sprawie 
budowy drogi powiatowej relacji 
Mąkolice – Wola Mąkolska – Ja-
sionna. 3 grudnia dostał na nią od-
powiedź.

W swojej interpelacji radny 
zwrócił uwagę na to, że wspo-
mniana droga gruntowa jest 

w  bardzo złym stanie (w szcze-
gólności podczas wiosennych roz-
topów) i  jej remont stanowiłby 
znaczące uzupełnienie sieci dróg, 
a  także skróciłby czas dojazdu 
służb ratunkowych oraz miesz-
kańców do poszczególnych wsi. 
Zaznaczył przy tym, że w marcu 
br. złożył wniosek o zabezpiecze-
nie środków i  wprowadzenie do 
budżetu powiatu przebudowy tej 

drogi, co stało się w końcu faktem. 
W związku zaś z tym, iż we wrze-
śniu podpisana została umowa 
z  projektantem na opracowanie 
dokumentacji tejże drogi, radny 
pytał starostę czy Zarząd Powia-
tu albo wykonawca dokumen-
tacji wystąpił do gminy Głowno 
o  decyzję środowiskową, wod-
no-prawną i kolejną, zezwalającą  
na wycinkę drzew.  str. 31 FO
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Cieszą się z każdej  
złotówki na hospicjum 
im. Jana Pawła II – str. 9Aktualności
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Gmina Stryków | Pytania nie tylko o transport drogowy – i nie tylko o Brzezińską 

Ważenie TIR-rów pomysłem  
na rozwiązanie problemów
Podczas sesji Rady Miejskiej 25 listopada odbyła się dyskusja  
na temat ruchu na terenie gminy. Na pytania radnych odpowiadali:  
Łódzki Wojewódzki Inspektor Transportu Drogowego – Paweł Onisk, 
Naczelnik Wydziału Inspekcji – Marek Kędra oraz Łukasz Kwiatkowski 
– zastępca komendanta komisariatu policji w Strykowie. Rozmowa 
dotyczyła stworzenia w gminie miejsca do ważenia samochodów 
ciężarowych.

Na początku dyskusji przewod-
niczący Rady Paweł Kasica za-
dał pytania od sołtysów. Pierwsze 
z nich dotyczyło m.in. ewentual-
nego montażu stacjonarnego urzą-
dzenia rejestrującego w okolicach 
szkoły w Niesułkowie. Padła od-
powiedź, iż Inspektorat Trans-
portu Drogowego nie zajmuje się 
sprawą fotorodarów (robi to de-
legatura centralna), lecz kontrolą 
transportu drogowego pojazdów 
ciężkich. Wystąpiła propozycja, 
żeby rada zaprosiła na spotkanie 

Arkadiusza Dąbrowskiego, na-
czelnika Delegatury Centralnej.

Inne pytanie od sołtysów do-
tyczyło zatrzymywania rowe-
rzystów w  sołectwie Tymianka. 
Padła uwaga, że policja powin-
na zajmować się nie ich zatrzy-
mywaniem, lecz innymi zagro-
żeniami, w  tym kierowcami 
przekraczającymi prędkość czy 
nagminnie jeżdżącymi w  miej-
scowości TIR-ami. Łukasz 
Kwiatkowski oznajmił, iż Ko-
misariat Policji w Strykowie nie 

może dokonywać kontroli pręd-
kości i  robi to Wydział Ruchu 
Drogowego Komendy Powiato-
wej w Zgierzu, dodając, że uwa-
gę sołtysa przekaże w odpowied-
nie miejsce.

Paweł Kasica zapytał o  inter-
wencję w  sprawie ruchu samo-
chodów ciężarowych w  ulicy 
Brzezińskiej, ale także w  całej 
gminie. Paweł Onisk zapropo-
nował samorządowi stworzenie 
punktu kontroli pojazdów (nade 
wszystko – miejsca do ich waże-

nia). – Jest to rozwiązanie, które 
sprawi, że będziemy się w rejonie 
częściej pojawiać. To nie są astro-
nomiczne kwoty. Trzeba stworzyć 
teren, który będzie posiadał wnę-
ki pod wagi przenośne. My takie 
wagi posiadamy, więc nie musie-
libyście w nie inwestować. Waż-
ną kwestią jest też fakt, że 88% 
z kary, która jest nakładana w wy-
niku przeważenia pojazdu, trafia 
na konto zarządcy drogi. Najszyb-
ciej tę sytuację zrozumiały duże 
miasta, a więc Łódź i Piotrków, 
ale także mniejsze, jak Łowicz  
– powiedział Inspektor, zazna-
czając jednocześnie, że inspekto-
rat ma mało tego typu punktów 
w województwie.

Marek Kędra oznajmił, że miej-
sce do ważenia nie musi być bez-
pośrednio przy kontrolowanej 
drodze, gdyż inspektorat dyspo-
nuje samochodami nieoznakowa-
nymi do tego, żeby doprowadzić 

do niego dany pojazd. Naczelnik 
powiedział też, że głównym za-
daniem inspektoratu jest kontro-
la przewoźników międzynarodo-
wych, by chronić rynek krajowy 
przed niezdrową konkurencją.

Jedno miejsce ważenia 
czy więcej?
Burmistrz Witold Kosmow-

ski powiedział, że nad tematem 
miejsca do ważenia warto się 
zastanowić. Zresztą już podczas 
wcześniejszych sesji sam wspo-
minał o  takowym rozwiązaniu. 
Zasugerował, że miejsc mogło-
by być więcej niż jedno, aby nie 
„zdjąć” ruchu tylko z drogi krajo-
wej, a więc bez korzyści finanso-
wych dla gminy.

Także radny Dariusz Dziewul-
ski podkreślił, że miejsce do wa-
żenia to dobry pomysł i  zapy-
tał burmistrza, ile czasu zajęłoby 
jego uruchomienie. Kosmowski 

odpowiedział, że na razie nie jest 
w stanie odpowiedzieć na to py-
tanie, ale dodał, między innymi, 
że teren Zakładu Gospodarki Ko-
munalnej i Mieszkaniowej mógł-
by ewentualnie pełnić tę funkcję. 
Przypomniał przy tym, że na te-
ren do ważenia był przygotowy-
wany kilkanaście lat temu nad za-
lewem, lecz ostatecznie do jego 
organizacji nie doszło.

Jeszcze na początku sesji bur-
mistrz zaznaczył, iż na sesję został 
zaproszony również komendant 
powiatowy policji, ale ostatecz-
nie nie mógł się pojawić, o czym 
miał poinformować telefonicznie. 
Witold Kosmowski deklarował, 
że będzie chciał zorganizować ko-
lejne spotkanie dotyczące ruchu 
w gminie, na które ponownie za-
prosi, między innymi, komendan-
ta powiatowego, ale także woje-
wódzkiego.  

sm

Gmina Dmosin | Jednogłośnie podnieśli

Radni z wyższymi dietami
W ostatnim czasie gminy w całej Polsce, czy też radni, 
bo należy to do ich kompetencji, podejmują uchwały 
w sprawie podwyżek wysokości swoich diet. Również 
Rada Gminy z Dmosina je podjęła. Radni będą 
otrzymywali więcej pieniędzy.

Wraz z  początkiem listopada 
weszła w życie nowelizacja usta-
wy o  wynagrodzeniu osób zaj-
mujących kierownicze stanowiska 
państwowe oraz niektórych innych 
ustaw, implikująca wyższe mak-
symalne diety radnych. W związ-
ku z tym radni z Dmosina na sesji 
30 listopada przyjęli odpowiednie 
uchwały.

I tak pierwsza z nich – w spra-
wie wysokości diety przewodni-
czącego Rady, a  więc Barbary 
Kosmy, ustala, iż przewodniczą-
cej przysługiwać będzie zryczał-
towana miesięczna kwota w wy-
sokości 1.500 zł; jak dotąd 
wynosiła ona 1.340 zł. Kwotę 
tę zmniejsza się o 10% za każ-
dą nieobecność Przewodniczącej 
na sesji lub komisji Rady, której 
jest członkiem, z  wyłączeniem 
nieobecności spowodowanej po-

dróżą służbową związaną z wy-
konywaniem mandatu. Na in-
nych zasadach obliczana będzie 
dieta dla pozostałych radnych. 
Nie będzie im przysługiwać kwo-
ta ryczałtowa, czyli w  wysoko-
ści ustalonej z góry, lecz kwota 
za udział w sesji Rady, w posie-
dzeniach komisji i  stowarzy-
szeń i  związków międzygmin-
nych, których gmina Dmosin jest 
członkiem – w wysokości 300 zł 
za każdy udział. Jak dotąd kwota 
ta wynosiła 220 zł.

Jeżeli w jednym dniu odbywać 
się będzie zarówno sesja, jak i ko-
misja albo kilka komisji, radnemu 
przysługiwać będzie wyłącznie 
jedna dieta. Takie samo rozgra-
niczenie funkcjonowało zresztą 
i dotychczas.

Uchwały zostały podjęte jedno-
głośnie „za”, a więc 13 głosami, 

gdyż 2 radnych nie uczestniczyło 
w obradach.

Sołtysi też dostaną 
więcej
Rada przyjęła tego dnia także 

uchwałę w sprawie nowej wyso-
kości diet dla sołtysów. Sołtysi 
będą uzyskiwali dietę w wysoko-
ści 200 zł za udział w obradach 
sesji oraz za udział w posiedze-
niu komisji, jeżeli będą w  nim 
uczestniczyć na zaproszenie 
przewodniczącego Komisji.

Co jednak ważne (i wypunk-
towane w  uchwale): „jeśli sesja 
Rady będzie się odbywać w  tym 
samym dniu co posiedzenie Ko-
misji Rady, uczestniczący w nich 
sołtys zachowuje prawo do jednej 
diety”.

Jak dotąd dieta dla sołtysa wy-
nosiła 130 zł i była przyznawana 
w  ten sam sposób, choć z  ma-
łym wyjątkiem. Do tej porty 
było bowiem tak, iż sołtys, któ-
ry był jednocześnie radnym, „tra-
cił” dietę z  racji bycia sołtysem.  
Od teraz będzie, oprócz diety rad-
nego, otrzymywał dodatkowo 
10% diety sołtysa, czyli 20 zł.

Ta uchwała też została podjęta 
jednogłośnie.  

sm

Głowno | Gospodarka odpadami

Remondis po raz trzeci
Na sesji Rady Miejskiej 1 grudnia burmistrz 
Grzegorz Janeczek mówił m.in. o odbiorze śmieci 
z terenu miasta w przyszłym roku.  
Obyło się bez niespodzianek, ponieważ firmą, 
która zajmie się w 2022 roku odbiorem odpadów, 
będzie Remondis, czyli niemiecka firma działająca 
w Polsce od 1992, która odbierała śmierci 
z terenu miasta również  
w 2020 i 2021 roku.

Cena oferty, jaką zaproponowa-
ła, to 6,4 mln zł, przy czym należy 
pamiętać, iż gmina będzie od no-
wego roku płaciła firmie od każ-
dej zebranej tony odpadów, a nie 

jak miało to miejsce dotychczas  
– na podstawie stawki ryczałtowej, 
ustalonej z góry.

Wyboru Remondis dokona-
no w  drugim przetargu. Pierw-

szy został anulowany, gdyż fir-
ma ta złożyła zbyt wysoką dla 
gminy propozycję – 9,3 mln 
złotych. Była to jedyna ofer-
ta, która wpłynęła w pierwszym  
przetargu.

W drugim postępowaniu Re-
mondis nie było jedynym przed-
siębiorstwem, które złożyło swo-
ją ofertę. Zrobiła to także firma 
FBSerwis z  Warszawy, oferując 
7,7 mln złotych.

FBSerwis zajmie się odbiorem 
śmieci w  gminie Głowno (wiej-
skiej) i ma to wstępnie otrzymać 
1,2 mln zł. W gminie Dmosin od-
pady będzie z kolei odbierać firma 
PreZero Service z  Kutna (oferta 
na kwotę 1,8 mln zł), a w gminie 
Stryków – przedsiębiorstwo RSII 
ze Zgierza (oferta 6,2 mln zło-
tych).  sm

88% z kary, która jest 
nakładana w wyniku 
przeważenia 
pojazdu, trafia  
na konto zarządcy 
drogi.
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Miasto Głowno | Ulica Ułańska

Ścieżka rowerowa do końca grudnia?
Na sesji Rady Miejskiej, któ-

ra miała miejsce 1 grudnia, bur-
mistrz Grzegorz Janeczek odniósł 
się do budowy ścieżki rowerowej 
przy ulicy Ułańskiej. Poinformo-
wał, że budowa ścieżki rowerowej 
w ulicy Ułańskiej ma zakończyć 
się w trzeciej dekadzie grudnia. 
– Firma jest doświadczona i mam 

nadzieję, że mimo pogody, która 
teraz jest, uda się to zrobić.

Zadaniem zajmuje się firma 
„Tom-Bud” z Domaniewic i jest 
ono współrealizowane ze środ-
ków uzyskanych z  Urzędu Mar-
szałkowskiego (w wysokości 40 
tys. zł), a cały jego koszt ma wy-
nieść 108 tys. zł. 

Jeszcze na sesji w październi-
ku Rada dokonała zmian w pla-
nie budżetu na bieżący rok, wsku-
tek których to zwiększona została 
suma, zabezpieczona na realizację 
ścieżki. Kwotę 90 tys. zł zwieszo-
no do kwoty 115 tys. zł, przez co 
możliwe stało się podpisanie umo-
wy z „Tom-Bud”.  sm

Po tragedii
Żony nadal nie 
przesłuchano

dokończenie ze str. 1

Kobieta trafiła do szpitala 
z  raną postrzałową oraz ranami 
kłutymi nóg i przebywa w szpita-
lu. Jak nam powiedział rzecznik 
Prokuratury Okręgowej w Ło-
dzi prokurator Krzysztof Kopa-
nia, postępowanie cały czas trwa, 
a zarzutów nie usłyszał jeszcze 
nikt. 

Przeprowadzono wprawdzie 
już sekcję zwłok mężczyzny, któ-
ra potwierdziła, że zmarł on na 
skutek rany postrzałowej klat-
ki piersiowej, ale żona zmarłego 
nie została jeszcze przesłuchana. 
Prokuratura cały czas czeka na 
zgodę na przesłuchanie od leka-
rza. Jej stan jest stabilny.  az
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Zima | Odśnieżanie chodnika to obowiązek właściciela przyległej posesji

Odśnieżaj – bo mogą cię pozwać o odszkodowanie
Przy twojej posesji jest 
chodnik drogi publicznej? 
W mroźne i śnieżne 
poranki także lepiej 
pamiętaj o jego odśnieżeniu 
i posypaniu solą lub 
piaskiem. Nie wywiązanie 
się z tego obowiązku może 
doprowadzić do czyjejś 
krzywdy. A jeśli samo to 
kogoś nie przekonuje – 
musi liczyć się z mandatem, 
grzywną czy obciążeniem 
kosztami leczenia 
i rehabilitacji osoby 
pokrzywdzonej.

Przepisy mówią, że za odśnie-
żanie i odladzanie chodników (i 
szerzej – ich ogólny stan, bo prze-
pisy obowiązują przez cały rok) 
odpowiada właściciel lub zarząd-
ca nieruchomości, przy której 
chodnik przebiega. Śnieg należy 
odgarnąć tak, by była możliwość 
bezpiecznego przejścia chodni-
kiem. Oczywiście nie wolno go 
wyrzucać ani spychać na jezdnię.

Przepis dotyczy nie tylko do-
mów, ale wszystkich nierucho-
mości. 

Samorząd gminny odpowiada 
bezpośrednio jedynie za chodni-

ki na  odcinkach przy nierucho-
mościach będących jego własno-
ścią, a także przy pasach zieleni. 
To jednak nie znaczy, że jest zwol-
niony ze  sprawowania nadzoru 
nad należytym wykonywaniem 
obowiązków przez właścicie-
li i  zarządców na  jego terenie, 
urzędy powinny to kontrolować 

i  pouczać mieszkańców. Oso-
ba, która na  skutek zaniedbania 
właściciela posesji przy oblodzo-
nym lub zaśnieżonym chodniku 
doznała uszczerbku na zdrowiu, 
może się domagać od właścicie-
la zwrotu kosztów leczenia ura-
zu i rehabilitacji, czy też zadość 
uczynienia.

Właściciel lub zarządca może 
też zostać pouczony lub ukarany 
mandatem w wysokości 500 zło-
tych, a w przypadku postępowa-
nia cywilnego przed sądem nawet 
grzywną do  1500 złotych. Uka-
rana może być też gmina, jeśli 
nie podejmowała działań nadzor-
czych. Tomasz Matusiak

W piątek od rana odśnieżany był teren przed ratuszem na Starym Rynku.
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Łowicz | Zielona oznaka świąt

Na targu są już pierwsze  
choinki

Do wigilii zostały jeszcze tylko 
dwa tygodnie, a na łowickim targu 
można już kupić świąteczne cho-
inki. Sprzedawcy zapewniają, że 
to dopiero początek sezonu zaku-
powego.

– Na razie mamy początek se-
zonu. W przyszłym tygodniu pew-
nie dopiero będzie jakaś sprzedaż. 
A  w  tym ostatnim tygodniu bę-
dzie właściwa. Teraz to właści-
wie tylko taka reklama. Obecnie 
mamy tylko drzewka w  donicz-
ce, bo na cięte jeszcze zdecydo-
wanie za  wcześnie – mówi Pan 
Jacek, sprzedawca świątecznych 
choinek. 

Za drzewko w doniczce trze-
ba zapłacić od 35 zł do 100 zł. 
Ceny różnią się w  zależności 
od  wielkości i  gatunku choinki. 
Najtańszy jest świerk zwyczajny 
(ok. 35-50 zł). Drożej sprzedawa-
ny jest świerk srebrzysty (ok. 60-
75 zł), zaś najdrożej wypadają jo-
dły, których ceny zaczynają się 
dopiero od około 70 zł. 

Zdaniem jednego z  handlują-
cych, współcześnie klienci coraz 
chętniej wybierają żywe choin-
ki. Być może taki proces oznacza 
rosnącą świadomość społeczną 
z zakresu ekologii, choć zdaniem 
mężczyzny to niepowtarzalny za-

pach jest powodem zmiany ten-
dencji. 

– Współcześnie zmienia się na-
stawienie ludzi do  żywych cho-
inek. Coraz więcej osób kupuje te 
naturalne, zaś sztuczne odchodzą 
do lamusa. Moim zdaniem panu-
je obecnie trend na powrót do na-
tury – mówi Pan Marcin, sprze-
dawca. 

Oprócz świątecznych drzewek, 
na  łowickim targu można rów-
nież spotkać wiele stoisk z akce-
soriami choinkowymi i  ozdoba-
mi świątecznymi. Zdaniem Pana 
Tomka, w bieżącym roku najpo-
pularniejszymi, zewnętrznymi 
ozdobami są oświetlone lampka-
mi, plastikowe drzewka oraz po-
ruszające głową renifery. Wśród 
artykułów świątecznych nie za-
brakło również kolorowych łańcu-
chów, wielokształtnych bombek 
i brokatowych girland. 

Malwina Lewandowska

Choinki na targu w Łowiczu
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Warszawa – Łowicz | Znajome twarze w popularnym teleturnieju

„Serwisanci” z Tele Premium wystąpili w Familiadzie
6 stycznia 2022 r., czyli 
w Święto Trzech Króli 
warto będzie zgromadzić się 
przed telewizorami i wybrać 
program drugi Telewizji 
Polskiej. O godzinie 14.00 
zostanie wyemitowany 
kolejny odcinek teleturnieju 
„Familiada”, w którym 
wystąpią „Serwisanci” 
z Tele Premium w Łowiczu.

W skład drużyny wchodzą pra-
cownicy firmy Tele Premium, zaj-
mującej się naprawą telefonów 
i  szeroko pojętej elektroniki. Sa-
lon w Łowiczu, który mieści się 
w markecie Intermarché na Brat-
kowicach, reprezentują: Kamil 
Przyżycki oraz Krzysztof Haraśny 
– współwłaściciel firmy i kapitan 
„Serwisantów”. Skład drużyny 

uzupełniają jego wspólnik Michał 
Mikołajewski i Mateusz Supeł – 
obaj pracują w salonie w Rawie 
Mazowieckiej. Z powodu choro-
by jednego z zawodników, ekipę 
w ostatniej chwili zasilił Grzegorz 
Zabawa z  zaprzyjaźnionego ser-
wisu w Łodzi.

Firma Tele Premium istnieje 
od 5 lat, a w 2018 roku otworzyła 
swój punkt w Łowiczu. Mieści się 
on naprzeciwko kas w łowickim 
markecie Intermarché. Naprawia-
ne są w nim telefony komórkowe, 
ale także inne sprzęty elektronicz-
ne, tj. laptopy i nawigacje.

– „Familiada” jest emitowa-
na od  lat 90-tych i  my również 
chętnie ją oglądamy – mówi nam 
Kamil Przyżycki, jeden z zawod-
ników. – To teleturniej rodzin-
ny, a my w Tele Premium jeste-
śmy jak rodzina – dodaje. Pomysł 
udziału w  „Familiadzie” należał 
do  jego szefa, Krzysztofa Hara-
śnego, który wspominał o nim już 
od dawna. Zgłoszenie do progra-
mu zostało wysłane we wrześniu 
br., zaś drużyna „Serwisantów” 
została zaproszona na nagrania 7 
grudnia. Odcinek z ich udziałem 
zobaczymy 6 stycznia o godz. 14 
w TVP2.

– Fajna przygoda, każdemu po-
lecam – zachęca do zgłaszania się 
do  teleturnieju Kamil Przyżycki. 
– Warto się przekonać, że wszyst-
ko jest zupełnie inaczej niż to póź-
niej widzimy w telewizji – dodaje 
Krzysztof Haraśny. aa

Drużyna „Serwisantów” podczas nagrań do teleturnieju Familiada. 
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ZHP | Betlejemskie Światło Pokoju

W niedzielę w kościołach, 
w tygodniu w instytucjach

Płomień z Betlejem, pochodzą-
cy z  Groty Narodzenia Pańskie-
go, trafi w najbliższą niedzielę 19 
grudnia do  łowickich kościołów, 
będzie ustawiony w oznaczonym 
miejscu na jednym z ołtarzy. Od 
kilkunastu lat dociera on do Ło-
wicza dzięki harcerzom z Hufca 
ZHP Łowicz.

„Betlejemskie Światło Pokoju” 
to międzynarodowa akcja zapo-
czątkowana w Austrii i kontynu-
owana przez tamtejszych skautów 
od  1986 roku. Dlatego też pło-
mień dociera najpierw do Wied-
nia, a stamtąd jest przekazywany 
delegacjom organizacji skauto-
wych innych państw. Polscy har-
cerze odbierają go od 1991 roku 
w  Zakopanem od  skautów sło-
wackich. Z  Polski płomień tra-
fia do  skautów w  Rosji, Litwy, 

Ukrainy i  Białorusi, na  zachód 
do Niemiec, a także na północ – 
do Szwecji.

Do Łowicza płomień natomiast 
dociera co roku z  Łodzi, gdzie 
Chorągiew Łódzka wspólnie z ar-
chidiecezją organizują uroczystość 
jego rozdania. Hasłem tegorocz-
nej edycji jest „Światło Nadziei”.

Rzecznik Komendy Hufca 
ZHP Łowicz pwd. Sylwia Woj-
da, powiedziała nam, że płomień 
będzie do  odbioru w  kościo-
łach nie tylko w tę niedzielę, ale 
także w  komendzie hufca przy 
ul. Mostowej 4 (na piętrze, wej-
ście od  strony osiedla Tkaczew) 
pod koniec przyszłego tygodnia. 
Oprócz tego, tradycyjnie już, 
przed świętami harcerze będą roz-
nosić go zaprzyjaźnionych firm 
i instytucji. tb

REKLAMA
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Łowicz | Nietypowe muzeum zaprasza 7 dni w tygodniu

Muzeum Guzików już działa w nowym miejscu
12 grudnia o godzinie 12:12 w lokalu na parterze kamienicy pod numerem 10 na Starym Rynku 
otwarta została nowa siedziba Muzeum Guzików Jacka Rutkowskiego. Na ekspozycję składa się kilka 
plansz guzików personalnych, wiekowa walizka – pierwsze miejsce przechowywania zbiorów oraz 
odtworzony fragment pracowni krawieckiej z lat 50-60 ubiegłego wieku. 

Na otwarcie przybyli m.in. bur-
mistrz Łowicza Krzysztof Ka-
liński, wiceburmistrz Bogusław 
Bończak, dziennikarz TVN Paweł 
Płuska, lider Komitetu Obrony 
Demokracji w  latach 2015-2017 
Mateusz Kijowski – który, jak się 
okazało, 12 grudnia obchodzi uro-
dziny. Nie zabrakło sympatyków 
Muzeum Guzików, przyjaciół 
Jacka Rutkowskiego (w tym de-
legacji od łowickich sióstr bernar-
dynek) i przewodników PTTK.

Muzeum podobnie jak w  po-
przedniej lokalizacji w Galerii Ło-
wickiej działa przy firmie Folk-
star Marty Wróbel – w specjalnie 
dla jego potrzeb przygotowanym 
miejscu. Dzięki temu dostępne 
będzie przez 7 dni w  tygodniu 
– co jest szczególnym ukłonem 
w stosunku do turystów.

Oficjalnego jego otwarcia do-
konali właśnie Marta Wróbel, któ-
ra przedstawiała się jako najwięk-
sza fanka tej nietypowej placówki 
oraz założyciel Jacek Rutkowski.

– 12 grudnia obchodzimy 
Dzień Guzika, ale też przypa-
da dzień Palenia Świec i  Dzień 
Ubezpieczeń Społecznych. Mamy 
12 znaków zodiaku, 12 aposto-
łów, 12 ksiąg „Pana Tadeusza”, 

12 godzin dni i nocy, 12 miesię-
cy w roku, 12 bogów Olimpu – 
mówiła Marta Wróbel, po czym 
przytoczyła kilka ciekawostek do-
tyczących wydarzeń, jakie miały 
miejsce 12 grudnia, na przestrzeni 
wieków i lat.

Na koniec przeszła do  Mu-
zeum Guzików Jacka Rutkow-

skiego, z  którym współpracuje 
od 12 lat, czyli od początku ist-
nienia jej firmy, ponieważ Folk-
star akurat obchodzi 12-lecie. 
Samo zaś Muzeum Guzików li-
czy 24 lata – a więc dwa razy 12. 
Przyznała, że nie jest to pierw-
sze otwarcie Muzeum Guzików, 
w jakim ma okazję uczestniczyć, 

ale trzecie – wcześniej mieściło się 
ono w Galerii Łowickiej na I pię-
trze, potem na parterze. Wyrazi-
ła jednak nadzieję, że na Starym 
Rynku zostanie ono na dłużej, po-
dobnie jak Folkstar. 

Jacek Rutkowski po powita-
niu gości wręczył Marcie Wróbel 
bukiet kwiatów. Następnie Matu-

szowi Rudakowi – pracowniko-
wi Łowickiego Ośrodka Kultury 
wręczył nominację do działu Gu-
zików Muzycznych – bo już się 
na tym polu sprawdził. 

Gościom opowiadał też wiele 
ciekawych anegdot dotyczących 
osób, których guziki prezentuje 
oraz historii związanych z pozy-
skaniem eksponatów. Mówił np. 
o guziku Andrzeja Wajdy, które-
go historia związana jest z  tym, 
że w 1997 roku został członkiem 
Akademii Sztuk Pięknych w  In-
stytucie Francji w Paryżu, musiał 
sobie uszyć frak. Guziki do niego 
zostały przywiezione z  Francji, 
sam frak został uszyty w krakow-

skiej pracownik krawieckiej Józe-
fa Trubasa. Frak trafił do zbiorów 
Muzeum Uniwersytetu Jagielloń-
skiego, guzik zapasowy udało się 
pozyskać dla Muzeum w  Łowi-
czu. 

Z nowości Jacek Rutkow-
ski wskazał guzik znanego akto-
ra Franciszka Pieczki, mec. Jac-
ka Dubois, guzik od  tapczanu 
dziennikarza radiowego Tomasza 
Olbratowskiego czy złamany (w 
drzwiach samochodu) guzik Zbi-
gniewa Hołdysa – lidera zespołu 
Perfect. Ale ciekawych guzików 
jest tam znacznie więcej. Najlepiej 
samemu wybrać się, wstęp jest 
wolny.  mwk

Nikt tak ciekawie jak Jacek Rutkowski (z lewej) nie umie opowiadać o guzikach. 
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To właśnie w tej zabytkowej walizce mieściła się przez wiele lat 
kolekcja Jacka Rutkowskiego. 
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Zgierz | Kiermasz świąteczny

Cieszymy się z każdej złotówki
W miniony weekend, 11-12 grudnia, w budynku 
Stowarzyszenia Hospicjum im. Jana Pawła II 
w Zgierzu odbył się kiermasz świąteczny,  
z którego dochód zostanie przeznaczony na trwającą 
budowę hospicjum.

Wydarzenie miało charakter 
„kiermaszu rozmaitości”. Zainte-
resowani mogli kupić różnorod-
ne przedmioty życia codziennego: 
książki, zabawki, rękodzieło, ele-
menty dekoracji wnętrz, ale rów-
nież sprzęt elektroniczny oraz me-
ble. 

Udało się zebrać 4.634 zł. Jak 
informuje kierownik administra-
cyjny stowarzyszenia, Wiesława 
Kleszczyńska, frekwencja na kier-
maszu nie była największa, ale 
osiągnięty z tej akcji zysk jest kro-
kiem naprzód w realizacji celu. 

– Na kiermaszu świątecznym 
nie było wiele osób, ale cieszy-
my się bardzo z  każdej złotów-
ki. Kwota, którą uzbieraliśmy, jest 
niewielka, ale z  pewnością po-
zwoli nam na podjęcie kolejnych 
działań związanych z budową ho-
spicjum. Dziękujemy wszystkim 

darczyńcom – mówi Wiesława 
Kleszczyńska. 

Do osiągnięcia zebranej kwo-
ty, poza pieniędzmi ze sprzeda-
ży przedmiotów, przyczyniły się 
również działania uczniów z I LO 
im. Stanisława Staszica w  Zgie-
rzu. Młodzież w  czasie trwania 
kiermaszu prowadziła bufet. Pie-
niądze ze sprzedaży słodkości 
i  napojów również zostały prze-
kazane na dokończenie budowy 
zgierskiego hospicjum. 

Pomimo iż kiermasz świą-
teczny dobiegł końca, dostępne 
przedmioty wciąż można licyto-
wać na internetowej aukcji na fan-
page Stowarzyszenia Hospicjum 
w  Zgierzu. Licytacje poszcze-
gólnych przedmiotów kończą się 
w  różnych terminach. Będą one 
jeszcze trwały prawie do końca 
grudnia br.  ml Stół z dostępnymi podczas kiermaszu artykułami.
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Gmina Głowno | Prelekcja w Bronisławowie

O Reymoncie inaczej
W niedzielę 5 grudnia 
w sali konferencyjnej 
Ośrodka Upowszechniania 
Kultury w Bronisławowie 
odbyła się projekcja 
„Realista i spirytysta. 
Dwie natury Władysława 
Reymonta”. Powstała ona 
w ramach cyklu „Nieznane 
oblicza znanych pisarzy”.

Wykład inaugurujący cykl 
„Nieznane oblicza znanych pisa-
rzy” poprowadzony został przez 
Agnieszkę Wojcieszek – lite-
raturoznawcę i  kulturoznawcę. 
W  prelekcji poruszyła ona kwe-
stie życia i  twórczości jednego 
z  najwybitniejszych polskich pi-
sarzy, mistrza sztuki powieściowej 
czerpiącego z  tradycji wielkich 
pisarzy – Władysława Reymon-
ta. Podczas omawiania twórczości 
noblisty Agnieszka Wojcieszek 
skupiła się na dwóch obliczach 

jego artystycznej działalności. Pi-
sarz był bowiem mistrzem ob-
serwacji społecznej i  psycho-
logicznej, a  w swoich dziełach 
niejednokrotnie zawierał swo-
je spirytystyczne i  parapsycholo-
giczne spostrzeżenia. 

W kulturowym wieczorze bra-
ło udział kilkunastu miłośników 
literatury z Bronisławowa i oko-
lic. Uczestnicy niedzielnego spo-
tkania dyskutowali o  istnieniu 

interesujących, choć wciąż mar-
ginalizowanych aspektów bio-
grafii autora „Chłopów”, takich 
jak m.in. jego związek ze świa-
tem magii, wiedzy ezoterycznej  
oraz praktyk spirytystycznych. 

Kolejna prelekcja z  cyklu 
„Nieznane oblicza znanych pisa-
rzy” odbędzie się już niebawem. 
O  szczegółach będziemy infor-
mować na bieżąco na naszej stro-
nie www.lowiczanin.info  mal

Uczestnicy pierwszej z cyklu prelekcji literackiej w Bronisławowie.
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Głowno | Szkoła Podstawowa nr 2

Trwa charytatywny kiermasz bożonarodzeniowy
Od 15 do 17 grudnia 
w Szkole Podstawowej nr 
2 im. Adama Mickiewicza 
w Głownie w godzinach 
od 8.00 do 16.00 trwa 
Świąteczny Kiermasz 
Bożonarodzeniowy. 
W wydarzeniu mogą 
jednak uczestniczyć tylko 
uczniowie, ich rodzice  
oraz nauczyciele.

– Wszystkie ozdoby, które będą 
dostępne na kiermaszu zostały 
wykonane przez grono pedago-
giczne. Pozostawaliśmy w szkole 
do późnych godzin wieczornych 
i  tworzyliśmy świąteczne stroiki, 
z których dochód zostanie przeka-
zany na wybrane cele charytatyw-
ne – informowała nas na krótko 
przed rozpoczęciem wydarzenia 
dyrektor szkoły Beata Pilarska.  
– Wielkie serca uczniów i  pra-
cowników są symbolem naszej 
szkoły – dodała. 

Podczas kiermaszu do nabycia 
są różnorodne świąteczne wią-
zanki i stroiki. Zostały one wyce-
nione, ale, jak zapewnia dyrektor 
szkoły, bożonarodzeniowe pra-
ce dostępne są na każdą kieszeń. 
Sprzedawane podczas kierma-

szu świąteczne dekoracje można 
obejrzeć na stronie facebookowej 
szkoły. Niestety, tegoroczny kier-
masz świąteczny będzie wydarze-
niem o charakterze zamkniętym. 
Produkty te mogą nabyć tylko 
osoby ze społeczności szkoły.  ml

Świąteczne stroiki przygotowane przez radę pedagogiczną 
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Stryków | SP nr 2

Zorganizowali  
kącik wróżb
We wtorek 30 listopada 
Samorząd Uczniowski 
Szkoły Podstawowej nr 2  
zorganizował święto 
Andrzejki dla całej 
szkoły. Z okazji tego 
dnia, tuż obok recepcji 
szkoły i świetlicy, 
powstał „kącik wróżb”. 
Uczniowie klasy szóstej 
zadbali o magiczny 
nastrój podczas wróżenia. 

Wróżbici przepowiadali 
wszystkim chętnym przyszłość 
z  kart, dłoni, wróżyli ze szkla-
nej kuli, magicznych serc oraz 
z kombinacji cyfr. W poszczegól-
nych grupach dzieci zapoznały się 
z historią andrzejkowych trady-
cji. Tradycyjne wróżby przeplata-
ły się z nowoczesnymi, a wszyst-
kie przepowiadały bliższą lub 
dalszą przeszłość. Były talerzyki, 
buciki, gwiazdy – zawody, kostki 

szczęścia oraz przekłuwanie ser-
ca z imieniem wybranka. Każdy 
uczestnik andrzejkowych wróżb 
z zaciekawieniem przekłuwał pa-
pierowe serce, by odczytać imię 
swojej sympatii, losował magicz-
ne bileciki, na których widnia-
ły nazwy zawodów przyszłości, 
bądź szukał swojej szczęśliwej 
liczby.

Katalog wróżb był obszerny 
i  bogaty, każdy chciał wywró-
żyć sobie coś wyjątkowego i do-
brego. Czas pomiędzy wróżbami 
urozmaicała zabawa przy pio-
senkach z  repertuaru dziecięce-
go. Tego dnia też główna wróżka, 
pani Kasia, interpretowała wska-
zane przez uczniów fragmenty 
wybranych książek w bibliotece. 
Ten dzień sprawił mnóstwo ra-
dości uczniom. Ogrom śmiechu 
i  emocji dostarczały dzieciom 
przepowiednie, bowiem wszy-
scy gorączkowo czekali na to, by 
dowiedzieć się kto jako pierwszy 
z klasy zmieni stan cywilny, bę-
dzie bogaty i  jaki zawód będzie 
wykonywał...  az

REKLAMA
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Bronisławów | Wigilijne spotkanie

Dla dzieci z domów dziecka
11 grudnia w Ośrodku 
Upowszechniania Kultury 
w Bronisławowie odbyło 
się wigilijne spotkanie 
dla dzieci z domów 
dziecka i przebywających 
w pieczy zastępczej. 

Sobotnie spotkanie minę-
ło niczym idealny wigilijny wie-
czór. Tego dnia dzieci i młodzież 
przebywająca w  pieczy zastęp-
czej oraz podopieczni jednego 
z domów dziecka w Łodzi wraz 
z  opiekunami, pracownikami 
ośrodka w  Bronisławowie oraz 
działaczami Stowarzyszenia Przy-
jaciół Gminy Głowno „Szansa” 
przygotowywali tradycyjne, wi-
gilijne potrawy. Wśród pieczoło-
wicie przygotowanych dań znala-
zły się: czerwony barszcz, kapusta 
z grzybami oraz kompot z suszu. 
Nie zabrakło również kolorowo 
ozdobionych, bożonarodzenio-
wych pierniczków. 

Na wspólnej kolacji, obok wigi-
lijnych potraw, znajdowały się tak-

że własnoręcznie wykonane przez 
dzieci i młodzież ozdoby i deko-
racje świąteczne, przygotowywa-
ne w  ramach warsztatów arty-
stycznych. 

Przed przystąpieniem do uro-
czystej kolacji, jej uczestnicy zło-
żyli sobie najserdeczniejsze ży-
czenia, a  następnie brali udział 
w koncercie kolęd i świątecznym 
karaoke. Jak mówi Monika Szad-

kowska, prezes Stowarzyszenia 
Przyjaciół Gminy Głowno „Szan-
sa”, wydarzenie przyniosło zaan-
gażowanym w akcję osobom wie-
le radości.

– Wszyscy zaangażowani 
w wydarzenie byli aktywnie i bar-
dzo pozytywnie nastawieni. Na-
sze wigilijne spotkanie w  zasa-
dzie trwało od godziny 10.00 do 
18.00, ponieważ wszystko przygo-

towywaliśmy wspólnie i  później 
wspólnie sprzątaliśmy. Atmosfera 
była niesamowita, razem z dzieć-
mi i młodzieżą z domu dziecka, 
pracownikami ośrodka w  Bro-
nisławowie i opiekunami zastęp-
czymi przygotowywaliśmy cały 
wieczór: wspólnie gotowaliśmy, 
dekorowaliśmy pomieszczenie, 
śpiewaliśmy kolędy i  wymienia-
liśmy się emocjonującymi histo-
riami. Było pięknie – mówi Mo-
nika Szadkowska. – Po spotkaniu 
otrzymałam falę telefonicznych 
podziękowań, także od dzieci, 
ale na nasz sukces pracują wszy-
scy ze stowarzyszenia. Wspólnie 
z zastępcą prezesa Justyną Paw-
łowską ogłaszamy inicjatywę, 
zaś to, że wszystko się udaje, jest 
zasługą całego naszego zespołu  
– dodaje. 

W wydarzeniu brało udział 
około 60 osób. Wszyscy uczest-
nicy wykazali się dużym zaanga-
żowaniem. Jak zapewnia Monika 
Szadkowska, to właśnie „dzięki 
pozytywnym postawom i  wspa-
niałym ludziom ten dzień był tak 
piękny”.  ml

Wspólne dekorowanie pierniczków podczas wigilijnego spotkania.
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Gmina Stryków | Warsztaty florystyczne

Świąteczny Cyprys
25 listopada w świetlicy wiej-

skiej w  Wyskokach odbyły się 
świąteczne warsztaty florystyczne 
zorganizowane dla mieszkańców 
Kalinowa. 

Florystyczne spotkanie cieszy-
ło się dużym zainteresowaniem 
zarówno dzieci, jak i osób doro-
słych. Warsztaty prowadziła flo-
rystka Milena Kazula, która prze-
kazała uczestnikom podstawową 
wiedzę dotyczącą specyfiki roślin 
i  nauczyła ich jak stworzyć ide-
alną ozdobę świąteczną. Każda 
z  osób biorących udział w  spo-
tkaniu otrzymała swoje drzewko 
– cyprys – a następnie mogła je 
ozdobić według własnej inwen-
cji twórczej i gustu. Cyprysy były 
ozdabiane bombkami, wstążkami, 
kolorowymi koralikami i  broka-
towymi szyszkami. Po zajęciach 
każdy z  uczestników mógł za-

brać swoją pracę ze sobą, by móc 
przenieść ten świąteczny klimat  
do swojego domu.

– Celem warsztatów było za-
chęcenie mieszkańców Kalino-
wa do rozwijania drzemiącego 
w nich potencjału artystycznego. 
Wydarzenie to było również dobrą 
okazją do spotkania ciekawych lu-
dzi, z  którymi można wymienić 
się własnymi spostrzeżeniami. Ta-
kie spotkania zacieśniają lokalne 
więzi społeczne – mówi Olga Sa-
sin, sołtys Kalinowa. 

Wydarzenie miało miejsce 
właśnie z jej inicjatywy. Współ-
organizatorem warsztatów był 
Ośrodek Kultury i  Rekreacji 
w  Strykowie. Podziękowania są 
także kierowane dla sołtysa wsi 
Wyskoki, Marzeny Kowalik,  
za udostępnienie świetlicy  
na rzecz spotkania.  mal

Międzypokoleniowe ozdabianie cyprysów.
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Głowno | Szkolna wycieczka do Łodzi

Zagadki Einsteina
We wtorek 30 listopada 
uczniowie klas: III a, III b 
i VI Szkoły Podstawowej 
nr 1 w Głownie byli  
na wycieczce w Łodzi. 

W trakcie wycieczki uczniowie 
podstawówki odwiedzili ekspery-
mentarium i  kręgielnię. Podczas 
wizyty w centrum naukowo-edu-
kacyjnym dzieci uczestniczyły 
w projekcie „Akademia Profesora 
Einsteina”. Jest to nowatorska ini-
cjatywa dla uczniów szkół podsta-
wowych, rozwijająca zaintereso-
wania i  poszerzająca ich wiedzę 
zdobytą na zajęciach szkolnych. 
Obiekty znajdujące się w ekspe-
rymentarium pozwoliły najmłod-
szym wykorzystać w  praktyce 
posiadaną przez nich wiedzę z za-
kresu przedmiotów ścisłych, tech-
nicznych i przyrodniczych.

Dzieci miały również dostęp 
do najciekawszych stanowisk in-
teraktywnych. Wizyta w  ekspe-
rymentarium okazała się interesu-
jącą formą nauki poprzez zabawę, 
bez klasówek i stresu. Wyjazd był 
przede wszystkim wspaniałą oka-
zją do twórczego poznania świa-

ta. Program „Akademii Profesora 
Einsteina” m.in.: uczy jak samo-
dzielnie zrobić filtr do oczyszcza-
nia wody i pozwala zrozumieć co 
styropian ma wspólnego z  poli-
merem.

Kolejnym etapem wycieczki 
była zabawa w kręgielni. To wła-
śnie tam dzieci mogły nauczyć się 
grać w  kręgle oraz rozładować 
drzemiące w nich pokłady energii. 

Jak powiedziała w  rozmowie 
z nami jedna z pracownic szkoły, 
dzieci wykazywały duże zainte-
resowanie poruszanymi w ekspe-
rymentarium kwestiami, a w krę-
gielni „szalały bez końca”. 

Malwina Lewandowska

RZUT OKIEM | SPOTKANIE OPŁATKOWE W NIESUŁKOWIE

Podsumowanie działalności kulturalnej Domu Kultury w Niesułkowie w mijającym 2021 roku miało 
miejsce w piątek 10 grudnia, podczas spotkania opłatkowego. Wieczór uświetnili artyści Agencji 
Artystycznej TheArt koncertem kolęd na jazzowo „Cicha Noc”, było też wspólne kolędowanie.
W spotkaniu, oprócz instruktorów zajęć odbywających się w niesułkowskim Domu Kultury, wzięły udział także 
zespoły działające przy placówce, przedstawiciele lokalnych instytucji, sołtysi, a także zastępca burmistrza 
Strykowa Tamara Barańska-Kiemaczyńska, sekretarz gminy Aneta Jędrzejczak i radna Sejmiku Województwa 
Łódzkiego Alicja Antczak. red

Głowno | Adwent

Roraty dla nieobecnych
W Wigilię Bożego Narodze-

nia, 24 grudnia o  godzinie 7.00 
(roraty), w  kościele św. Barbary 
w Głownie odbędzie się specjalna 
msza święta w  intencji bliskich, 
których zabraknie po raz pierw-
szy przy wigilijnej wieczerzy.  
Do tego dnia można zgłaszać oso-
by, za których wierni chcą tego 
dnia podjąć modlitwę.

Ostatnim w tym Adwencie ro-
ratom przewodniczył będzie bi-
skup pomocniczy diecezji łowic-
kiej Wojciech Osial. Po mszy św. 
zostanie wspólnie odśpiewana 
„Kolęda dla nieobecnych”. 

Osoby, których pogrzeby odby-
ły się w parafii, zostaną automa-
tycznie wpisane na listę z księgi 
zmarłych. Jeżeli ktoś będzie miał 

potrzebę pomodlić się za zmarłe-
go spoza tej listy, może samodziel-
nie zgłosić bliską osobę. Należy 
wówczas podać imię i nazwisko 
zmarłego oraz datę jego śmierci.

Jak informuje ks. Zbigniew 
Kielan, inicjatywa była już prak-
tykowana w  ubiegłym roku. Ta 
niecodzienna Liturgia pozwala na 
polecenie Bożemu Miłosierdziu 
wszystkich tych zmarłych osób, 
których zabraknie po raz pierwszy 
przy wigilijnej wieczerzy i  przy 
świątecznym stole.  ml

Głowno 
Nocna praktyka 
modlitewna 
w kościele  
św. Barbary
Od grudnia tego roku 
w kościele św. Barbary 
w Głownie odbywać się 
będą nocne spotkania 
modlitewne. Rozpoczynają 
się one po ostatniej mszy 
o godzinie 17.00 (lub 18.00 
czasu letniego) i potrwają 
do północy. 

Jak informuje nas proboszcz ks. 
Zbigniew Kielan, ta niecodzien-
na praktyka modlitewna powsta-
ła z  inicjatywy wiernych, którzy 
zgłosili potrzebę nocnych spo-
tkań. Po wieczornej mszy świętej 
sprawowanej w intencji posługu-
jących kapłanów rozpoczyna się 
nocna adoracja Najświętszego Sa-
kramentu. Spotkania będą odby-
wać się przez cały rok w pierwszy 
czwartek miesiąca. 

Spotkanie rozpoczyna Wie-
czernik, następnie modlitwa o po-
wołania i  za powołanych prowa-
dzą Róże Różańcowe. Kolejnym 
punktem jest Apel Jasnogórski 
oraz o godzinie 23.00 – adoracja 
w ciszy. 

Pierwsze spotkanie modlitewne 
w kościele św. Barbary w Głow-
nie odbyło się ono 2 grudnia. 
Uczestniczyło kilkanaście osób. 
Kolejne zaplanowano 6 stycznia 
2022.  ml

REKLAMA

Wizyta 
w eksperymentarium 
okazała się 
interesującą formą 
nauki poprzez 
zabawę, bez 
klasówek i stresu. 
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Punkt zapalny

Łowicz | Nauka zdalna w szkołach podstawowych i szkołach średnich

Nauka w trybie zdalnym: 
korzyść czy strata?
W ubiegłym tygodniu rząd ogłosił nowe obostrzenia 
związane z koronawirusem. Wśród nich znalazł się 
powrót na naukę zdalną w okresie od 20 grudnia 
do 9 stycznia dla szkół podstawowych i średnich. 
Po tym okresie uczniowie mają wrócić do nauki 
stacjonarnej, w szkołach. Czy dyrektorzy są 
zaskoczeni? Co mówią uczniowie?

Dyrektorka II LO w Łowiczu 
Agnieszka Ruta-Kucińska nie 
spodziewała się nagłego powrotu 
szkół na naukę zdalną, ponieważ 
oni w szkole radzili sobie dobrze 
i  nie mieli większego problemu 
z  zakażeniami. Szkoły już się 
przyzwyczaiły do ciągłych zmian 
i nauki hybrydowej, ale całkowi-
ta nauka zdalna jest utrudnieniem.

– Szczególnym problemem 
jest to, że my kończymy 22 grud-
nia pierwsze półrocze i jest dużo 
pracy. Uczniowie piszą ostatnie 
sprawdziany, zaliczenia i  popra-
wy. Mamy też radę pedagogiczną. 
Wszystko to łatwiej jest załatwić 
stacjonarnie – mówi nam Ruta-
-Kucińska

Dyrektorka przewiduje, że 
może stać się tak, że rząd znowu 
zrobi ferie od razu po przerwie 
świątecznej, w  jednym terminie 
dla wszystkich. I  wtedy dopie-
ro po dwutygodniowych feriach 
będzie powrót. – Takie są nasze 
przemyślenia. Mamy nadzieję 
jednak, że po 9 grudnia wrócimy. 
W naszej szkole na naukę zdalną 
złoży się tylko 6 dni – dodaje

Problem pojawił się też przy za-
planowanych jasełkach i wigiliach 
zaplanowanych na 22 grudnia. 
Szkoła jednak postanowiła nic nie 
odwoływać, trwają już przygoto-
wania do jasełek i wigilii. – Było-
by przykro gdyby to się nie odby-
ło, próby już trwają, a uczniowie 
są bardzo zaangażowani – mówi 
dyrektorka. Szkoła zdecydowa-
ła się przesunąć jasełka i wigilię  
na ostatni dzień szkoły, który przy-
pada na piątek 17 grudnia. 

Zdaniem dyrektorki uczniowie 
chcą chodzić do szkoły, chcą się 
spotykać ze sobą i jest im znacz-
nie łatwiej uczyć się w  szkole. 
Jedyny plus, jaki widzą ucznio-
wie – i  to tylko ci, którzy mają 
już wszystko zaliczone, to więcej 
swobody przed świętami. Ci, któ-
rzy myślą o poprawach – nie są 
w komfortowej sytuacji. 

Zdaniem dyrektora Zespołu 
Szkół Ponadpodstawowych nr 1 
w Łowiczu Dariusza Żywickie-
go decyzja Ministerstwa Eduka-
cji i Nauki nie była jednak zasko-
czeniem. 

– Obserwując sytuację epi-
demiczną w  kraju i  na świecie, 
a także pracę innych szkół, mogę 
stwierdzić, że decyzja była do 
przewidzenia. Odebrałem ją spo-
kojnie. Uważam, że wpłynie ona 
pozytywnie na zdrowie uczniów 
i pracowników, a to jest najważ-
niejsze – mówi Dariusz Żywicki. 
– Na szczęście w wyznaczonym 
okresie przypada wiele dni wol-
nych: świąt i  ferii świątecznych, 
dlatego też decyzja o  przejściu 
szkół na tryb zdalny nie powinna 
wpłynąć negatywnie na poziom 

kształcenia i stan psychofizyczny 
uczniów – dodaje. 

Za dużo w cyfrowym 
świecie
Część nauczycieli twierdzi, że 

przedłużająca się nauka zdalna 
może mieć bardzo negatywny 
wpływ na rozwój dzieci i  mło-
dzieży. Z  jednej strony ta wy-
jątkowa forma nauczania może 
przyspieszać rozwój kompeten-
cji cyfrowych uczniów i pracow-
ników szkół, ale z drugiej strony 
może obniżać ich komfort psy-
chiczny i fizyczny. W tym okre-
sie ograniczeniu ulegają kontakty 
interpersonalne uczniów z  ró-
wieśnikami. Dzieci i  młodzież 
mają wówczas także mniej okazji 
do podjęcia aktywności fizycz-
nej, ponieważ zdalne zajęcia wy-
chowania fizycznego nie zastąpią 
aktywizujących i  emocjonują-
cych meczy.

Zdaniem nauczycieli i  rodzi-
ców, w okresie nauczania w try-

bie zdalnym można zauważyć 
wśród uczniów symptomy nad-
używania mediów cyfrowych, 
takie jak przemęczenie, przeła-
dowanie informacjami, niechęć 
do korzystania z komputera i in-
ternetu, a  także rozdrażnienie 
z  powodu ciągłego użytkowa-
nia technologii informacyjno-
-komunikacyjnych. Dodatko-
wo, zdaniem dyrektora ZSP nr 1 
w Łowiczu Dariusza Żywickie-
go zajęcia szkolne prowadzone 
w  trybie zdalnym niejednokrot-
nie utrudniają efektywne kształ-
cenie zawodowe, które wymaga 
dużej ilości zajęć praktycznych. 

– Oczywiście jestem zwolen-
nikiem zajęć szkolnych odby-
wających się w trybie stacjonar-
nym. Taka forma nauki sprzyja 
budowaniu relacji społecznych 
i  pozwala na efektywne i  inte-
resujące kształcenie zawodowe. 
Tryb zdalny zdecydowanie to 
wszystko utrudnia – mówi Da-
riusz Żywicki. 

Uczniowie też  
nie pałają radością 
– Zdalne mnie wcale nie cie-

szą, wywołują u  mnie jedynie 
przygnębienie, a nie motywację. 
Nic mi się wtedy nie chce – mówi 
uczennica II LO.

– Przyzwyczailiśmy się już do 
chodzenia do szkoły i znowu bę-
dzie się trzeba przestawić. To bez 
sensu – mówi Nikola z tej samej 
szkoły.

– Teraz to jest do przeżycia, bo 
przerwa świąteczna, więc w  su-
mie to trochę odpoczniemy od 
chodzenia do szkoły, ale mamy 
nadzieję, że wrócimy po świętach 
– mówiła nam Oliwia.

– To całe 6 dni nie powinno 
zrobić większej różnicy, pod wa-
runkiem, że to się nie przedłuży  
– mówią inni.

– Moim zdaniem wrócimy po 
świętach do szkoły, ale obawiam 
się, że wrócimy, a za chwilę zno-
wu przerzucą nas na naukę zdalną 
– mówi Olga.

– Dużo przyjemniej jest uczyć 
się stacjonarnie. Po nauce zdalnej 
mam duże braki – mówiła Klau-
dia.

– Nam się wydaje, że będzie 
dużo dłużej nauka zdalna, że tylko 
tak mówią, że na dwa tygodnie. Na 
święta to może i dobrze, ale czy 
wrócimy od razu? Ciężko powie-
dzieć – mówili Mikołaj i Michał.

Uczniowie ZSP nr 1 w Łowi-
czu także wydają się mieć trud-
ności w jednoznacznym określe-
niu swojego stanowiska wobec 
zajęć szkolnych prowadzonych 
w  trybie zdalnym. W wypowie-
dziach zwracają oni uwagę na 
zagrożenie, jakim jest koronawi-
rus. Zauważają korzyści cyfro-
wej formy nauki, ale jednocze-
śnie podkreślają, że lubią swoją 
szkołę, a osobisty kontakt z na-
uczycielami i  rówieśnikami jest 
dla nich bardzo ważny. 

– Nie do końca jestem za-
dowolona z  przejścia na naukę 
w trybie zdalnym. Z jednej stro-
ny fajnie jest się móc fizycznie 
spotykać z  nauczycielami i  ró-
wieśnikami. Z  drugiej jednak 
strony, gdy będą zajęcia zdalne, 
nie będę musiała podróżować 
autobusem do szkoły, a więc nie 
będę musiała wstawać tak wcze-
śnie i marznąć. Mimo wszystko 
wolę naukę stacjonarną – mówi 
uczennica ZSP nr 1 w Łowiczu, 
Michalina. 

– Uważam, że decyzja o przej-
ściu na tryb zdalny jest słusz-
na. Epidemia rozprzestrzenia 
się, a  nauka w  trybie stacjonar-
nym mogłaby narazić dużo osób 
na chorobę – mówi uczeń ZSP 
nr 1 w  Łowiczu, Konrad. – Są-
dzę jednak, że nauka zdalna daje 
uczniom wiele braków.

Jak się uczestniczy w lekcjach 
stacjonarnych, to każdy jest bar-
dziej skupiony i ma chęć do po-
bierania tej nauki, rozwijania swo-
ich umiejętności. Będąc w domu 
zaczyna się szukać innych, lżej-
szych i  przyjemniejszych zajęć. 
Ja mimo wszystko będę tęsknił 
za szkołą i osobistym kontaktem 
z nauczycielami – dodaje. 

– Ja mam mieszane uczucia. 
Z jednej strony szkoda, że nie bę-
dzie można spotkać się z rówie-
śnikami, ale z drugiej strony faj-
nie, bo nie trzeba nadto uważać 
na zajęciach, a same lekcje będą 
krótsze – mówi Marek, uczeń 
ZSP nr 1 w Łowiczu.

Malwina Lewandowska
 Aleksandra Zielińska

Piotr i Gabriel, uczniowie ZSP nr 1 w Łowiczu.
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Jak się uczestniczy 
na lekcjach 
stacjonarnych, to 
każdy jest bardziej 
skupiony.

Mikołaj i Michał z II LO w Łowiczu. 
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Nikola i Sabina z II LO w Łowiczu.
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Związek Bzura | Proces ze Strabagiem 

Związek wygrał miliony
Związek samorządów 
triumfuje.  
Czy tak będzie 
w każdym procesie?

10 grudnia ogłoszony został 
wyrok w  sprawie apelacji, jaką 
spółka Strabag wniosła od wy-
roku sądu pierwszej instancji 
w sprawie przeciwko Związkowi 
Międzygminnemu „Bzura” w Ło-
wiczu o  zapłatę kary umownej 
z  tytułu odstąpienia od umowy 
na budowę Regionalnego Zakła-
du Zagospodarowania Odpadów 
Komunalnych w  Piaskach Ban-
kowych w gminie Bielawy. Stra-
bag żądał też zwrotu pobranej 
przez związek gwarancji banko-
wej, wniesionej na zabezpieczenie 
roszczeń odszkodowawczych.

Sąd Apelacyjny w Łodzi odda-
lił w całości apelację firmy Stra-
bag. W  uzasadnieniu wskazał, 
że Strabag był zobowiązany do 
realizacji inwestycji na podsta-
wie dokumentów przekazanych 
przez ZM Bzura. Sąd Apelacyj-
ny w Łodzi podtrzymał stanowi-
sko Sądu Okręgowego w  Łodzi 
– z wyroku, który zapadł w mar-
cu tego roku – że odstąpienie wy-
konawcy od umowy zawartej 28 
czerwca 2017 r. było bezskutecz-
ne – czyli nie ma podstaw do żą-
dania zapłaty przez Związek kary 
umownej. Roszczenia firmy Stra-
bag po raz drugi zostały uznane 

za bezzasadne. Wyrok jest prawo-
mocny.

Przypomnijmy, że pierwszy 
wyrok w  tej sprawie zapadł 24 
marca tego roku przed Sądem 
Okręgowym w  Łodzi. Sprawa 
z  powództwa firmy Strabag Sp. 
z.o.o przeciwko ZM Bzura do-
tyczyła zapłaty kary umownej 
za odstąpienie od umowy – wy-
nosić ona miała 4 959 184,18 zł 
oraz kwoty 1 829 939,96 zł – tytu-
łem pobranej gwarancji bankowej 
przez „Bzurę”. Sąd Okręgowy od-
dalił wówczas pozew firmy Stra-
bag, wskazując na bezskutecz-
ność odstąpienia przez tę spółkę 
od umowy. Z tego tytułu nalicze-
nie kar umownych byłoby bezpod-
stawne. Sąd uznał też, iż gwaran-

cja została pobrana przez związek 
zgodnie z postanowieniami umo-
wy.

Prezes ZM Bzura Ryszard 
Nowakowski powiedział nam,  
że bardzo go cieszy wyrok, któ-
ry zapadł, bo on stawia zwią-
zek w dobrym świetle w kontek-
ście procesu wytyczonemu przez 
„Bzurę” przeciwko Strabago-
wi. Dotyczy on tej samej kwoty  
4 959 184,18 zł (druga z kwot spo-
ru, czyli 1 829 939,96 zł gwaran-
cji bankowych, jest w depozycie 
i ona będzie mogła być przeksię-
gowana jako dochód „Bzury”).

– Wyrok nas satysfakcjonuje, 
bo pokazuje, że mieliśmy rację, 
szkoda tylko, że tak dużo czasu 
potrzeba było, żeby tego dowieść, 
a zakład nie powstał – mówi pre-
zes. Dodaje on także, że to jeden 
z kilku procesów, jakie ZM pro-
wadzi. Są też sprawy ze Skar-
bem Państwa, miastem Łęczy-
ca i  marszałkiem województwa 
łódzkiego o niewpisanie inwesty-
cji w Piskach Bankowych do Wo-
jewódzkiego Planu Zagospodaro-
wania Odpadów, choć wszystkie 
inne przedsięwzięcia ze starego 
planu zostały do niego wpisane, 
a  ZM Bzura w  Łowiczu starał 
się o to, aby Piaski Bankowe się 
tam znalazły i sąd administracyj-
ny I instancji wskazał, że było to 
obowiązkiem marszałka.

– Na razie po kolei wygrywamy 
wszystkie sprawy i mam nadzieję, 
że tak będzie też w kolejnych pro-
cesach – mówi z satysfakcją i na-
dzieją Nowakowski.  

mwk

Łowicz | Utrudnienia na Dworcu Głównym 

Ciemność, hałas i pył w ostatnich 
dniach w starym budynku

Od 7 do 9 grudnia 2021 roku 
w części budynku Dworca Głów-
nego w Łowiczu była awaria prą-
du. Przestrzeń poczekalni zosta-
ła opanowana przez hałas i  pył 
stanowiący wynik prac remon-
towych. To istotne problemy dla 
podróżujących i pracowników tej 
stacji kolejowej.

Wraz z końcem listopada 2021 
roku ruszyły prace remontowe na 
Dworcu Głównym w  Łowiczu. 
We wtorek 7 grudnia bieżącego 
roku doszło do przerwania prze-
wodu zasilającego część budyn-
ku, w wyniku czego użytkowana 
przestrzeń nie była oświetlona. 

– O tej porze roku zaczyna się 
robić ciemno już w  godzinach 
popołudniowych. Tym bardziej 
w budynku. Próbowałam znaleźć 
w torbie portfel, bo chciałam ku-
pić bilet i nic nie widziałam. Do-
piero gdy „poświeciłam” sobie te-
lefonem, to go znalazłam. Mam 
nadzieję, że to chwilowa awaria 

– mówiła pani Małgorzata, osoba 
podróżująca. 

– Jeszcze jest dość wcześnie, 
więc nie mogę narzekać, ale jeżeli 
ktoś podróżuje nocą, to pewnie boi 
się, żeby na kogoś nie wpaść i nie 

zrobić sobie krzywdy – mówiła 
pani Maria, oczekująca na pociąg.

Jak informuje pani Marta, ka-
sjerka na stacji kolejowej, brak 
światła w części budynku to nie 
jedyny problem, z jakim w ostat-

nim czasie muszą się zmierzyć po-
dróżujący i pracownicy dworca. 

– Brak światła był problemem. 
Zauważyłam, że niejednokrot-
nie podróżujący przewracali się 
o  słabo widoczne bagaże. Kło-
pot sprawia także duży hałas po-
wstający w wyniku prac remonto-
wych. Często nie słyszę co mówią 
do mnie zainteresowane podróżą 
osoby – stwierdziła. 

Oprócz tymczasowego braku 
oświetlenia oraz uciążliwego ha-
łasu, użytkownicy dworca skarżą 
się również na unoszący się w po-
wietrzu pył, czyli skutek zaawan-
sowanych prac budowlanych. 

– Brak światła, zwłaszcza wie-
czorem lub nocą, jest bardzo pro-
blematyczny. Sam bym się bał, bo 
przecież w  ciemnościach łatwiej 
ukraść komuś torbę lub portfel. 
Mam również wrażenie, że w po-
wietrzu unosi się pył. Wiadomo, 
to nic zaskakującego, bo trwa re-
mont, ale wpływa to na kom-
fort przebywania w tym miejscu. 
Mam nadzieję, że już wkrótce bę-
dziemy się mogli cieszyć pięknym 
dworcem! – powiedział pan Ja-
kub, osoba podróżująca i miesz-
kaniec Łowicza. 

Malwina Lewandowska

Hol Dworca Głównego w Łowiczu.
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Łowicz | ŁSM

Te ogłoszenia nie są 
od spółdzielni
Na drzwiach klatek 
schodowych od czasu 
do czasu pojawiają 
podejrzane ogłoszenia. 
W ostatnim czasie 
pojawiły się kolejne.

Na jednej z  takich kartek na-
pisano: „Informuje się wszyst-
kich mieszkańców, że w  dniu: 
29-30.11.2021 r. (poniedziałek – 
wtorek) będzie możliwe przepro-
wadzenie odpłatnego uszczelnia-
nia, naprawy, regulacji, wymiany 
uszczelek oraz konserwacji okien 

PCV (plastikowych) i okien drew-
nianych. Zainteresowanych prosi-
my o zgłaszanie się pod numerem 
telefonu w  celu ustalenia godzi-

ny”. Poniżej można odedrzeć kar-
teczkę z numerem telefonu.

– Apelujemy o  ostrożność 
i  przypominamy, że ŁSM nigdy 
nie pobiera za zlecone prace go-
tówki od mieszkańców – przy-
pomina Mariusz Siewiera, prezes 
Łowickiej Spółdzielni Mieszka-
niowej.

W razie wątpliwości najlepiej 
sprawdzić pod numerami telefo-
nów (46) 837 65 10 i 535 887 424 
(czynnymi 24 godziny na dobę) 
czy prace były zlecane przez 
ŁSM.  opr. aa 

Podejrzane ogłoszenie  
na klatkach schodowych. 
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– Wyrok nas 
satysfakcjonuje, bo 
pokazuje, że mieliśmy 
rację, szkoda tylko, 
że tak dużo czasu 
potrzeba było, żeby 
tego dowieść, a zakład 
nie powstał – mówi 
prezes.

Opuszczony plac budowy w Piaskach Bankowych.  
Stan na 22 września 2017 roku. 

FO
T.

 A
R

C
H

IW
U

M
 N

Ł



 www.lowiczanin.info14 16 grudnia 2021       nr 50    

Aktualności
Zdrowie | Powikłania po przechorowaniu COVID-19

Wolne miejsca na rehabilitację pocovidową 
na oddziale w Stanisławowie
Według miarodajnych danych, około jednej trzeciej 
pacjentów ma powikłania po przechorowaniu COVID-19. 
Najczęściej są to: problemy z oddychaniem, zmniejszona 
ogólna sprawność organizmu, gorsza tolerancja wysiłku 
� zycznego, bóle mięśniowo-stawowe, a czasem także 
zaburzenia lękowe i depresyjne. Pacjenci z tymi 
dolegliwościami mogą otrzymać pomoc w postaci 
rehabilitacji pocovidowej, którą oferuje szpital w Łowiczu.

Na Oddziale Fizjoterapii i Re-
habilitacji w  Stanisławowie są 
wolne miejsca dla osób, które cho-
rowały na COVID-19 i wymaga-
ją rehabilitacji. Odbywa się ona 
w ramach umowy z NFZ, a za-
tem jest bezpłatna dla pacjentów. 
Rozpoczęcie rehabilitacji może 
nastąpić w  terminie nie później-
szym niż 12 miesięcy od dnia za-
kończenia leczenia.

Marta Fiszer, ordynator Od-
działu Fizjoterapii i  Rehabilita-
cji w Stanisławowie, powiedziała 
nam, że w jej ocenie osób korzy-
stających z  rehabilitacji pocovi-
dowej jest zbyt mało. Sądzi, że 
pacjenci z  różnych przyczyn od-
kładają w czasie zgłoszenie się na 
rehabilitację. Zwłaszcza teraz, gdy 
zbliżają się święta i wolą je spę-
dzić w domu. Ma też przypusz-
czenia, że część młodych pacjen-
tów, którzy chorują na COVID-19 
w trakcie „czwartej fali”, stanie się 
pacjentami oddziału w przyszłym 
roku.

Rehabilitacja na oddziale 
w Stanisławowie może trwać od 

2 do 6 tygodni. Czas rehabilitacji 
jest uzależniony od zdrowotnych 
potrzeb pacjenta i postępów w re-
habilitacji. Dr Marta Fiszer powie-
działa nam, że osoby tra� ające na 
oddział zgłaszają problemy z róż-
nymi układami ciała, w tym m.in. 
z układem neurologicznym, odde-
chowym czy krążeniowym. Nie-
którzy pacjenci po przebyciu CO-
VID-19 i długotrwałym leczeniu 

szpitalnym (czasami podłączeni 
do do respiratora), są tak osłabie-
ni, że nie są w stanie samodzielnie 
zrobić kroku.

Dr Marta Fiszer powiedzia-
ła nam, że sama rehabilitacja jest 
dosyć przyjemna. W  przypadku 
pacjentów mających trudności 
z oddychaniem są to treningi od-
dechowe, do których stopniowo 
wprowadza się opór, aby polep-
szyć pracę przepony. Pacjenci wy-
chodzą także na spacery z kijkami 
nordic walking. Badania przy uży-
ciu spirometru, zwłaszcza te z po-
czątku i zakończenia rehabilitacji, 
pokazują, że poprawiła się wydol-
ność płuc pacjentów.

Aby zostać zakwali� kowanym 
na rehabilitację pocovidową, nale-
ży posiadać:

  aktualne skierowanie do 
szpitala na oddział rehabilitacji 
wydane przez lekarza ubezpie-
czenia zdrowotnego, np. leka-
rza rodzinnego lub internistę, po 
zakończonym leczeniu potwier-
dzonej choroby COVID-19. Po-

twierdzeniem może być zaświad-
czenie o dodatnim wyniku testu 
PCR lub wypis z  leczenia szpi-
talnego;

  badania: RTG lub MR lub CT 
klatki piersiowej z opisem, wyko-
nane w czasie leczenia lub po za-
kończeniu leczenia ostrej fazy 
choroby oraz aktualne EKG (wy-
konane po zakończeniu leczenia 
ostrej fazy choroby), badanie mor-
fologii krwi i CRP;

  inną dokumentację dotyczą-
cą leczenia infekcji COVID-19 

lub objawów chorobowych mają-
ca wpływ na ocenę stanu zdrowia 
pacjenta, tj. np. przy dominują-
cym problemie kardiologicznym 
badanie ECHO-kardiogra� czne 
serca wykonane w czasie lub po 
zakończeniu leczenia ostrej fazy 
choroby.

W razie pytań można się kon-
taktować z  sekretariatem Od-
działu Fizjoterapii i  Rehabilitacji 
w  Stanisławowie pod numerami 
telefonów: 731 300 346 oraz 46 
838 26 72. 

Łowicz | Koronawirus – diagnostyka

Wymazy tylko w punkcie 
przy ul. Katarzynów
Punkt wymazowy zlokalizowany na terenie dawnej bazy 
Gminnej Spółdzielni „Samopomoc Chłopska” przy 
ul. Katarzynów w Łowiczu ma ostatnio dużo pracy, dziennie 
wymazywanych jest w nim nawet 200 osób. Ale wśród 
osób, które się tam pojawiają, dość często zdarzają się osoby 
bez skierowania – i są odprawiane z kwitkiem.

Niektórzy szukają pomocy 
w łowickim szpitalu, udając się na 
świąteczny dyżur. Zastępca dyrek-
tora tej placówki Filip Płużański 
powiedział nam, że to nie jest wła-
ściwy adres. – Jest niestety dużo 
osób, które w tygodniu odkładają 
wizytę u lekarza pierwszego kon-
taktu, bo wychodzą z  założenia, 
że pójdą do niego w weekend. To 
złe myślenie – mówi.

Na świątecznym dyżurze na-
leży szukać pomocy tylko i wy-
łącznie w  sytuacjach nagłych, 
wymagających pomocy lub gdy 
występują ostre objawy zakażenia 
koronawirusem. Personel świą-
tecznego dyżuru nie jest też od 
wykonywania testów, choć może 
to zrobić, ale wyłącznie szybkim 
testem antygenowym i wyłącznie 
w  przypadku osoby z  wyraźny-
mi objawami (gorączka, kaszel, 
katar). Decyzja zależy od lekarza.

Ponieważ jednak test ten nie 
daje pełnej pewności co do wy-
niku, lekarz z punktu wprowadzi 
wynik do rejestru, po czym zleci 
wymaz przy ul. Katarzynów, da-
jąc skierowanie lub odsyłając do 
lekarza pierwszego kontaktu. Co 
ważne, obecnie punkt wymazo-
wy przy ul. Katarzynów w Łowi-
czu działa siedem dni w tygodniu, 
poniedziałek – niedziela w godz. 
9.00-13.00.

Łowicki szpital ma urządzenie 
do wykonywania pełnych testów, 
może ich dziennie zrobić jednak 
zaledwie 30, ale są nim wykony-
wana badania wyłącznie u osób, 
które mają tra� ć na oddział. Wów-
czas wyniki są dostępne już nawet 
po 2 godzinach. Pozwala to skró-
cić czas oczekiwania pacjenta 
na przyjęcie na oddział.

Wicedyrektor Płużański wska-
zuje, że w przypadku, gdy mamy 

podejrzenie zachorowania na ko-
ronawirusa i  chcemy zrobić test, 
powinniśmy w  tygodniu zwró-
cić się o  skierowanie do lekarza 
pierwszego kontaktu. Jeśli nie 
mamy takiej możliwości należy 
skorzystać ze strony pacjent.gov.
pl, gdzie do wyboru mamy możli-
wość wypełnienia formularza lub 
skorzystania z  całodobowej tele-
porady (22 735 39 40).

Ale przede wszystkim, 
w  przypadku podejrzeń, że za-
chorowaliśmy, lub gdy w domu 
znajduje się np. dziecko na kwa-
rantannie (nie chore, a  jedynie 
mające w ostatnim czasie kontakt 
z osobą pozytywną, np. w szko-
le), powinniśmy ograniczyć na-
szą aktywność poza domem. 
– Jeśli już musimy z niego wyjść, 
to bezwzględnie w miejscach pu-
blicznych, sklepach powinniśmy 
zakładać na twarz maskę, dezyn-
fekować ręce i zachowywać od-
stęp – radzi wicedyrektor Płu-
żyński.

Powołuje się przy tym na przy-
padki z własnego doświadczenia 
zawodowego, gdzie dziecko prze-
bywające w domu na kwarantan-
nie było chore bezobjawowo i za-
raziło koronawirusem rodzica, 
który zgodnie z obowiązującymi 
zasadami nie był objęty kwaran-
tanną i  mógł się swobodnie po-
ruszać.

Lekarz doradza ostrożność, ale 
przede wszystkim szczepienie 
się. Nie uchroni to przed zakaże-
niem, ale może wpłynąć na przej-
ście go z łagodniejszymi objawa-
mi.  tb

REKLAMA

AGNIESZKA
ANTOSIEWICZ

agnieszka.antosiewicz@lowiczanin.info

Na Oddziale Fizjoterapii i Rehabilitacji w Stanisławowie są wolne 
miejsca dla osób, które chorowały na COVID-19 i wymagają rehabilitacji.
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Ma też 
przypuszczenia, 
że część młodych 
pacjentów, którzy 
chorują na COVID-19 
w trakcie „czwartej 
fali”, stanie się 
pacjentami oddziału 
w przyszłym roku.

Powołuje się na 
przypadki, gdzie 
dziecko przebywające 
w domu na 
kwarantannie było 
chore bezobjawowo 
i zaraziło 
koronawirusem 
rodzica, który zgodnie 
z obowiązującymi 
zasadami nie był 
objęty kwarantanną 
i mógł się swobodnie 
poruszać.
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Region | Jak wybrać najpiękniejsze drzewko bożonarodzeniowe

Choinka marzeń
Grudzień to czas, w którym każdy, kto woli naturalną choinkę, prowadził 
lub prowadzić będzie poszukiwania najpiękniejszego drzewka. Wybór jest 
ogromny – są małe, duże, srebrzyste, rozłożyste, są świerki i jodły... można 
wymieniać bez końca. Ale decydując się na żywe drzewko, które pięknie 
pachnie, zawsze zastanawiamy się co zrobić, by długo cieszyło nasze oko. 
Na te pytania odpowiemy.

Wielu z  nas dziś nie wyobra-
ża sobie świąt Bożego Narodze-
nia bez choinki, zwyczaj ubierania 
zielonego drzewka jest jednak jed-
ną z najmłodszych tradycji w na-
szym kraju. Wcześniej panował 
w  Polsce obyczaj wieszania tyl-
ko gałązki sosny, jodły lub świer-
ku, które to miały chronić dom 
i jego domowników przed złymi 
mocami.

Sprzedaż choinek już trwa 
w  najlepsze. Część osób decy-
duje się żeby choinkę postawić 
w domu już na Mikołajki, a część 
kupujących czeka ze wstawieniem 
choinki do domu aż do 23 grud-
nia. Są też tacy, którzy drzewko 
stawiają dopiero w Wigilię. 

– Pierwsi zadowoleni kupujący 
zaopatrzyli się już w wymarzone 
świąteczne drzewka. W tym roku 
pierwszymi kupującymi były lo-
kalne � rmy, które na 6 grudnia 
chciały wnieść do swoich � rm, 

biur namiastkę świątecznego kli-
matu – mówi nam Sylwia Ważyń-
ska z Centrum Zieleni w Pniewie.

Wybór choinki najczęściej za-
leży od tego czy kupujący ma 
ogród i  chce później wsadzić 
drzewko w ogrodzie, czy jednak 
mieszka w bloku i nie ma do tego 
warunków.

– Co roku obserwujemy sprze-
daż i nie da się przewidzieć upodo-
bań klientów – dodaje Ważyńska.

Wybór drzewek jednak jest 
ogromny, ceny wahają się od 35 
złotych do nawet 250 złotych. 
Wszystko to zależy od wielko-
ści drzewka i  odmian. Odmian 
jest wiele, najpopularniejsze, któ-
re oferuje Centrum Zieleni w tym 
roku, to picea pungens – świerk 
kłujący, picea pungens super blue 
– świerk kłujący tzw. srebrzysty, 
picea omorica – świerk serbski, 
picea abies – świerk pospolity, 
abies nordmanniana – jodła kau-
kaska.

Jak zadbać o drzewko?
Najważniejsze jest to, żeby cho-

inka nie stała blisko źródła ciepła, 
np. kominka czy grzejnika. Jeśli 
natomiast mamy w domu podło-
gowe ogrzewanie, warto przed po-
stawieniem drzewka położyć pod 
donicę styropian, który odizoluje 
korzenie od ciepłej podłogi, nie 
zapominając o podlewaniu drzew-
ka. Choinki, które są cięte, warto 
wsadzić w stojak z możliwością 
uzupełniania w nim wody, wtedy 

będziemy mogli dłużej cieszyć się 
świątecznym drzewkiem. Trzeba 
dbać przede wszystkim o  dobre 
nawodnienie choinki. Dobrze też 
postawić ją przy oknie – od stro-
ny okien powietrze jest minimal-
nie chłodniejsze.

Jeżeli nie wnosimy choinki od 
razu po zakupie do domu, to musi-
my zadbać, by miała ona stały do-
stęp do wody. Najbezpieczniej jest 
umieścić ją w wiadrze, do które-
go nalejemy wody. Drzewko prze-
chowujmy w suchym i chłodnym 

miejscu, z dala od wiatru, śniegu 
czy słońca. Powinniśmy też od-
ciąć kilka centymetrów choinki od 
dołu, tak aby drzewko z łatwością 
mogło chłonąć w  tym miejscu 
wodę. Wybierając choinkę zwróć-
my uwagę na jej igły, które powin-
ny być intensywnie zielone i gę-
ste. Można też choinkę podnieść, 
potrząsnąć, po to, by zobaczyć czy 
nie opada z niej duża ilość igieł. 
Sprawdźmy też czy pień drzewa 
nie jest chory lub przesuszony. Po 
świąteczne drzewko najlepiej wy-

brać się w ciągu dnia, żeby obej-
rzeć je przy dziennym świetle. 
Zdrowe drzewo ma intensywnie 
zielone, błyszczące igły. Gałąz-
ki zdrowej choinki elastyczne się 
wyginają, a  po lekkim odgięciu 
zachowują kształt. Oznacza to, 
że cyrkulują w  nich wciąż soki, 
zatem drzewko zostało dopiero 
co ścięte. Zwróćmy uwagę na to, 
czy gałęzie choinki nie są nadła-
mane lub rude. Nie wybierajmy 
drzewek już wcześniej zapakowa-
nych przez sprzedawcę, bo jest to 
kupowanie przysłowiowego „kota 
w  worku”. Kiedy w  domu oka-
że się, że drzewko jest krzywe lub 
ubogo ugałęzione, pretensję mo-
żemy mieć jedynie do siebie.

Jak dekorować 
choinkę?
Nie ma ograniczeń w strojeniu 

świątecznej choinki. Ozdób po-
winniśmy używać według wła-
snego gustu i upodobań. Dostępne 
ozdoby i światełka są na tyle bez-
pieczne dla drzewka, że nie szko-
dzą mu nawet jeśli będą powieszo-
ne w nadmiernej ilości, a wręcz 
przeciwnie – stroją choinkę 
„od stóp do głów”.

– Coraz bardziej popularne sta-
ją się ozdoby naturalne: suszo-
ne owoce, szyszki czy te robio-
ne ręcznie, np. ozdoby z � lcu czy 
papieru – zauważa właścicielka 
Centrum Zieleni w Pniewie.

Jednak jeżeli chodzi o świateł-
ka, warto te sprzed wielu wielu lat 
wymienić na te dostępne obecnie, 
nowe, które są w wersji oświetle-
nia LED, ponieważ wytwarza ono 
mniej ciepła niż standardowe daw-
ne lampki.  

str. 19

ALEKSANDRA 
ZIELIŃSKA 

aleksandra.zielinska@lowiczanin.info

REKLAMA

Wybierając choinkę 
można ją podnieść, 
potrząsnąć, po to, by 
zobaczyć czy nie opada 
z niej duża ilość igieł. 
Sprawdźmy też czy pień 
drzewa nie jest chory 
lub przesuszony. 
Po świąteczne drzewko 
najlepiej wybrać się 
w ciągu dnia, 
żeby obejrzeć je 
przy dziennym.

Świeża choinka, przyniesiona do domu prosto z hodowli daje 
niesamowity zapach. 
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Historia bliska | Pamięć zimowej nocy

Stan wojenny – po 40-tu 
latach przypominamy, 
jak go wspominano  
po latach 20-tu
Przed 40 laty komunistyczna władza, wprowadzając w Polsce stan wojenny, 
zdławiła masowy ruch społecznego oporu, jakim była Solidarność. 20 lat później, 
w roku 2001, młodzież z I LO im. J. Chełmońskiego w Łowiczu próbowała dociec 
czym ten stan wojenny był, starała się dotrzeć do ludzi, którzy ten – tak wówczas 
niby nieodległy czas – pamiętali. My dziś, po kolejnych 20 latach – przypominamy 
efekty tej pracy – bo wtedy ją w NŁ przybliżaliśmy. 

Trzy prace dotyczące przebie-
gu stanu wojennego w  Łowiczu 
i  okolicy zgłosili do  konkursu 
p.n. „Noc generałów – społecz-
ność lokalna w okresie stanu wo-
jennego”, organizowanego przez 
Instytut Pamięci Narodowej i ku-
ratorium, uczniowie L.O. im. 
Chełmońskiego w Łowiczu.

Jedną napisali Katarzyna 
Drzażdżyńska, Marta Milczarek 
i Piotr Budzyński z kl. IIe, drugą 
Irmina Lewarska i Natalia Młocz-
kowska z tej samej klasy, trzecią 
Monika Gędek z IIId. Dwie ostat-
nie prace zostały w  skali woje-
wództwa wyróżnione, co jest du-
żym osiągnięciem, zważywszy, 
że przyznano tylko trzy nagrody 
i cztery wyróżnienia.

Monika Gędek, córka działa-
cza Solidarności Wojciecha Gęd-
ka, napisała o jej rodzinie w sta-
nie wojennym, pozostałe dwie 
prace zestawiały relacje osób, któ-
re dzień wprowadzenia stanu wo-
jennego zapamiętały, a wtedy lub 
teraz pełniły w mieście znaczące 
funkcje – lub też z innych powo-
dów były młodzieży znane i miały 
na ten temat coś do powiedzenia.

Rozmowy licealistów 
z Łowicza: nie każdy 
podawał nazwisko
Czy rozmawiano z nimi chęt-

nie? Z zasady tak, choć, jak zgod-
nie zauważają licealiści, temat, 
który dla nich był wcześniej nie-
mal prehistorią – bo rodzili się 
w  połowie lat osiemdziesiątych  
– dla ich rozmówców był zaska-
kująco mocno obecny w świado-
mości, zaskakująco świeży, a na-
wet bolesny.

– To rzeczywiście już 20 lat?  
– dziwili się niektórzy z pytanych, 
co tylko potwierdzało, że rozmo-
wy toczyć się będą na temat cią-
gle w jakiś sposób żywy. – I na-
dal ludzie boją się o tym mówić 
– twierdzi Irmina Lewarska, a jej 
koleżanka i wraz z nią współau-
torka wyróżnionej pracy, Natalia 
Młoczkowska, dodaje: – To jesz-
cze za krótko, by mówić o  tym 
bez lęku, ale w  takim razie jak 
wielki strach musiał być wtedy? 
Rzeczywiście, niektórzy autorzy 
wypowiedzi nie zgadzali się na 
ujawnianie ich nazwisk, dotyczy-
ło to osób z obu stron barykady: 
tych, którzy w  stanie wojennym 
utożsamiali się z  Solidarnością 
i tych, którzy reżim popierali.

Łowicz – typowa 
prowincja. Polaryzacja 
poglądów
Bo zasadniczym walorem 

prac licealistów, przede wszyst-
kim wyróżnionej pracy Lewar-
skiej i  Młoczkowskiej, jest to,  

iż wiernie oddają one polaryza-
cję poglądów Polaków z prowin-
cji na to, czego komuniści się do-
puścili przed 20 laty. W Łowiczu 
stan wojenny przebiegał spokoj-
nie, bez masowych demonstracji 
protestu, bez rozbudowanej dzia-
łalności podziemnej, tak charak-
terystycznej dla dużych polskich 
miast. Oprócz tych, którzy jego 
wprowadzenie odbierali jako cios 
w nasze dążenie do wolności, byli 
i tacy, którzy jego władze popie-
rali. W tym kontekście wyróżnio-
na także praca Moniki Gędek jest 
w sposób oczywisty inna, ukazu-
je dosłowność prześladowań, ja-
kie dotknęły niepokornych i  za-
ciętość, z  jaką je kontynuowano 
– przez całe lata osiemdziesiąte.

Czego licealiści  
nie dopytali
Jeśli czegoś brakuje w każdej 

z  tych prac, to (...) większej ilo-
ści szczegółów o tym jak – jeśli 
w Łowiczu stan wojenny był sza-
ry i przebiegał bez sensacji – wy-
glądał ów szary dzień przeciętne-
go Łowiczanina w rzeczywistości 
gospodarczej i  administracyjnej, 
jaką nam Jaruzelski i  ekipa za-
fundowali. Jak wyglądały półki 
w sklepach, jak stano w kolejkach 
po... – właściwie po wszystko. 
Jak wyglądały kartki na mięso 
i  czym różniły się od  kartek na 
buty, a także od kartek na alkohol  

i na cukier – choć warto przypo-
mnieć, że te ostatnie obowiązywa-
ły już na cztery lata przed pierw-
szymi strajkami zwiastującymi 
Solidarność, jeszcze w pełni epo-
ki tak niekiedy zadziwiająco do-
brze wspominanego Gierka.

Brakowało mi przypomnienia 
co to był „wyrób czekoladopodob-
ny”, „mięso drugiej świeżości”, 
czym były kubańskie pomarań-
cze, co oznaczało, przez tak dłu-
gie lata, słowo ,,załatwić”. Nadto: 
jak wyglądały ocenzurowane listy, 
jak przebiegały kontrole na uli-
cach, co sączyło się z ekranu te-
lewizora. I wreszcie: co znaczyła 
świeca w oknie, ucho przy roze-
drganym łoskotem zagłuszania 
radioodbiorniku, opornik wpięty 
w kołnierz kurtki.

Stan wojenny będzie 
miał konkretną twarz
Mimo to prace szóstki ambit-

nych młodych ludzi, pracujących 
pod opieką prof. Krzysztofa Ka-
lińskiego, w których stworzenie 
włożyli między wrześniem a  li-
stopadem ogromnie dużo pracy, 
rozmawiając z wieloma osobami, 
sporządzając ankiety, kopiując do-
kumenty i ulotki – są bardzo cen-
ne. Cenne dla nich, bo – jak mówi 
Natalia – pojęcie stanu wojenne-
go będzie im się odtąd kojarzyło 
z konkretnymi ludźmi i wydarze-
niami, bo – jak dodaje Kasia – ona 
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Łowicz | Rocznica wprowadzenia stanu wojennego

40 lat temu Polska zamarła ze zgrozy
Komitet Więźniów Politycz-

nych i  Internowanych Regionu 
Łódzkiego i Oddział NSZZ „So-
lidarność” w Łowiczu zorganizo-
wały dwudniowe obchody 40-le-
cia wprowadzenia w Polsce stanu 
wojennego. O  tych przykrych,  
ale ważnych wydarzeniach, 
związkowcy przypomnieli 10 i 11 
grudnia

W piątek miała miejsce uroczy-
stość przy bramie Zakładu Kar-
nego w Łowiczu. Na murze przy 
niej znajduje się tablica pamiąt-
kowa, która przypomina, że za 
murami tego zakładu byli inter-
nowani działacze „Solidarności” 
Mazowsza i Ziemi Łódzkiej. Jed-
nym z nich był Wojciech Gędek, 
uczestnik obchodów, wraz z  in-
nymi działaczami związku. Byli 
też m.in. dyrektor Zakładu Karne-
go w Łowiczu ppłk. Robert Fijał-
kowski, starosta Marcin Kosiorek 
i jego zastępca Piotr Malczyk.

Po spotkaniu przy murze wię-
zienia uczestnicy udali się na 
Skwer Solidarności, by złożyć 
kwiaty przy pomniku. 

W sobotę obchody rozpoczęły 
się o  godzinie 11.00 w  kościele 
ojców pijarów. Modlitwę przed re-
likwiami błogosławionego ks. Je-

rzego Popiełuszki odprawił rektor 
o. Marek Barczewski. Wojciech 
Gędek przypomniał, że kościół 
ten jest miejscem ściśle związa-
nym z „Solidarnością”. Wspomi-
nał postacie ks. kanonika Wikto-
ra Glińskiego, odprawiającego tu 
msze za „Solidarność” oraz o. Ka-
zimierza Wójciaka, który był du-
chowym opiekunem internowa-
nych.

Nazwiska tych, którzy odeszli, 
zostały odczytane, po czym wszy-

scy pomodlili się za ich dusze. – 
Niestety wielu z tych, którzy byli 
tu z nami 10 lat temu, podczas 30. 
rocznicy, już nie ma pośród ży-
wych – mówił do zgromadzonych 
Wojciech Gędek. – Za 10 lat też 
nie wszyscy tu będziemy, ale wie-
rzymy, że tradycja naszych spo-
tkań będzie przez „Solidarność” 
podtrzymywana.

Później uczestnicy złożyli 
kwiaty pod pomnikiem bł. Jerze-
go Popiełuszki przy kościele pijar-
skim. Głos zabrał gość z Warsza-
wy – ks. Czesław Banaszkiewicz, 
bliski przyjaciel i  współpracow-
nik księdza Jerzego.

O godzinie 12.00 rozpoczęła 
się msza święta w bazylice kate-
dralnej, której przewodniczył ks. 
bp Andrzej F. Dziuba. Ostatnim 
akcentem obchodów był występ 
Norberta „Smoły” Smolińskiego 
w sali barokowej łowickiego mu-
zeum. „Smoła” to muzyk, kom-
pozytor, autor tekstów, założyciel 
rockowego zespołu Contra Mun-
dum, wykonującego pieśni o  te-
matyce patriotycznej. Jak sam 
mówi – podczas dobierania re-
pertuaru kieruje się hasłem „Bóg, 
Honor, Ojczyzna”.

tm

REKLAMA

Wojciech Gędek, 
przewodniczący Komitetu 
Więźniów Politycznych  
i Internowanych Regionu 
Łódzkiego.
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W uroczystościach wzięły udział poczty sztandarowe „Solidarności” z regionu Mazowsze. Na zdjęciu 
poczet oddziału Skierniewice. 
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Łowicz | Otwarte szkolenie z pierwszej pomocy

Strażacy pokazali jak używać defibrylatora
Szkolenie z zakresu 
prawidłowego udzielania 
pierwszej pomocy 
z użyciem sprzętu 
AED przeprowadzili 
dla zainteresowanych 
strażacy ochotnicy 
z jednostek OSP 
w Pilaszkowie i Bąkowie 
Górnym.

W budynku miejskim przy Al. 
Sienkiewicza pokazali oni, że wy-
korzystanie defibrylatora AED nie 
jest trudne, praktycznie wystar-
czy tylko słuchać komunikatów 
wydawanych przez urządzenie 
i  je stosować. Nie jest to trudne  
– a od tego może zależeć czyjeś 
życie. – Przede wszystkim się nie 
bać! – mówili. 

Prowadzącymi byli druhna Oli-
wia Wolska, druh Paweł Sobczyń-
ski oraz druh Eryk Wojda, który 
z  zawodu jest ratownikiem me-
dycznym.

Szkoda tylko, że grono słucha-
czy było niewielkie, znalazły się 
w nim natomiast m.in. osoby peł-

niące ważne funkcje w lokalnych 
władzach samorządowych, w tym 

burmistrz Krzysztof Jan Kaliński, 
radna miejska Zofia Wielemborek 

i radny powiatowy Krystian Cipiń-
ski.  tm

Ćwiczenie na fantomie nazywanym „Anną”.
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Łowicz | Kolejny defibrylator w mieście

AED przy targowisku
13 grudnia zamontowano ko-

lejny zewnętrzny defibrylator 
AED w  podgrzewanej kapsu-
le. Znajduje się on przy targowi-
sku, na budynku szaletu. Został 
on ufundowany przez anonimo-
wego darczyńcę i kosztował 7 ty-
sięcy złotych. – Cieszymy się, że 
tym zakupem możemy rozwijać 
siatkę defibrylatorów w Łowiczu 
– mówi Krystian Cipiński ze sto-
warzyszenia Łączy Nas Łowicz.

Na targowisko przychodzi 
mnóstwo ludzi, w dniu targowym 
przewija się tam kilka tysięcy osób 
i w dużej mierze to osoby starsze. 

Stąd dla Łączy Nas Łowicz istotne 
było zainstalowanie defibrylatora 
w tym właśnie miejscu, by urato-
wać zdrowie, a nawet życie. 

– Wystarczy przekręcić kapsu-
łę zgodnie z kierunkiem strzałek 
i naszym oczom ukaże się urzą-
dzenie. Dalej już urządzenie po-
prowadzi użytkownika – dodaje

W planie jest zamontowanie 
kolejnego defibrylatora na bu-
dynku Intermarche przy ulicy 
Tuszewskiej, w  obrębie osiedla 
Bratkowice. Ufundowany będzie 
przez właścicieli tego marketu, 
państwa Jaworek.  az

na przykład po raz pierwszy dzię-
ki tym wywiadom polubiła histo-
rię. Bo zostali nagrodzeni eduka-
cyjnymi płytami multimedialnymi 
i widzieli siebie w programie re-
gionalnym łódzkiej telewizji.

Ale cenne są również dla czy-
telnika NŁ. Dlatego też, za zgodą 
autorów, przedstawiamy (...) wy-
brane fragmenty ich prac.

Niech przypominają jak „noc 
generałów” wyglądała w  Ło-
wiczu, jak wyglądała w  łowic-
kim więzieniu, w  którym wów-
czas trzymano internowanych, co 
wówczas przeżywaliśmy, jak wy-
glądały lata, które po tej nocy na-
stąpiły. – I niech pokażą kto jak 
ten czas ocenia dziś.

Oboje rodzice płakali
Generał wziął głęboki oddech 

i  stwierdził, że (jeśli dobrze po-
mnę) „...w związku z  powyż-
szym, dzisiaj w nocy Rada Pań-
stwa wprowadziła stan wojenny 
na obszarze całego kraju.” Usły-
szałem dziwny jęk: moja mama 
opadła na fotel. 

Następnie generał cytował ko-
deks prawa z  czasów drugiej 

wojny światowej, grożących karą 
śmierci, konfiskatą całego ma-
jątku, przymusową pracą, zwol-
nieniem z pracy lub dożywotnim 
wyrzuceniem z  Polski wszyst-
kim, którzy ośmielą się z jakich-
kolwiek przyczyn nie potrakto-
wać poważnie tego, co mówi. 
Płynęły informacje, kojarzące się 
z  kabaretem, z  dziecinnymi baj-
kami, z  wygłupami babci, któ-
ra chce nastraszyć wnuczka typu: 
zabronione są uroczystości religij-
ne i rodzinne poza miejscem za-
mieszkania, że nakazuje się oddać 
broń palną i sportową w ciągu 48 
godzin, że wymagane są przepust-
ki za odpłatnością w celu wyjeż-
dżania do  innego województwa, 
że zabrania się sprzedaży paliwa 
od  godziny... do... dla samocho-
dów prywatnych, że będzie się 
strzelać bez ostrzeżenia do  osób 
zastanych na mieście po godzinie 
21, a przed 6 rano.

Pochodziłem z rodziny, gdzie 
przodkowie z obu linii (z matczy-
nej i ojcowskiej) byli bardzo zaan-
gażowani w działalność podczas 
drugiej wojny światowej – byli 
żołnierzami państwa podziemne-

go (...). To, co generał mówił, ze 
wszech miar przypominało realia 
kraju napadniętego przez obce 
wojska. (...) Generał zakończył 
swoją porcję wyzwisk i gróźb pod 
adresem widzów, cytatem jak-
by nie z tej bajki: „A teraz pragnę 
jeszcze raz powtórzyć te nieśmier-
telne słowa: Jeszcze Polska nie 
zginęła! Dziękuję za uwagę”.

Zastanawialiśmy się, czy on 
kpi, czy o drogę pyta. Ojciec pod-
szedł i wyłączył telewizor. Wsta-
łem, z przerażeniem zauważyłem, 
że dwoje najbliższych mi zarówno 
rodzinnie, jak i biologicznie ludzi, 
po prostu płacze. Tata stał z rękami 
splecionymi na piersiach, patrzył 
w okno. Mama zapadła się w fo-
telu. Panowała zupełna cisza. (...)

Zbigniew Zagajewski  
(wówczas nauczyciel historii 
w LO im. J. Chełmońskiego)

Rządziłem wtedy 
w ratuszu
Czy podczas stanu wojennego 

ktoś ucierpiał? Ja, wówczas peł-
niący władzę zastępcy naczelni-
ka miasta Łowicz, śmiem twier-
dzić, że nikt nie ucierpiał. Nikt 

z  zakładów pracy, nikt z  ludzi. 
Uważam, że stan wojenny niko-
mu w  naszym mieście nie wy-
rządził krzywdy. Łowicz stan wo-
jenny przeżył bardzo spokojnie. 
Nie było tu żadnych rozruchów, 
w tym czasie nikogo tu nie gnę-
biono.

Ja przeżywałem stan wojenny 
od  12 grudnia. W  ratuszu usia-
dłem 12 grudnia nie wiedząc na 
co czekam. Zaskoczeniem dla 
miasta był fakt, że były patrole, że 
był tu oddział ZOMO. Jednak ni-
komu to nie szkodziło. Czy stan 
wojenny był konieczny? Uważam, 
że wspomnienia stanu wojenne-
go dla młodych ludzi związane są 
z utratą życia ludzi z kopalni „Wu-
jek”. To była tragedia tego narodu. 
Ja jednak uważam, że stan wo-
jenny zapobiegł rozlewowi krwi 
w kraju.

Myślę, że wówczas ten nowy 
ruch społeczny, który pokazy-
wał ile było zła w tamtym czasie, 
który zakończył się podpisaniem 
przez p. Lecha Wałęsę i ówcze-
snego wicepremiera Jagielskiego 
21 postulatów, z mojego punktu 
widzenia był dobry. Gdybym dzi-

siaj miał mówić, czy zmiana sytu-
acji ustrojowej w tym mieście była 
potrzebna, odpowiem: tak, ona 
była potrzebna. W  Łowiczu nie 
poniesiono strat w postaci ludzi.

Tak, było to przeżycie dla tego 
społeczeństwa, społeczeństwa, 
które liczyło w tym czasie około 
30000 mieszkańców. Na ulicach 
tego miasta, po trzynastym grud-
nia "81 roku, stawali ludzie i za-
stanawiali się, jaka będzie przy-
szła Polska. Każdy z nas: ja, moje 
dzieci, moja rodzina analizowali, 
że będzie to Polska lepsza. Czy 
jest lepsza? Tak, jest lepszą. Dla-
czego jest lepszą? Ponieważ w tej 
Polsce, każdy z was ma prawo po-
wiedzieć to, co myśli.

Wojciech Jefimko, zastępca  
naczelnika miasta Łowicza  

podczas stanu wojennego

Z wizytą za drutami
Interesując się pomieszczenia-

mi internowanych, pytaliśmy dla-
czego to w Łowiczu zamyka się 
ich więźniów w celach? Naczel-
nik twierdził, że nie widzi w tym 
nic niezwykłego, że tego wyma-
ga porządek. Jako powód bezpo-

średni naczelnik podał zaistniały 
niedawno przypadek pobicia się 
dwu internowanych, z  racji róż-
nych przekonań. (...)

Ponadto naczelnik twierdził, że 
internowani spotykają się po kilka 
cel razem na tzw. zajęciach kultu-
rowych. Korzystają też z  odczy-
tów i wykładów, które sobie sami 
organizują. 

Według relacji kapelana dla in-
ternowanych, ks. Wójciaka, ww. 
bójka pomiędzy dwoma inter-
nowanymi jest tylko pretekstem 
do zamknięcia cel. Owszem wy-
czuwa się tendencje do tworzenia 
nieufności i podziałów pomiędzy 
internowanymi. Do takiej sytuacji 
zmierzają czynniki SB. Ksiądz 
kapelan Wójciak, odprowadzając 
nas do bramy więziennej, oświad-
czył nam, że przy okazji swoich 
spotkań z  internowanymi prze-
strzega ich stale przed nieporozu-
mieniami, gdyż te mogą być wy-
korzystane przeciwko nim samym.

abp Bronisław Dąbrowski  
(w: Peter Raina, Interwencje  

abp. Dąbrowskiego  
u gen. Kiszczaka 1982-1989)

wal

REKLAMA

Krystian Cipiński planuje kolejne defibrylatory w Łowiczu. 
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RZUT OKIEM | ŚWIĄTECZNY KIERMASZ „SŁONKA”

Podopieczni świetlicy 
środowiskowej „Słonko” w Łowiczu 
prowadzili w niedzielę, 12 grudnia, 
kiermasze pod kościołem Świętego 
Ducha i pijarskim. Sprzedawali na 
nich wykonane przez siebie świąteczne 
ozdoby: bałwanki, choinki z makaronu, 
stroiki z szyszek na drewnie oraz 
drewniane aniołki. Zebrane ze 
sprzedaży pieniądze, a uzbierało się 
1.990 zł, zostaną wykorzystane na 
przygotowanie paczek, stołu wigilijnego 
i wydatki na bieżące potrzeby. W tym 
roku nad prowadzeniem kiermaszu 
i opieką nad podopiecznymi czuwały 
kierowniczka świetlicy Dorota 
Guzek, a pomagali jej wolontariusze: 
Wiesława Skomiał, Sylwia Gajda, Ewa 
Gwiaździńska i Agata Gawinek. tb

Łowicz | Tydzień Cudów Szlachetnej Paczki

Pomagają przetrwać 
i cieszyć się świętami
Wiele osób 
borykających się na co 
dzień z problemami 
zdrowotnymi, 
� nansowymi bytowymi 
czekała na ten weekend 
z niecierpliwością 
i nadzieją. Za nami 
„weekend cudów” 
ogólnopolskiej akcji 
Szlachetna Paczka. 
Od 2013 roku, co 
roku przed Bożym 
Narodzeniem, działa 
w jej ramach sztab 
powiatu łowickiego.

Skład osobowy wolontariuszy, 
podobnie jak darczyńców, zmie-
nia się co roku, bo dołączają ko-
lejne osoby, ale jest też grupa osób 
współtworzących łowicką akcję 
od początku. Nieraz zmieniało się 
też miejsce przeznaczone na sztab 

i magazyn, z którego akcja na te-
renie powiatu jest koordynowana. 
W tym roku po raz pierwszy był 
to budynek miejskiej biblioteki 

przy Alejach Sienkiewicza (było 
tu wcześniej Gimnazjum nr 1). 
Niezmienny pozostaje cel – po-
moc osobom potrzebującym.

Wolontariusze jak co roku wy-
konali ogrom pracy jeszcze na 
długo przed rozpoczęciem „week-
endu cudów” – który jest tylko 
ukoronowaniem dłuższego proce-
su. Oni też zadbali o to, by zwery-
� kować zgłoszenia i przygotować 
opisy rodzin, aby mieć pewność, 
że paczki tra� ą do tych najbardziej 
potrzebujących, a jednocześnie by 
wiedzieć, na co jest w danej rodzi-
nie największe zapotrzebowanie.

W tym roku było ich 47. Nie 
jest to rekord, ale jeden z najlep-
szych wyników w historii sztabu 
w powiecie łowickim. W ramach 
akcji używa się określenia rodzi-
ny, choć w tej liczbie są też poje-
dyncze, samotne osoby.

W transporcie paczek poma-
gali strażacy i  różne instytucje, 
w  trasie były cztery samochody 
dostawcze. Paczki były naprawdę 
duże i ciężkie. Niektórzy dostawa-
li na przykład lodówki albo węgiel 
na opał. Węgiel pojawiał się zresz-
tą na listach najbardziej pożąda-
nych podarunków u bardzo wie-
lu rodzin już od lat, ale w  tym 
roku wyjątkowo często – na co od 

razu zwrócili uwagę wolontariu-
sze. Praktycznie w każdej paczce 
były też długoterminowe produkty 
spożywcze, środki czystości, a dla 
dzieci słodycze i zabawki.

– W tym roku ze względu na 
sytuację epidemiczną darczyń-
cy nie mogli jeździć do obdaro-
wywanych rodzin, paczki wozili 

sami wolontariusze – mówi wo-
lontariuszka Natalia. – Dla nas to 
oznacza jeszcze jedno zadanie, 
polegające na zrelacjonowaniu 
darczyńcom tego, jak reagowa-
ły rodziny i co chciały im prze-
kazać.

Wolontariuszki Sylwia i Nata-
lia mówiły nam, że potrzeby są 
przeróżne. – Jeden pan mówił, 
że nie marzy już o  niczym in-
nym, jak tylko o tym, żeby zimą 
mieć czym ogrzewać mieszka-
nie – opowiadały. – Z kolei pew-
na samotna pani powiedziała, że 
chciałaby po prostu mieć na sto-
le coś dobrego do zjedzenia, bo 
dałoby to jej namiastkę prawdzi-
wych świąt.

Sukces akcji to efekt współ-
pracy i  zaangażowania wielu 
osób. Paczki były przygotowane 
przez instytucje, placówki, służ-
by mundurowe, organizacje po-
zarządowe, � rmy i  osoby pry-
watne. 

W przygotowanie paczek zaangażowała się m.in. Fundacja Klub Rozwoju Kompetencji. 
Na zdjęciu wolontariuszka fundacji i żona prezesa zarządu Ewa Wojtysiak, a także mała wolontariuszka 
Antonina Kaźmierska. 
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Darczyńcy dostarczali podarunki do magazynu przy Alejach 
Sienkiewicza. Oczywiście wszystko było starannie odnotowane. 
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Już wkrótce po otwarciu magazynu pojawiły się paczki od 
pracowników Urzędu Miejskiego w Łowiczu, na czele z Krzysztofem 
Janem Kalińskim.
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Wicie, Lenartów | Zbiórka dla bernardynek

Żywność dla bernardynek
Zbiórkę płodów rolnych dla 

łowickiego zgromadzenia sióstr 
bernardynek zorganizowało 11 
grudnia Stowarzyszenie dla naszej 
Wsi, zrzeszające mieszkańców 
Wicia i Lenartowa w gminie Ko-
cierzew Południowy.

Rolnicy przywozili różne wa-
rzywa i  owoce, na przykład dy-
nie, marchew czy ziemniaki. Ale 
można też było weprzeć zbiórkę 
datkiem pieniężnym. Ludzie da-
wali od 10 do 200 zł. W zamian 
darczyńcy otrzymywali opłatek 
z  błogosławieństwem obdarowa-
nych sióstr z Łowicza. – Serdecz-
ne „Bóg zapłać” mieszkańcom 

ode mnie i  w imieniu sióstr za 
każdą pomoc i materialną i � nan-

sową! – mówi prezes stowarzysze-
nia Jadwiga Wróbel. tm

Wśród darów dominowały warzywa, które na pewno się siostrom 
przydadzą. 
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Pewna samotna 
pani powiedziała, 
że chciałaby po 
prostu mieć na stole 
coś dobrego do 
zjedzenia, bo dałoby 
to jej namiastkę 
prawdziwych świąt.

TOMASZ
MATUSIAK

tomasz.matusiak@lowiczanin.info

Wolontariusze i darczyńcy przed magazynem w sali gimnastycznej dawnego Gimnazjum nr 1 
w sobotni poranek, otwierający „weekend cudów”. 
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Krępa | Zosia pojedzie na operację bioder!

Arabski szejk nie był potrzebny
– Szejk arabski o złotym sercu i milionach złotych 
monet w kieszeni – pilnie poszukiwany. Wyślijcie mu 
proszę zdjęcie mojej Zosinki – może skradnie jego 
serce i zechce pokryć koszty tej cholernej operacji, 
której Zosia tak bardzo potrzebuje! Dla niego pikuś, 
a dla nas ... wszystko! Ten szejk to chyba jedyne 
wyjście, abyśmy zebrali tak ogromną kwotę na 
operację Zosi....brakuje jeszcze niespełna 100.000 
zł! – dramatycznie apelowała na Facebooku jeszcze 3 
tygodnie temu Katarzyna Biegańska z Krępy w gminie 
Domaniewice, mama 9-letniej Zosi.

Zosia była bohaterką ostat-
niej edycji Charytatywnego Tur-
nieju Piłki Nożnej Gwiazdy na 
Gwiazdkę w Łowiczu. A jednak 
arabski szejk nie był potrzebny, 
bo zdarzył się cud, a nawet dwa, 
oba dzięki dobrym ludziom. Zo-
sia, która 15 grudnia skoczyła 
9 lat, będzie miała na początku 
stycznia ważną dla jej zdrowia 
operację bioder.

Dziewczynka zmaga się 
ze  skutkami dziecięcego pora-
żenia mózgowego i jednym z jej 
problemów jest zwichnięcie sta-
wów biodrowych. Ma asyme-
trię miednicy, która się pogłębia, 
co jest nie tylko powodem bólu 
i  nieprawidłowej postawy, ale 
grozi też poważnym skrzywie-
niem kręgosłupa!

– Jesteśmy przerażeni przy-
szłością naszego dziecka bez 
operacji. Cierpienie, którego 
wtedy doświadczy, będzie nie 
do  opisania... Musimy zdążyć! 
– apelowali rodzice, opisując cel 
zbiórki na portalu www.siepo-
maga.pl. Wyjaśniali też, że ko-
nieczna jest obustronna osteoto-
mia, czyli że oba biodra muszą 
zostać zoperowane jednocześnie, 
żeby uzyskać symetrię po dwóch 
stronach. Nie zdecydowali się na 
operację w ramach NFZ, ponie-
waż doświadczenia innych rodzi-
ców dzieci o  tym samym scho-
rzeniu po operacji na NFZ były 
fatalne. Bali się zaprzepaścić to, 
co udało się wypracować przez 
rehabilitację, a  jednocześnie za-
oszczędzić córce cierpienia.

Zaoszczędzić 
niepotrzebnego bólu
Dlatego podjęli decyzję, aby 

operację wykonać prywat-
nie w  Paley European Institute 
w Warszawie – w ośrodku, któ-
ry specjalizuje się w podobnych 
przypadkach i osiąga znakomite 
efekty leczenia. Jej koszt to oko-
ło 150 tys. zł. Składa się na nie-
go koszt samej operacji, ale także 
8-tygodniowej opieki poopera-
cyjnej i  rehabilitacji w  tamtej-
szym ośrodku. Oba biodra będzie 
miała zoperowane jednocześnie, 
czego nie można wykonać w ra-
mach operacji na NFZ. Nie bę-
dzie unieruchomiona w  gipsie 
przez 8 tygodni, tak jak ma to 
miejsce podczas podobnej opera-
cji na NFZ, tylko od pierwszych 
dni będzie rehabilitowana. Za-
bezpieczeniem pooperacyjnym 
będzie zaś wykonana na zamó-
wienie orteza zabezpieczająca 
całe ciało we właściwej pozycji.

Apel mamy wynikał z  tego, 
że termin operacji zbliżał się, 
ale ze  wspomnianej kwoty bra-
kowało około 50 tys. zł. Wtedy 
z  rodziną skontaktował się Da-
wid – pochodzący z  Łowicza 
przedsiębiorca – i  powiedział, 
aby prędko rezerwować termin 
operacji, a  on przeleje brakują-
ce środki. Dla rodziny Zosi i ich 
przyjaciół to był cud. 

Nagle zaczęła 
rosnąć kwota 
na zbiórce Zosi
Zanim to zrobił, wydarzył 

się jednak drugi cud. Na zbiór-
ce dedykowanej Zosi pojawiło się 
niespodziewanie 54 tys. złotych – 
nie była to jedna wpłata, ale set-
ki wpłat od 2 zł do ponad 1600 
zł (niektóre kwoty są utajnione), 

mają one jeden tytuł: Darowizna 
przekazana była przez Skarbonkę 
VIII EDYCJA STREAMA CHA-
RYTATYWNEGO CEL 3 #Fan-
tasyPomaga.

W rozszyfrowaniu tytułu wpła-
ty pomógł nam Krystian Cipiński, 
podkreślając, że on z tą inicjatywą 
nie miał nic wspólnego. Okazało 
się, że EkipaFantasy zorganizowa-
ła skarbonkę dla Zosi w ramach 
LIVE Charytatywnego w  FIFE 
na YouTube. Takie turnieje or-
ganizowane są cyklicznie i  trwa-
ją czasami po kilkadziesiąt go-
dzin. Mają swoją widownię, która 
wpłaca pieniądze na charytatyw-
ny cel.

EkipaFantasy – składająca się 
z  youtuberów, przekierowała te 
wpłaty na cel charytatywny – zro-
biła to z własnej inicjatywy, w so-
bie tylko znany sposób tra� ając 
na zbiórkę dla Zosi. Planowana 
na 150 tys. zł zbiórka zakończyła 
się sukcesem – uzbierano aż 160 
tys. zł.

Dziękujemy, nam już 
wystarczy pieniędzy
Rodzice Zosi, mając już pienią-

dze na operację córki, zwrócili się 
więc do wspomnianego przedsię-
biorcy z  informacją o braku po-
trzeby przekazywania kolejnego 
wsparcia. Ten zadeklarował, że 

pomoże innej rodzinie – zastano-
wi się której.

– Niesamowita historia, wszyst-
ko to potoczyło się tak szybko, 
od  piątku do  niedzieli – mówi 
mama Zosi, Katarzyna Biegań-
ska. Podkreśla, że operacja mo-
gła się odbyć już 4 października, 
ale nie udało się zebrać pienię-
dzy potrzebnych na nią, kolejny 
termin wyznaczono wówczas na 
5 stycznia, gdyby go odwołała, 
mogłaby liczyć na kolejny dopie-
ro wiosną. – I wtedy zadzwonił 
telefon, a męski głos powiedział 
„Cześć Kasia, jestem Dawid, Re-
zerwuj termin na operację”. Wie-
działam, że to się dzieje napraw-
dę, ponieważ wyjaśnił, że numer 
telefonu dał mu Krystian Cipiń-
ski – opowiada mama Zosi.

Dzięki niemu termin nie prze-
padł. To było w piątek – ostatni 
dzień w  którym mogła zgłosić, 
czy ma pieniądze. Dawid zade-

klarował, że do  wtorku wpłaci 
pieniądze na leczenie Zosi po-
przez Fundację Słoneczko, któ-
ra pobiera mniejszą prowizję niż 
Siepomaga – tą zbiórkę pani Ka-
tarzyna miała zamknąć. Nie zro-
biła tego od  razu, bo zajęły ją 
czymś dzieci. Niespodziewanie 
w niedzielę 12 grudnia od  rana 
zaczęła gwałtowanie rosnąć kwo-
ta na zbiórce dla Zosi na Siepo-
maga i przekroczyła 150 tys. zł – 
tyle, ile było potrzebne. Odkrył to 
mąż pani Katarzyny.

Siła Bożego Narodzenia
Początkowo nie wiedzieli, co 

się dzieje, pierwszy raz dowie-
dzieli się, że są takie turnieje. Ich 
organizatorzy wybrali Zosię przy-
padkiem, spośród setek lub tysię-
cy dzieci, na jakie rodzice zbierają 
pieniądze.

– W takiej sytuacji nie mogłam 
skorzystać z deklaracji Dawida, bo 
my więcej nie potrzebujemy, on 
zaś zadeklarował, że pomoże ko-
muś innemu. W okresie świątecz-
nym cuda się zdarzają, nas spotkał 
wymarzony prezent, a może jesz-
cze komuś innemu uda się pomóc 
– mówi mama Zosi.  Zosia Biegańska podczas fi nału akcji Gwiazdy na Gwiazdkę 

w Łowiczu, w styczniu 2021 roku. 
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dokończenie ze str. 15
Warto też zabezpieczyć drzew-

ko przed przewróceniem przez 
zwierzęta bądź dzieci i jego pień 
przywiązać np. do karnisza.

Dlaczego żywa, 
a nie sztuczna?
Zapachy wywierają ogromny 

wpływ na nasze emocje. Unoszą-
cy się aromat świeżego świerku 
może w mig wprawić nas w świą-
teczny nastrój i zrelaksować. Rów-
nież jako dorośli przez cały rok 
z  utęsknieniem czekamy na ten 
szczególny czas, a naturalne olej-
ki eteryczne, jakie wydziela cho-
inka, roztaczają w powietrzu cie-
płą, rodzinną atmosferę, która jest 
jednym z  ważniejszych elemen-
tów składających się na święto-

wanie. Dodatkowo aromaty, które 
wydziela świeża choinka, świet-
nie działają na drogi oddechowe.

Co z drzewkiem 
po świętach?
– Jeśli zakupiliśmy choin-

kę w  donicy i  daje ona przyro-
sty, konieczne jest wystawienie 
jej do pomieszczenia, w którym 
jest temperatura około zera stop-
ni i  dostęp światła. Oczywiście 
nie zapominamy o  podlewaniu. 
Następnie, jeżeli temperatura na 
dworze będzie dodatnia, wysta-
wiamy ją na zewnątrz. Jeśli już 
pogoda nam pozwoli i ziemia roz-
marznie, wysadzamy na miejsce 
docelowe, nadal nie zapominając 
o podlewaniu – instruuje Sylwia 
Ważyńska.

Jeżeli jednak kupiliśmy drzew-
ko bez korzeni, to po okresie świą-
tecznym musimy je niestety wy-
rzucić. Zazwyczaj w  styczniu 
pojawiają się specjalne kontenery, 
do których można spokojnie wy-
rzucić zeschniętą już choinkę.

Choinkę można też wykorzy-
stać do  ocieplenia grządek i  ra-
bat gałązkami. Ocieplanie gałę-
ziami drzewek iglastych znane jest 
od dawna i jest bardzo skuteczne. 
Iglaste gałęzie z choinki poświą-
tecznej mogą świetnie też słu-
żyć jako ochrona przed wiatrem 
na werandzie. Jeśli mamy dział-
kę i uprawiamy własne warzywa, 
to z  gałęzi choinkowych, z  któ-
rych opadły już igły, można zrobić 
tyczki do fasoli czy innych roślin 
pnących.  az

REKLAMA

Region | Jak wybrać najpiękniejsze drzewko bożonarodzeniowe

Choinka marzeń
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Zdrowie 
Zduny | Stowarzyszenie Inicjatyw Obywatelskich da nowe życie nieużywanemu obiektowi 

Dom parafi alny ma szansę na nowe życie
Znane w Łowiczu ze swojej 11-letniej działalności Stowarzyszenie Inicjatyw 
Obywatelskich ma plany dalszego rozwoju w Zdunach. Dla swoich celów 
statutowych – rehabilitacji niepełnosprawnych dzieci oraz osób dorosłych, 
a także wspomagania ich rozwoju, pozyskało dom para� alny w Zdunach. 
Organizacja planuje do rozbudować i zmodernizować i utworzyć w nim 
kompleksowy ośrodek opiekuńczo-edukacyjno-rehabilitacyjny. 

Chodzi o dom para� alny, któ-
ry od kilku lat stoi pusty – ostatnią 
osobą, która w nim mieszkała, był 
ks. Bolesław Stokłosa, wielolet-
ni proboszcz para� i w Zdunach, 
który zmarł w 2016 roku. Budy-
nek ma powierzchnię około 400 
mkw. i  jest zlokalizowany przy 
drodze krajowej nr 92, ale w pew-
nej odległości od niej. Pobudowa-
ny został w w latach 1983-1986. 
Pełnił funkcję plebanii – miesz-
kali w nim proboszcz i wikariusz 
– oraz domu katechetycznego 
– w salach lekcyjnych odbywały 
się lekcje religii.

Lekcje religii od wielu lat od-
bywają się w szkole, funkcję ple-
banii ponownie pełni budynek 
w  bliskim sąsiedztwie kościoła, 
który był plebania jeszcze przez 
budową nowego domu para� al-
nego. Jak nam powiedział obecny 
proboszcz para� i w Zdunach, ks. 
Ireneusz Cieślak, plebania ta ma 
zabytkowe fundamenty. 

Budynek stał się dla para� i 
problemem, gdyż stał pusty. Stąd, 
gdy Stowarzyszenie Inicjatyw 

Obywatelskich z Łowicza zwró-
ciło się z pytaniem o możliwość 
zagospodarowania go, spotka-
ło się z  akceptacją księdza pro-
boszcza i Rady Para� alnej, a tak-
że biskupa łowickiego Andrzeja 
Dziuby. Para� a oddała nierucho-
mość w dzierżawę na 20 lat, od 
razu zakładając możliwość prze-
dłużenia tego okresu. Poza bu-
dynkiem umowa dotyczy tere-
nu wokół oraz dojazdu od strony 
drogi krajowej.

Milena Brzoza-Gołaszew-
ska, prezes stowarzyszenia, po-
wiedziała nam, że od dłuższego 
czasu trwały poszukiwania bu-
dynku, który będzie wystarczają-
cy do tego, aby mieć możliwość 
prowadzenia obecnej działalno-
ści, ale też rozwijania jej, bo pod-
opiecznych przybywa, zmieniają 
się też ich potrzeby. Obecnie dzia-
łalność prowadzona jest w Łowi-
czu w  dwóch miejscach – przy 
ul. Świętojańskiej oraz Kaliskiej, 
gdzie realizowane są projekty we 
współpracy z PFRON.

Ale prezes nadal pamięta jak 
zaczęła się rehabilitacja w  bu-
dynku przy Świętojańskiej i wy-
dawało się jej, że przestrzeni jest 
tu tak dużo, że już zawsze będzie 
wystarczająca. Okazało się jed-
nak inaczej i  gdy robiono roze-

znanie w Łowiczu, to próby zna-
lezienia innego miejsca kończyły 
się niepowodzeniem. Odpowied-
ni budynek znalazł się w  Zdu-
nach. Wymaga on jednak remon-
tu, modernizacji i  rozbudowy, 
której koszty nie są jeszcze zna-
ne. Nad projektem pracuje łowicki 
architekt Jarosław Śmigiera, któ-
ry na początku 2022 roku ma go 
przedstawić stowarzyszeniu, wraz 
z kosztorysem.

Kilka działań 
skupionych w jednym 
miejscu
W ramach kompleksowego 

ośrodka powstać mają: oddział te-
rapii dziennej i poradnia rehabili-
tacyjna � nansowane przez Naro-
dowy Fundusz Zdrowia, Zakład 
Aktywizacji Zawodowej, którego 
misją byłoby przygotowanie osób 
niepełnosprawnych do podjęcia 
pracy czy to w tej naszej placów-
ce, czy na otwartym rynku pracy, 
Środowiskowy Dom Samopomo-
cy dla dorosłych osób z  niepeł-
nosprawnością oraz mieszkania 
treningowe, w których podopiecz-
ni będą mieli możliwość naby-
cia umiejętności samodzielnego 
funkcjonowania poza środowi-
skiem rodzinnym, przy wsparciu 
wykwali� kowanej kadry.

– Nasi podopieczni mają różne 
umiejętności i  zainteresowania, 
dlatego chcemy stworzyć kilka 
pracowni, aby każdy mógł speł-
niać i realizować swoje pasje.

Robiąc co w  ludzkiej mocy, 
z  wiarą oddajemy powodze-
nie tego przedsięwzięcia Bogu 
– mówi Milena Brzoza-Goła-
szewska. Będą to pracownie: wi-
kliniarstwa, poligra� czna, reno-
wacji starych mebli i  nadawania 
im drugiego życia, kulinarno-cu-
kiernicza i  krawiecko-rękodziel-
nicza.

– Pragniemy zadbać o komfort 
psychiczny osób przebywających 

w naszym ośrodku, tworząc park 
zieleni, ogród kwiatowy, warzyw-
nik w skrzyniach z dostępem dla 
osób na wózkach, siłownię ple-
nerową, boisko, plac zabaw oraz 
kontakt ze zwierzętami, o  które 
sami by dbali, wykonując prace 
porządkowe, dbanie o tereny zie-
lone – snuje plany pani prezes.

Co do mieszkań treningowych, 
to na naszym terenie byłaby to no-
wość, dlatego prezes Stowarzy-
szenia Obywatelskich wyjaśnia, 
że ich mieszkańcy mogliby liczyć 
na pomoc w zakresie samoobsłu-
gi, zdobywania samodzielności 
życiowej i  społecznej. Uczyliby 
się jak samodzielnie dbać o swo-
je zdrowie, gospodarować swoimi 
� nansami, ale też jak spędzać czas 
wolny, załatwiać sprawy urzędo-
we, przygotowywać posiłki, pla-
nować i robić zakupy, prać, sprzą-
tać etc. Nie zostaliby pozostawieni 
sami sobie, bo poza nauką, korzy-

staliby z zasobów gospodarstwa, 
terenu zieleni, ogrodu z warzyw-
nikiem, siłowni plenerowej czy ta-
rasu.

Wyzwanie 
organizacyjne 
i fi nansowe
 Stowarzyszenie działa od 2010 

r., prowadząc podobną działalność 
w  Łowiczu i  zapewniając wiele 
form wsparcia, w tym rehabilita-
cję, pomoc pedagogiczną, logo-
pedyczną swoim podopiecznym. 
– Działamy jako organizacja po-
zarządowa pożytku publicznego, 
bez zysku. Przystępując do róż-
nych konkursów, pisząc projekty, 
pozyskujemy pieniądze na naszą 
działalność – mówi prezes.

Osoby, które pragną wesprzeć 
stowarzyszenie, mogą to zro-
bić na dwa sposoby. Przekazu-
jąc 1% swojego podatku, KRS 
0000255117 lub dokonując daro-
wizny na konto w banku PKO BP 
o/Łowicz, rachunek 07 1020 4580 
0000 1302 0103 1319.

Milena Brzoza-Gołaszewska 
podkreśla, że generalny remont 
budynku domu para� alnego oraz 
zebranie wkładu własnego � -
nansowego będą wielkim wy-
zwaniem. Podjęte zostaną kroki 
w celu pozyskania do� nansowa-
nia. Zanim koszt będzie znany, 
organizacja przygotowuje się do 
promocji projektu, nagrywa � lmy 
z udziałem podopiecznych, które 
będą udostępnianie w social me-
diach.

– Zamierzamy spotykać się 
z  różnymi biznesmenami, me-
diami, przedstawicielami różnych 
środowisk. Wszędzie będzie-
my apelować o  dobroczynność 
i  darowizny, zachęcać do prze-
kazywania nam 1% podatku. 
W najbliższym czasie planujemy 
organizację zbiórek pieniędzy.

Robiąc co w  ludzkiej mocy, 
z  wiarą oddajemy powodzenie 
tego przedsięwzięcia Bogu. Dla-
tego proboszcz ks. Ireneusz Cie-
ślak 4 grudnia odprawił w koście-
le w Zdunach mszę św. w intencji 
budowy ośrodka, w której uczest-
niczyli m.in. starosta łowicki Mar-
cin Kosiorek wraz z  rodziną, 
prezes WFOŚiGW w Łodzi Woj-
ciech Miedzianowski, architekt 
Jarosław Śmigiera oraz działa-
cze stowarzyszenia i podopieczni 
z rodzinami. 

Dom parafi alny w Zdunach jest niewykorzystywany od kilku lat. 
Teraz czeka go kompleksowy remont i modernizacja. 
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Teren wokół daje możliwości założenia tu ogrodu kwiatowego i warzywnego, w którym będzie można 
uczyć się pielęgnacji roślin. 
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Łowicz | Nowości w szpitalu

Ruszają nowe poradnie na NFZ. Komu pomogą?
W ramach umowy 
z NFZ w Zespole 
Opieki Zdrowotnej 
w Łowiczu zostały 
uruchomione od początku 
grudnia dwie nowe 
poradnie: urologiczna 
i onkologiczna.

Specjalista urolog przyjmuje 
pacjentów w poniedziałki i piąt-
ki w godzinach 8.00-12.00 oraz 
w czwartki od godziny 13.00 do 

17.00. Poradnia onkologiczna 
jest czynna w poniedziałki od go-
dziny 14.00 do 18.00 oraz wtor-
ki i  czwartki w godzinach 9.00 
– 13.00. Zapisy do obu tych po-
radni odbywają się pod numerem 
telefonu: 46 837 56 11 wew. 435.

– Warto przypomnieć, że leka-
rze tych specjalności pilotażowo 
przyjmują pacjentów w naszym 
ZOZ już od kilku miesięcy, ale 
wizyty były odpłatne – informu-
je Bogumił Makowski, specjali-
sta ds. promocji. Szpital podpisał 

umowę z NFZ, dzięki czemu wi-
zyty są możliwe w ramach ubez-
pieczenia zdrowotnego, a zatem 
są bezpłatne dla pacjentów.

W poradni urologicznej przyj-
muje dr Jakub Ławiński, któ-
ry przez 7 lat pracował w  spe-
cjalistycznej klinice w  Nagold 
w  Niemczech, specjalizującej 
się w  resekcji gruczołu kroko-
wego, czyli zabiegu chirurgicz-
nym wykonywanym w  leczeniu 
łagodnego przerostu prostaty. Od 
1 kwietnia rozpoczął przyjmo-

wanie pacjentów w poradni uro-
logicznej łowickiego szpitala na 
zasadach komercyjnych, czyli od-
płatnie. – Ilość pacjentów z mie-
siąca na miesiąc rośnie. Podpi-
sanie umowy z NFZ w pewnym 
sensie „rozwiązuje mi ręce” i po-
zwala na szerszą diagnostykę, po-
nieważ do tej pory pacjenci mu-
sieli za wszystko płacić – mówi dr 
Ławiński.

Z kolei w poradni onkologicz-
nej będzie konsultował dr Leszek 
Milanowski.  aa

Robiąc co w ludzkiej 
mocy, z wiarą 
oddajemy powodzenie 
tego przedsięwzięcia 
Bogu.

– Nasi podopieczni 
mają różne 
umiejętności 
i zainteresowania, 
dlatego chcemy 
stworzyć kilka 
pracowni, aby każdy 
mógł spełniać 
i realizować swoje 
pasje.

W poradni urologicznej przyjmuje dr Jakub Ławiński. 
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Kompina | Życie tu wróci – i to już niedługo

Żłobek, trampoliny 
i fi gloraj dla dzieci
Budynek po gimnazjum 
w Kompinie najpóźniej 
1 lutego rozpocznie nowy 
rozdział w swoim życiu. 
Otwarty w nim zostanie 
żłobek, park trampolin 
oraz tzw. � gloraj. 
To efekt porozumienia 
pomiędzy właścicielem 
budynku – Urzędem 
Gminy w Nieborowie 
a Stowarzyszeniem 
„Od Juniora do Seniora” 
z Łowicza.

Strony podpisały porozumienie 
o wynajęciu pomieszczeń w bu-
dynku w  listopadzie 2019 roku. 
W najem oddano część pomiesz-
czeń o  powierzchni 1.223 mkw. 
z  ogólnej powierzchni budynku, 
z  wyłączeniem nowej sali gim-
nastycznej i pomieszczeń do niej 
przynależnych. Jest ona stale wy-
najmowana przez gminę na tre-
ningi zarówno drużyn amator-
skich, jak i  grających w  ligach 
m.in. koszykówki. Uzyskiwane 
w ten sposób dochody pozwalają 
pokryć w części koszty utrzyma-
nia budynku.

Żłobek na pewno
Porozumienie umożliwiło sto-

warzyszeniu wystąpienie o  dota-
cję: z rządowego programu „Ma-
luch Plus” na otwarcie żłobka oraz 
z programu Senior Plus na utwo-
rzenie domu dziennego pobytu 
dla seniorów. Niestety organizacja 
otrzymała tylko wsparcie z pierw-
szego źródła. Prezes zarządu sto-
warzyszenia Katarzyna Tadeusiak 
powiedziała nam, że 120 tys. zł 
wraz z  udziałem własnym orga-
nizacji w  kwocie ok. 30 tys. zł, 
sprawiło, że udało się w budynku 
przeprowadzić prace adaptacyjne 
sal lekcyjnych, dzięki którym po-
mieszczenia na parterze zostały 
zaadaptowane na potrzeby żłobka 
i grupy liczącej 12 dzieci w wie-
ku od 8 miesięcy do 3 lat. Powsta-
ła bawialnia, jadalnie i sypialnia, 
a także sanitariaty.

Jak powiedziała w  rozmowie 
z  nami prezeska, aktualnie po-
mieszczenia czekają na wypo-
sażenie, w  tym meble. Niestety, 
obecna sytuacja na rynku, związa-
na z pandemią koronawirusa, wy-
dłuża ten czas. Ale, jak zaznacza, 
mają one dotrzeć w najbliższych 
dniach. – Liczymy, że żłobek ru-
szy w połowie stycznia lub 1 lu-
tego.

Zainteresowanie rodziców jest 
duże, jeszcze w  tym tygodniu 
odbędzie się pierwsze zebranie 
z nimi przed otwarciem placówki 
– zapowiada. Dziećmi zajmować 
będą się dwie opiekunki oraz po-
moc, dodatkowo zatrudniona zo-
stanie dyrektorka placówki i  se-
kretarka. Pobyt dziecka w żłobku 
w  Kompinie będzie wiązał 
się z  wpisowym w  wysokości 
200 zł oraz miesięcznym czesnym 
w wysokości 600 zł plus opłata za 

wyżywienie – 15 zł dziennie. Sto-
warzyszenie nie wyklucza stara-
nia się o kolejne środki zewnętrz-
ne w celu uruchomienia kolejnej 
grupy.

Połączyć dwa światy
– Nie porzucamy pomysłu 

stworzenia w budynku po gimna-
zjum w Kompinie Domu Dzien-
nego Pobytu dla Seniorów. Nie 
udało nam się otrzymać dota-
cji za pierwszym razem, na pew-
no będziemy składać wniosek po 
raz kolejny po ogłoszeniu naboru 
– zapowiada Katarzyna Tadeu-

siak. Zaznacza przy tym, że od po-
czątku działalność stowarzyszenia 
w Kompinie miała łączyć właśnie 
te dwa światy: małych dzieci i se-
niorów.

Miejsce do zabawy
Stowarzyszenie jednak wpadło 

na kolejny pomysł wykorzysta-
nia budynku w Kompinie. Także 
w pierwszych tygodniach nowego 
roku w dwóch starszych i mniej-
szych salach sportowych zostanie 
otwarta dodatkowa działalność. 
W  dużej sali, położonej na par-
terze będzie to park trampolin ze 

ścianą wspinaczkową i  basenem 
z  gąbkami – atrakcja przezna-
czona dla starszych dzieci i doro-
słych. Natomiast dla młodszych 
w  sali gimnastycznej na piętrze 
powstanie � gloraj, czyli piętro-
wa instalacja z różnymi atrakcja-
mi, podobna do istniejącej w sali 
zabaw Tere-Fere w Łowiczu, ale 
większa.

Atrakcjom tym będzie towa-
rzyszyć miejsce na spotkania to-
warzyskie, w którym będą mogły 
się odbywać np. imprezy uro-
dzinowe dla dzieci oraz mini ka-
wiarnia, gdzie rodzice w oczeki-
waniu na bawiące się dzieci będą 
mogli wypić np. kawę czy herba-
tę i zjeść ciasto. Powstanie parku 
trampolin i sali zabaw jest � nan-
sowane z własnych środków sto-
warzyszenia. Odpłatnie korzystać 
z tych atrakcji będą mogły wszyst-
kie dzieci, ale pod nadzorem ro-
dziców. 

Zdaniem Katarzyny Tadeusiak 
zagospodarowanie tych dwóch sal 
będzie będzie ciekawym uzupeł-
nieniem atrakcji dla dzieci w oko-
licy Łowicza. 

Budynek dawnego gimnazjum w Kompinie od czasu likwidacji tych 
szkół stoi niewykorzystany – niebawem to się zmieni.
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Łowicz | 30. fi nał WOŚP

Trwa nabór wolontariuszy
Łowicki 30. � nał Wielkiej Orkiestry Świątecznej 
Pomocy organizuje, tak jak przed rokiem, 
Ośrodek Sportu i Rekreacji w Łowiczu, wspólnie 
z miejscowym oddziałem Fundacji „Warto Żyć 
dla Kogoś”. Niezmiennie, od lat, jego główną 
dyrygentką jest Katarzyna Kordecka.

Przypomnijmy, że przez kil-
kanaście lat � nał w Łowiczu był 
organizowany przez Hu� ec ZHP 
w Łowiczu, gdzie Kordecka peł-
niła funkcję komendanta. W roz-
mowie z  nami powiedziała, 
że aktualnie przyjmowane są zgło-
szenia od wolontariuszy, którzy 
chcieliby wziąć udział w kweście 
na ulicach miasta. Pieniądze będą 
zbierane przez 140 osób.

Rejestracja w  tym roku odby-
wa się jednak inaczej niż dotąd: 
nie bezpośrednio u  organizatora, 
ale poprzez internetowy formularz 
dostępny na stronie www.wosp.
org.pl, gdzie należy wgrać zdjęcie 
oraz wpisać wszystkie wymagane 
dane. Rejestracja wolontariuszy 
kończy się 31 grudnia.

– Obecnie zgłosiło się około 
połowy zakładanej liczby osób, są 
więc jeszcze miejsca i można się 
rejestrować, ważne jednak jest to, 
aby osoby niepełnoletnie były re-
jestrowane przez rodziców lub 
opiekunów prawnych. Samodziel-
nie nie mogą tego robić – powie-
działa nam Kordecka.

Ona też podkreśla, że istnieje 
możliwość aby stacjonarna pusz-
ka WOŚP stanęła w sklepie, sie-
dzibie � rmy, instytucji. Wystarczy 
zgłosić się do jednego z organiza-
torów łowickiego � nału, pod nu-
mer 600 367 590.

Obecnie nie jest jeszcze pew-
ne gdzie będzie mieścił się ło-
wicki sztab WOŚP, ale wiadomo 

już, że w tym miejscu nie tylko 
będą spotykali się wolontariusze, 
będą wydawane im puste i  od-
bierane pełne puszki z pieniędz-
mi, ale tam właśnie przewidziana 
jest część artystyczna: planowa-
ne są koncerty grup dziecięcych, 
łowickich zespołów rockowych, 
licytacje. Powtórzona zostanie 
także akcja „Szczęśliwe Serdusz-
ko”– dzieci, które otrzymały ser-
duszko z numerem, będą mogły 
wziąć udział w  loterii z  nagro-
dami.

Za tę część odpowiada Joanna 
Gałka-Walczykiewicz z Fundacji 
„Warto Żyć dla Kogoś”. – Jeszcze 
za wcześnie, aby zdradzać szcze-
góły, ale pracujemy aby w czasie 
� nału nie zabrakło atrakcji dla ro-
dzin, dorosłych, dzieci i młodzie-
ży, chcemy przyciągnąć do nas 
jak najwięcej osób. Pewne dziś 
jest jednak to, że odbędzie się 
wspólne morsowanie w zbiorni-
ku na Guźni, o co już dziś pyta 
wiele osób – powiedziała nam. 

Przypomnijmy, że w ubiegłym 
roku w czasie 29. � nału, w Ło-
wiczu udało się zebrać prawie 79 
tys. zł, pieniądze zostały wyko-
rzystane przede wszystkim na za-
kup sprzętu dla laryngologii, oto-
laryngologii i diagnostyki głowy. 
W tym roku jubileuszowy 30. � -
nał WOŚP będzie zbierał pienią-
dze na zapewnienie najwyższych 
standardów diagnostyki i leczenia 
wzroku u dzieci.  tb

Łowicz | Klub Seniora

Wykłady „Jak dbać 
o odporność?”
13 grudnia w Klubie 
Seniora „Radość” 
w Łowiczu odbyły się 
kolejne wykłady, które mają 
charakter cykliczny – tym 
razem na temat budowania 
odporności. 

Prowadzi je Ewa Zabost z Fun-
dacji Siłaczka. W  klubie senio-
ra odbyły się już dwa dyskusyjne 
wykłady na temat ziołolecznictwa 
i  pieczywa, kolejnym punktem 
jest odporność. Tym razem senio-
rzy dowiedzieli się jak dbać i jak 
wzmacniać ją w sposób naturalny. 

Uczestnicy Klubu Senio-
ra zostali włączeni do projek-

tu „Aktywni z Siłaczką” i przez 
rok będą realizowane spotka-
nia związane z  różną tematy-
ką, m.in zdrowia, urody, kultu-
ry, turystyki, będą też treningi 
pamięci, wycieczki i  imprezy 
integracyjne. 

– Jesteśmy na początku, a  już 
dużo wiemy o ziołach i chlebie. 
Forma wykładów jest świetna, bo 
podczas omawiania danego za-
gadnienia od razu możemy zada-
wać pytania i dyskutować – mówi 
Anna Bieguszewska, szefowa ło-
wickiego Klubu Seniora.

Wykładowczyni Ewa Zabost 
była pod wrażeniem aktywności 
klubu i  chętnie przychodzi pro-
wadzić tu wykłady.  az
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Seniorki z chęcią rozmawiają z wykładowczynią. 

Od początku 
działalność 
stowarzyszenia 
w Kompinie miała 
łączyć właśnie te dwa 
światy: małych dzieci 
i seniorów.

TOMASZ
BARTOS

tomasz.bartos@lowiczanin.info
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Okruchy życia

ODESZLI OD NAS 
4.12. – 12.12.2021

  4 grudnia:  
Katarzyna Redzisz, l.45.; 
Danuta Lewarska, l.87; 
Bonifacy Maćkowski, l.71; 
Tadeusz Dudkiewicz, l.64; 
Wiktor Wielec, l.62.

  5 grudnia:  
Iwona Grzywacz, l.43.

  7 grudnia:  
Sławomir Rachubiński, l.57.

  8 grudnia:  
Marianna Leszkiewicz, l.90; 
Henryk Adamczyk, l.92.

  9 grudnia:  
Janusz Szczepański, l.66.

  10 grudnia:  
Adam Wojda, l.56;  
Janina Wróbel, l.91.

  12 grudnia:  
Krystyna Drzewiecka, l.67.

Łowicz | Spotkanie Mazowieckiego Związku Pszczelarzy

Prezydent ogłosił dobrą 
wiadomość
W restauracji Polonia w Zaciszu przy ul. Kaliskiej 
w Łowiczu spotkali się pszczelarze z Mazowieckiego 
Związku Pszczelarzy oraz ich goście.  
Przyjechał też m.in. Tadeusz Dylon, prezydent 
Polskiego Związku Pszczelarskiego. 

Oprócz przedstawicieli koła 
w Łowiczu, które było gospoda-
rzem wydarzenia, stawiły się też 
delegacje kół z: Legionowa, Pia-
seczna, Skierniewic, Czerniako-
wa, Żoliborza, Łochowa, Nowego 
Dworu Mazowieckiego, Grójca, 
Tłuszcza i Wyszkowa.

Tadeusz Dylon ogłosił uchwa-
łę krajowego zarządu, która przy-
znała mazowieckiemu związkowi 
organizację największego w kraju 
wydarzenia związanego z pszcze-
larstwem – Ogólnopolskich Dni 
Pszczelarza. Wydarzenie odbę-
dzie się w  2023 roku w  Łowi-
czu, na terenie. Było juz planowa-
ne w  naszym mieście; najpierw 
w 2020, potem w 2021 roku, ale 
plany pokrzyżowała pandemia. 
W  przyszłym roku odbędą się 

w Białymstoku. To zwykle duże 
wydarzenie. Poprzednie, w 2019 
roku w  Bielsku-Białej, przycią-
gnęło ok. 10 tys. ludzi, z czego 1,5 
tys. samych wystawców.

– Zorganizujemy to wyda-
rzenie tak, że cała Polska będzie 
nam i  Łowiczowi zazdrościć – 
deklaruje prezes mazowieckie-
go związku Marek Boroski. 
– Mamy z  panem burmistrzem 
i panem starostą plan i wiemy, jak 
go zrealizować.

W czasie spotkania opłatek 
pobłogosławił proboszcz parafii 
katedralnej w  Łowiczu ks. Ro-
bert Kwatek, który podkreślił, że 
pszczoły wspominane są w litur-
gii paschalnej, co świadczy o ich 
szczególnym statusie wśród zwie-
rząt. Przyjechał też o. Grzegorz 

Szymborski, franciszkanin z Nie-
pokalanowa, który zajmuje się ok. 
80 pszczelimi rodzinami.

Ważnym punktem uroczysto-
ści było wręczenie najwyższych 
pszczelarskich odznaczeń. Złotą 
odznaką PZP zostało uhonorowa-
nych 12 pszczelarzy, wśród nich 
członkowie koła łowickiego: Lu-
cyna Odolczyk, Zbigniew Wal-
czak i Stanisław Wroński. 8 osób 
odebrało medal im. ks. dr Jana 
Dzierżona, wśród nich Łowicza-
nie Wiesław Bieguszewski i To-
masz Zimny.

Wśród 5 wyróżnionych statu-
etką ks. dr. Jana Dzierżona – naj-
wyższym w Polsce odznaczeniem 
pszczelarskim (osoba za szczegól-
nie wybitne zasługi w działalno-
ści i pracy) – znaleźli się Andrzej 
Materkowski i Stanisław Gajda.

Niewielu jest tak 
uhonorowanych
Andrzej Materkowski mówi 

nam, że traktuje statuetkę jako 
swego rodzaju zwieńczenie wielo-
letniej pracy. – Trzy lata temu od-
bierałem taką statuetkę w imieniu 
kolegi, który zachorował – mówi. 
– Nie sądziłem wtedy, że w  tak 
krótkim czasie będę też odbierał 
własną. Moja ma numer 734, co 
pokazuje, że nie ma wielu pszcze-
larzy w Polsce, którzy dotrwali aż 
do tego szczebla.

Pan Andrzej pszczoły zaczął 
hodować 40 lat temu, kiedy jesz-

cze mieszkał w  Jeziorku. Na-
mówił go do tego wuj Stanisław 
Łacheta, ceniony pszczelarz z Ko-
cierzewa, który wprowadził go 
w tajniki tej branży.

W 2003 roku pan Andrzej 
ukończył kurs mistrzowski. Obec-
nie mieszka przy Warszawskiej 
w Łowiczu, tam też (w polu, bli-
żej Bzury) ma pasiekę. Obecnie 
liczy ona 40 rodzin. Od lat aktyw-
nie współpracuje z prezesem Bo-
roskim w strukturach związku.

– Są wzloty i upadki, czasem 
coś na tym zarobię, a czasem mu-
szę dokładać – mówi. – Najgorszy 
moment miałem dwa lata temu. 
Czy to na skutek otrucia, czy za-
razy, padło mi wtedy 40 rodzin. 
Stwierdziłem jednak, że nie wol-
no się poddawać, i  odbudowuję 
swoją pasiekę. tm

Wyróżnieni statuetkami ks. dr. Jana Dzierżona za zasługi  
dla pszczelarstwa polskiego.
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REKLAMA

Zorganizujemy  
to wydarzenie  
tak, że cała 
Polska będzie 
nam i Łowiczowi 
zazdrościć.

Marek Boroski  
prezes mazowieckiego 

związku
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Łowicz | Akcja charytatywna

Dla Remika – koncert, licytacje i kiermasz
Łowicki oddział Fundacji 

„Warto żyć dla kogoś” wspólne 
z tutejszą Fundacją Klub Rozwo-
ju Kompetencji zorganizowały 12 
grudnia wieczorem świąteczny 
koncert charytatywny. Zbierano 
pieniądze dla założyciela Stowa-
rzyszenia Muszkieterowie Szpiku 
Remka Śnieguły, który kiedyś po-
magał chorym, a dziś sam potrze-
buje pomocy.

Wydarzenie zorganizowano 
w  pomieszczeniach pod łowic-
kim muzeum (tam, gdzie jesz-
cze do niedawna działał klub Art 
Piwnica). Różne wesołe piosenki, 
większość z nich o tematyce bo-
żonarodzeniowej, śpiewali Joan-
na Gałka-Walczykiewicz i  Józef 
Mikicin. Uczestnicy mogli zdo-
być różnego rodzaju dekoracje, 

upominki i prezenty na dwa spo-
soby – drobniejsze były wystawio-
ne na kiermaszu, te najcenniejsze 
trafiły na licytację. Uczestnicy li-
cytacji nie skąpili pieniędzy, dla-
tego zebrana suma – mimo ogra-

niczonej z wiadomych względów 
liczby uczestników – powinna 
być duża. Poinformujemy o  niej  
po podliczeniu.

Zbiórkę zasiliły też datki  
za słodki poczęstunek.  tm

Słuchacze koncertu chętnie brali udział w licytacjach.
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Łowicz | Stowarzyszenia

Opłatkowe spotkanie „Rodaka”
Członkowie Polskiego Stowa-

rzyszenia „Rodak” oraz osoby 
z  tym stowarzyszeniem współ-
pracujące spotkali się 10 grudnia 
w  restauracji Kulinarne Mosty 
przy ul. Powstańców 1863 roku 
w Łowiczu.

W krótkiej części oficjalnej, 
po odsłuchaniu pieśni „Marsz, 
marsz Polonia”, założyciel stowa-
rzyszenia i jego honorowy prezes 

Dariusz Mroczek przypomniał 
podstawowe cele działania stowa-
rzyszenia – z jednej strony kulty-
wowanie patriotycznych wartości 
i upamiętnianie historii, z drugiej 
– działanie tu i teraz, czyli pomoc 
potrzebującym. Krótko podsumo-
wał też dwuletnią działalność or-
ganizacji, która działa pomimo 
trudności związanych z  pande-
mią.

Następnie przedświąteczne pre-
zenty książkowe otrzymały osoby 
zaprzyjaźnione ze stowarzysze-
niem, zaś kwiaty od pozostałych 
członków zarządu przyjęła prezes 
Paulina Brochocka.

Później wszyscy uczestnicy 
spotkania przełamali się opłat-
kiem i zasiedli do stołów z wigi-
lijnymi potrawami i przekąskami. 
 tm

Grono uczestników spotkania było tym razem mniejsze, ale nie zabrakło miejsc dla osób współpracujących 
ze stowarzyszeniem.
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Zduny | Niecodzienny gość

Przeszło 600 paczek od Mikołaja
Zduny były jednym z tych 
miejsc, które już  
12 grudnia odwiedził 
Mikołaj. Na paczkę mogło 
liczyć każde dziecko  
do 12 lat mieszkające  
na terenie gminy Zduny.

Zduny były jednym z  tych 
miejsc, które już 12 grudnia od-
wiedził Mikołaj. Na paczkę mo-
gło liczyć każde dziecko do 12 
lat mieszkające na terenie gminy 
Zduny. Wizytę gościa z  dalekiej 
Laponii przygotowały, podobnie 
jak w ubiegłym roku, Urząd Gmi-
ny Zduny oraz Biblioteka i Dom 
Kultury w Zdunach.

Wydawanie paczek podzielo-
no na cztery tury, przez co wyda-
rzenie trwało około trzech godzin. 
W paczkach były zabawki, przy-
bory plastyczne i  słodycze. Przy 
okazji można było podziwiać 
piękną choinkę na placu w  cen-
trum gminy.  tm

Mikołaj nie tylko rozdawał prezenty, ale też chętnie pozował do zdjęć  
z dziećmi i rodzicami.
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Montoire-sur-le-Loir | Świętowali druhowie z miast partnerskich

Łowicz reprezentowany na święcie strażaków
W partnerskim mieście Łowi-

cza, Montoire-sur-le-Loir, tamtej-
si strażacy ochotnicy w miniony 
weekend obchodzą swoje świę-
to (na cześć św. Barbary). W tym 
roku na uroczystości udały się też 
strażackie delegacji z miast part-
nerskich – Łowicza i Solecznik. 

Inicjatorem spotkania straża-
ków z  zaprzyjaźnionych miast 
Francji, Polski i  Litwy jest były 
prezes łowickiej OSP, a zarazem 
członek Polskiego Stowarzyszenia 
„Rodak”, Marek Przyżycki, który 
podtrzymuje kontakty Łowicza 
z partnerskim miastem nad Loarą.

Całość kosztów wyjazdu 
uczestnicy pokrywają z własnych 
pieniędzy, a  transport, także dla 

strażaków z  Solecznik (komen-
dant Witalij Kapusta oraz Jan 

Świgliński), zapewnił wspomnia-
ny Marek Przyżycki.  tm

Współpraca Łowicza z miastami partnerskimi w ostatnich latach 
opiera się na współpracy osób prywatnych i stowarzyszeń.
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W tej rubryce zamieszczamy 
fotografie noworodków, 
które urodziły się w dniach 
poprzedzających wydanie tego 
numeru tygodnika, wraz z datą 
i godziną tej szczęśliwej dla rodziców 
chwili. Dziękujemy rodzicom, którzy 
przysłali nam zdjęcia oraz zgodzili 
się na ich publikację. Życzymy 
im dużo radości z powiększenia 
rodziny, a każde nowo narodzone 
dziecko witamy serdecznie w naszej 
lokalnej społeczności. A jeśli 
i Wasze dziecko niedawno się 
urodziło i chcielibyście podzielić 
się swoim szczęściem z naszymi 
Czytelnikami – prosimy, przyślijcie 
nam fotografię i dane na adres: 
redakcja@lowiczanin.info – także 
z przyjemnością je zamieścimy.
Redakcja

Alanek Ozimek,  
ur. 29.11.2021 r., godz. 11.00,  
dł. 57 cm, waga 4.050 g,  
syn Pauliny i Pawła,  
zam. Skowroda Płd.

WITAMY WŚRÓD NAS | URODZILI SIĘ

Słuchacze koncertu chętnie brali udział w licytacjach.
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Wicie | Wigilia
Dla mieszkańców

Stowarzyszenie „Dla naszej 
wsi” organizuje w  niedzielę 19 
grudnia o godz. 14 w  sali OSP 
w  Wiciu Wigilię dla mieszkań-
ców gminy Kocierzew Płd. Pre-
zes stowarzyszenia Jadwiga Wró-
bel powiedziała nam, że spotkanie 
jest przewidziane dla 100 miesz-
kańców i odbędzie się z zachowa-
niem reżimu sanitarnego – ponie-
waż sala może pomieścić nawet 
360 osób. Mieszkańcy podzielą 
się opłatkiem i wystąpi dla nich 
Dziecięco-Młodzieżowa Orkie-
stra Dęta OSP Wicie. Przewidzia-
ny jest też koncert w wykonaniu 
laureatów konkursu kolęd, w któ-
rym zgłoszenia były przyjmowane 
do 1 grudnia. Rozstrzygnięcie kon-
kursu nastąpi podczas Wigilii. aa
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Ogłoszenia

 PUNKTY PRZYJMOWANIA OGŁOSZEŃ DROBNYCH DO „NOWEGO ŁOWICZANINA”: BIURO OGŁOSZEŃ ŁOWICZ, UL. PIJARSKA 3A; BEDNARY, SKLEP P. PAPIERNIK 24A; BOBROWNIKI 27, SKLEP P. PACLER;  
BOLIMÓW, UL. FARNA 1 SKLEP „EWA”, P. PAPIERNIK; DOMANIEWICE, UL. GŁÓWNA 26, SKLEP P. JAKUBIAK; GĄGOLIN POŁUDNIOWY, SKLEP „KOS”; IŁÓW: PL. RYNEK STAROMIEJSKI 21; SKLEP P. PAPIEROWSKIEGO; KOCIERZEW PÓŁNOCNY: 
SKLEP „NA PÓŁNOCNYM” KURABKA 17A, SKLEP P. TOPOLSKIEJ; ŁOWICZ, OS. BRATKOWICE, KIOSK LOTTO; ŁYSZKOWICE, SKLEP „DUET”, UL. GMINNA 6; NIEBORÓW, AL. LEGIONÓW POLSKICH 18, SKLEP P. FIGATA; NOWA SUCHA 22, 
SKLEP P. SIEWIERY; OSMOLIN: UL. RYNEK 2, SKLEP P. SERWACH; UL. RYNEK 19, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY; PSZCZONÓW 147, SKLEP P. LIPIŃSKIEGO; SANNIKI, UL. WARSZAWSKA 183, SKLEP P. OLKOWICZ; SOBOTA, PL. ZAWISZY 
CZARNEGO 12, SKLEP P. BIŃCZAK; STACHLEW 113A, SKLEP P. WIERZBICKIEJ; STARY DĘBSK 6A, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY; ŚLESZYN, UL. GÓRNA 5, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY AGATKA;  ZAWADY 67, SKLEP P. 
SOKALSKIEJ; ZŁAKÓW BOROWY 139A, SKLEP P. PIECKI;

„WIEŚCI Z GŁOWNA I STRYKOWA”: BIURO OGŁOSZEŃ GŁOWNO, UL. ŁOWICKA 40; GŁOWNO, UL. BIELAWSKA 3, SKLEP WIELOBRANŻOWY; DMOSIN 1: PIEKARNIA BOŻENA, KRZESZEWSKA; STRYKÓW: STARY RYNEK 1;  UL. CMENTARNA 12.

„NOWY ŁOWICZANIN” WYDANIE DLA ŻYCHLINA I OKOLIC”: BEDLNO 28 SKLEP MINI-MAG; DOBRZELIN SKLEP „MAGDA”, UL. WŁ. JAGIEŁŁY; PACYNA, UL. TOWAROWA 4, SKLEP P. M. DURKI; PLECKA DĄBROWA, SKLEP „MONIKA”;  
PODCZACHY 16, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY; ŚLESZYN, UL. GÓRNA 5, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY AGATKA; ŻYCHLIN, UL. 29 LISTOPADA 28, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY.

WYDAWCA I REDAKCJA NIE PONOSZĄ ODPOWIEDZIALNOŚCI ZA TREŚĆ OGŁOSZEŃ I REKLAM OPUBLIKOWANYCH ZGODNIE Z ART. 36 USTAWY  Z DNIA 26.01.1984 R. „PRAWO PRASOWE”
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samochodowe

kupno
 �Kupię każde auto, gotówka, 

najlepsze ceny, odbiór 
natychmiastowy, sprawdź, tel. 
kom. 501-032-036.

 �Kupię każdy samochód cały 
lub uszkodzony bez przeglądu, 
bez OC, tel. kom. 793-390-074.

 �Złomowanie pojazdów- 
każdy zarejestrowany. Odbiór. 
Zaświadczenia. Rząśno 
13. 99-440 Zduny, tel. kom. 
602-123-360.

 �Subiekt Nieborów Auto-
kasacja, sprzedaż części, 
tel. (46) 838-55-41.

sprzedaż

 �OPEL Astra 4, 1.7 
diesel, 2004 rok, tel. kom. 
698-189-948.

 �MERCEDES C-klasa, 1.8 
benzyna/gaz, 2003r., tel. kom. 
501-048-216.

 �OPEL Corsa, 1.3 CDTI, 2008 
rok, 5-drzwiowy, zadbany, tel. 
kom. 505-383-202.

 �SKODA Fabia, 1.4 MPI 
benzyna/gaz, 2001 rok, tel. 
kom. 502-997-483.

 �BMW 323, 2.5 benzyna, 
2000 rok, sedan, świeżo 
sprowadzony, tel. kom. 
668-594-262.

 �FIAT Cinquecento, 2002 rok, 
po 18, tel. kom. 792-951-662.

 �FIAT Grande Punto, 1.2 
benzyna/gaz, 2009r., oraz 
Grande Punto 1.4 2007r, 
atrakcyjna cena, tel. kom. 
513-375-786.

 �FIAT Seicento benzyna /gaz, 
1999 rok, bezwypadkowy, tel. 
kom. 517-565-595.

 �FORD Fiesta, 2005 rok, tel. 
kom. 667-037-365.

 �OPEL Astra, 1,4 sedan 
benzyna/gaz, 1999 rok, 
230000km, 1-właściciel, salon 
Polska, 2xAirBag, 3.000 zł, tel. 
kom. 602-855-893.

 �OPEL Astra, 1.6 benzyna/
gaz, 2010r., hatchback, tel. 
kom. 537-200-181.

 �OPEL Corsa C, 1.3, 2007 rok, 
5-drzwiowa, oryginalny lakier, 
tel. kom. 604-706-309.

 �OPEL Meriva, 1.7 CDTI, 2011 
rok.

 �ROVER 200, 1999r, tel. kom. 
533-195-848.

 �PEUGEOT 508, 2,0, 2011 
rok, 22000 zł, tel. kom. 
516-199-906.

 �SKODA Citigo, 1.0 
benzyna, 2015r, tel. kom. 
603-676-220.

 �TOYOTA Corolla, 1.4 
diesel, 2008 rok, tel. kom. 
728-824-150.

 �VW FOX, 1,2, 2005 rok, tel. 
kom. 669-102-639.

 �VW Golf, tel. kom. 
668-481-409.

 �VW Passat, 6 skrzynia 
diesel, 2007r, czarny metalik, 
bogate wyposażenie, 
bezwypadkowy, w oryginale, 
w rozliczeniu mogę 
przyjąć mniejszy, tel. kom. 
513-375-786.

 �OPEL Corsa, 1.2, 2011r., 
I wł., salon Polska, tel. kom. 
600-944-728.

 �TOYOTA Auris, 1.3, 2017r., 
37.000km, I wł., salon Polska, 
tel. kom. 600-944-728.

inne

 �Kupię przyczepkę 
samochodową lub 
przyczepkę campingową, tel. 
kom. 793-390-074.

 �Alufelgi + opony zimowe 
185/65/R14 Mazda, tel. kom. 
509-340-023.

 �Opony, felgi z Niemiec, 
hurtownia. Największy skład 
w rejonie, klimatyzacja, 
mechanika, diagnostyka 
komputerowa, dorabianie 
kluczyków, Bratoszewice, 
ul. Łódzka 28, www.opony-
gaweda.pl, tel. (42) 719-63-08, 
tel. kom. 505-151-701.

motorowe

kupno

 �Stare motocykle, motorowery, 
tel. kom. 513-185-357.

 �Kupię WSK-i, tel. kom. 
517-415-026.

 �Kupię motorynkę, WSK, 
części, tel. kom. 603-444-431.

sprzedaż

 �Mińsk 125, tel. kom. 
663-667-842.

garaże

sprzedaż

 �Garaż murowany, Tkaczew, 
tel. kom. 661-504-599.

wynajem

 �Wolny, garaż, Tuszewska, tel. 
kom. 692-101-989.

nieruchomości

kupno
 �Kupię ziemię w Głownie, 

tel. kom. 785-402-533.

 �Kupię dom w okolicach 
Łowicza, może być 
do remontu, tel. kom. 
669-419-321.

sprzedaż
 �Działki budowlane 

Nieborów, tel. kom. 
607-328-032.

 �Działka budowlana 2150 
mkw., Mysłaków, media, tel. 
kom. 665-981-200.

 �Działka budowlana 600 
mkw., Klickiego 42, tel. kom. 
502-163-313.

 �Sprzedam dom 185 m2: 
Łowicz, ul. Szafirowa 20, stan 
surowy zamknięty, tel. kom. 
607-783-907, po 16:00.

 �Pilnie sprzedam działki 
budowlane Parma Trakt 
Łowicki, Placencja, tel. kom. 
725-416-972.

 �Sprzedam mieszkanie 
50 mkw., I piętro, Łowicz, 
Konopnickiej, tel. kom. 
607-328-028.

 �Polesie, 9.400 mkw., tel. 
kom. 603-878-783.

 �Mieszkanie 60 mkw., os. 
Broniewskiego, tel. kom. 
507-852-140.

 �Działka budowlana, 
Lisiewice Duże, tel. kom. 
609-541-312.

 �Sprzedam mieszkanie na 
parterze 48,17 mkw, Łowicz, 
os. Starzyńskiego, tel. kom. 
511-835-103.

 �Sprzedam mieszkanie 38,5 
m2, Łowicz, Ciemna 1, tel. 
kom. 880-517-623.

 �Sprzedam łąkę 1,79 
ha, Przezwiska, tel. kom. 
691-063-480.

 �Sprzedam działkę 
8.500mkw w Łowiczu, 
tel. (46) 837-06-67.

 �Działka rekreacyjna 430 
m2, Bolimowska, tel. kom. 
661-504-599.

 �Sprzedam lub wynajmę: 
wulkanizacja z budynkami, 
Napoleońska 6, Łowicz, tel. 
kom. 502-163-313.

wynajem

 �Wynajmę duże mieszkanie 
w centrum Łowicza, tel. kom. 
509-220-774.

 �Do wynajęcia kawalerkqa, 
centrum Łowicza, tel. kom. 
725-171-178.

 �Wynajmę kawalerkę 
25 mkw, I piętro, 
Łowicz, Bratkowice 3c, 
tel. (46) 837-46-11.

 �Przyjmę ziemię i łąki na 
dogodnych warunkach, tel. 
kom. 725-522-379.

 �Kawalerka do wynajęcia, 
Noakowskiego, tel. kom. 
882-382-681.
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kupno różne

 �Kupię topolę, dęba, olchę, 
sosnę, tel. kom. 795‑377‑074.

sprzedaż różne

 �Drewno kominkowe, 
opałowe (workowane). 
Skrzynki uniwersalki,różne 
wymiary, klepki. Producent, tel. 
kom. 501‑658‑261.

 �Choinki Bożonarodzeniwe, 
tel. kom. 733‑413‑513.

 �Sprzedaż choinek 
świerkowych, Kompina 42, tel. 
kom. 697‑240‑268.

 �Schody dębowe, tel. kom. 
723‑778‑303.

 �Sprzedaż choinek, hurt, 
detal, świerki srebrne, tel. 
kom. 501‑742‑650.

 �Orzechy włoskie Zielkowice 
104, tel. kom. 603‑240‑034.

 �Sprzedam drzewo 
opałowe, Mysłaków, tel. kom. 
662‑173‑792.

 �Pilarka Makita 3,6 KM, 
kompresor 24 l, chłodnica 
L‑360, tel. kom. 660‑547‑745.

 �Sprzedam kuchnię gazową, 
damkę górską, umywalkę i 
zlew, tel. kom. 507‑957‑679.

 �Bojler 80 stan bdb, tel. kom. 
884‑288‑482, po 21.00.

 �Choinki świąteczne: duży 
wybór, hurt‑detal, dobre ceny, 
tel. kom. 696‑035‑281.

 �Tunele foliowe 30x7 m, 
wypoczynek 3211 dębowy, tel. 
kom. 889‑601‑888.

 �Plasterki drewna do ozdób, 
wiąz, akacja, sumak, morwa 
itp., tel. kom. 508‑789‑750.

 �Sprzęt niwelacyjny, 
inkubator na 35 jajek, tel. kom. 
607‑302‑816.

 �Sprzedam łuparkę do 
drewna trzyfazową, tel. kom. 
664‑493‑502.

 �Sprzedam rower holenderski 
damski, cena 400 zł, tel. kom. 
507‑756‑372.

 �Łuskarka do bobu, tel. kom. 
790‑575‑493.

 �Sprzedam choinki 
bożonarodzeniowe, 
Bednary, tel. kom. 
535‑666‑375.

 �Piła spalinowa Stihl 023, 
600zł, tel. kom. 602‑584‑266.

 �Sprzedam 2szt rur 
podciągowych grubościennych 
fi 100, długość każdej ponad 
6m, tel. (24) 277‑94‑52.

praca

dam pracę

 �Do ochrony z orzeczeniem  
o niepełnosprawności, umowa  
o pracę, tel. kom. 533‑325‑452.

 �Zatrudnię do pizzerii w 
Łowiczu kierowcę, praca na 
stałe bądź weekendowo, 
tel. kom. 885‑353‑500, 
504‑859‑387.

 �Przyjmę do pizzerii barmankę 
oraz pomoc kuchenną, praca 
w Łowiczu, tel. kom. 504‑859‑
387, 885‑353‑500.

 �Zatrudnię kierowcę 
kat. C+E na trasach 
międzynarodowych. Każdy 
weekend w domu, tel. kom. 
601‑720‑805.

 �Szwaczki zatrudnię, 
jedna zmiana, stała praca 
w Głownie, tel. kom. 
602‑457‑089.

 �Zatrudnię do dociepleń, 
tygodniowe rozliczenia, tel. 
kom. 500‑583‑446.

 �Zatrudnię pracowników 
ogólnobudowlanych, tel. kom. 
721‑136‑023.

 �Hurtownia budowlana 
w Strykowie zatrudni na 
stanowisko sprzedawcy. 
Dobre wynagrodzenie, tel. 
kom. 601‑153‑348.

 �Zlecę proste przeszycia 
podkoszulek i kaleson 
chałupnikom i zespołom 
chałupników, daję przędze 
i nici do szycia, Głowno, tel. 
kom. 784‑508‑050.

 �Zatrudnię osobę przy 
produkcji pierogów, tel. kom. 
508‑127‑207.

 �Ślusarz ‑ spawacz 
migomat, złota rączka ‑  
na stałe, dorywczo, tel. 
kom. 501‑930‑953.

 �Zatrudnię kierowcę C+E 
w ruchu krajowym  
i międzynarodowym, tel. 
kom. 601‑297‑776.

 �Zatrudnię kierowcę C+E, 
transport krajowy  
i międzynarodowy, naczepy 
odkryte, wysokie zarobki, 
tel. kom. 691‑621‑098.

 �Kierowca kat. B, usługi 
pogrzebowe, Głowno,  
ul. Łowicka 7/11, tel. kom. 
501‑148‑617.

 �Zatrudnimy do 
przyuczenia w zawodzie 
elektryka, tel. kom. 
500‑245‑696.

 �Zatrudnię do układania 
kostki, tel. kom. 
692‑789‑266.

remontowo‑
budowlane

usługi

 �Tynki maszynowe, tel. kom. 
730‑679‑727.

 �Ogrodzenia ‑ montaż, 
panele, siatka, itp., tel. kom. 
606‑303‑471.

 �Układanie kostki brukowej, 
opaski wokół nagrobków, tel. 
kom. 667‑189‑380.

 �Wykonwyanie pokryć 
dachowych i konstrukcji, tel. 
kom. 609‑846‑316.

 �Tynki tradycyjne, z piaskiem 
kwarcowym, wylewki, solidnie, 
tel. kom. 501‑931‑961.

 �Usługi minikoparką, przeciski 
kretem, tel. kom. 668‑591‑725.

 �Malowanie, tel. kom. 
514‑347‑542.

 �Okna: naprawa, regulacja, tel. 
kom. 609‑135‑411.

 �Tynki tradycyjne, tel. kom. 
795‑015‑274.

 �Tynki, tel. kom. 575‑661‑940.

 �Stolarstwo, drzwi, schody, tel. 
kom. 663‑777‑006.

 �Remonty, tel. kom. 
663‑987‑289.

 �Docieplanie budynków, 
elewacje, struktury: agregatem. 
Tanio, szybko, solidnie, tel. 
kom. 607‑612‑176.

 �Docieplanie budynków, 
gładzie, malowanie, płyty k/g, 
panele podłogowe i ścienne, 
glazura, terakota, tel. kom. 
607‑343‑338.

 �Ocieplenia budynków, tel. 
kom. 739‑021‑981.

 �Remonty wykończenia od 
A‑Z, tel. kom. 739‑021‑981.

 �Płytki, remonty mieszkań, tel. 
kom. 666‑152‑315.

 �Malowanie, gipsowanie, 
tapetowanie, panele, płyta 
G/K, wykańczanie poddaszy, 
tel. kom. 535‑466‑501.

 �Remonty mieszkań, tel. 
kom. 532‑115‑111.

 �Malowanie, gładź, glazura, 
tel. kom. 668‑026‑851.

 �Wykończenia wnętrz, tel. 
kom. 607‑168‑196.

 �Rozbiórki i wyburzenia 
budynków kompleksowo 
od A do Z, tel. kom. 
665‑412‑890.

 �Malowanie mieszkań, 
adaptacja poddaszy, tel. 
kom. 693‑208‑999.

 �Dachy: konstrukcje, 
pokrycia, naprawy, 
konserwacje, odśnieżanie, 
tel. kom. 609‑227‑348.

 �Gładzie, gipsowanie, płyty 
k/g, malowanie, elewacje 
budynków, ocieplanie 
poddaszy, podbitki dachowe, 
krycie dachów, obróbki 
dekarskie, atrakcyjne ceny, 
tel. kom. 663‑944‑958.

 �Wykończenia 
poddaszy płytą k/g, sufity 
podwieszane, malowanie, 
glazura, terakota, tel. kom. 
665‑935‑737.

 �Budowa domów, 
budynków gospodarczych, 
kompleksowo z dachem, tel. 
kom. 667‑324‑294.

REKLAMA
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 �Malowanie, szpachlowanie, 
zabudowa płyt K-G, ścianki 
działowe, układanie paneli, 
podwieszanie sufitów i wiele 
innych, tel. kom. 791-120-283.

 �Malowanie, gipsowanie, 
panele podłogowe, 
zabudowa karton/gips, płytki, 
tel. kom. 790-294-337.

 �Docieplenia budynków, 
elewacje, glazura, terakota, 
adaptacja poddaszy, 
kompleksowe wykończenia 
wnętrz. FVAT, tel. kom. 
606-737-576.

sprzedaż

 �Dachy, rynny, akcesoria, 
tel. kom. 513‑019‑010.

 �Blachy Ruukki, tel. kom. 
513-019-010.

 �Blachy Bud-Mat, tel. kom. 
513-019-010.

 �Blachy Pruszyński, tel. 
kom. 513-019-010.

 �Płyta warstwowa (PIR), tel. 
kom. 513-019-010.

usługi 
instalacyjne

 �Hydraulika kompleksowo, 
tel. kom. 601-818-310.

 �Montaż anten 
satelitarnych i naziemnych. 
Gmina Zduny i okolice, tel. 
kom. 889‑148‑039.

 �Usługi hydrauliczne: 
kompleksowo. Przeciski 
podziemne, przyłącza 
wod.-kan., usługi koparko-
ładowarką, oczyszczalnie 
przydomowe, również jako 
podwykonawca, tel. kom. 
601-379-355.

 �Drobna hydraulika, 
biały montaż, tel. kom. 
535-466-501.

 � Instalacje elektryczne: 
nowe, przeróbki, 
remonty, awarie, tel. kom. 
605-239-340.

 �Usługi hydrauliczne, 
spawalnicze, mechaniczne. 
Złota rączka, tel. kom. 
506-891-289.

 �Usługi elektryczne, tel. 
kom. 509-838-364.

usługi inne

 �Wycinka drzew, usługi 
podnośnikami koszowymi 
27-metrowymi, tel. kom. 
668-591-725.

 �Rozdrabnianie gałęzi, 
wycinka drzew, zakrzaczeń, 
koszenie traw i prace 
ogrodnicze, tel. kom. 
667-732-751.

 �Cięcie drzew 
niebezpiecznych, 
pielęgnacja zieleni 
i ogrodów, tel. kom. 
782-718-483.

 �Certyfikowany inspektor 
drzew - usługi, tel. kom. 
531-692-067.

 �Komputerowe przepisywanie 
tekstów. Kontakt: pisanie@
op.pl,  
tel. kom. 794-060-711.

 �Okna: naprawa, regulacja, tel. 
kom. 609-135-411.

 �Odnawianie wanien, tel. kom. 
600-979-826.

matrymonialne

 �Poznam miłą kobietę, sms, 
tel. kom. 606-735-889.

nauka
 �Angielski, matematyka, tel. 

kom. 607-440-582.

 �Prace licencjackie, 
magisterskie - pomoc 
redakcyjna i korekta,  
pisanie@op.pl

 �Matematyka, tel. kom. 
601-303-279.

 �Matematyka, angielski, tel. 
kom. 515-459-141.

rolnicze  
– kupno

płody rolne

 �Kupię każde zboże, odbiór 
własnym transportem, tel. 
kom. 783-112-512.

 �Skup zboża, auto 
samozaładowcze, tel. kom. 
607-202-732.

 �Kupię zboże, tel. kom. 
508-471-814.

 �Kupię zboże, tel. kom. 
604-634-249.

 �Skup zbóż paszowych: 
jęczmień 970 zł, pszenżyto 
970 zł, pszenica 1110 zł, 
żyto 900 zł, owies 720 
zł transport/załadunek, 
Leśniczówka k./Soboty,  
tel. kom. 505-406-917.

 �Skup zboża paszowego, 
odbiór, tel. kom. 
726-721-037.

 �Kupię zboże paszowe,  
tel. kom. 668-478-617.

 �Kupię jęczmień, pszenżyto, 
tel. kom. 602-681-775.

hodowlane

 �Kupię byczki, jałówki  
150-600 kg do dalszego 
chowu,  
tel. kom. 515-121-410.

maszyny

 �Kupię przyczepę, tel. kom. 
662-240-085.

 �Kupię kopaczkę,  
owijarkę, sadzarkę, 
globogryzarkę, talerzówkę, 
ładowcz Trol, siewnik, 
rozsiewacz,  
tel. kom. 515-710-848.

 �Kupię przyczepę wywrotkę, 
tel. kom. 605-084-979.

 �Kupię C-328, C-330, 
C-360, C-355, C-380, MTZ, 
MF-255, T-25 Władimirec 
bez dokumentów, do 
remontu, tel. kom. 
502-939-200.

 �Kupię uszkodzone 
ciągniki rolnicze, tel. kom. 
667-285-669.

 �Kupię rozsiewacz Motyl, 
glebogryzarkę może być 
do remontu, tel. kom. 
604-752-472.

inne

 �Wezmę w dzierżawę 
grunty rolne, tel. kom. 
733‑413‑513.

rolnicze ‑ 
sprzedaż

płody rolne

 �Nasiona bobu Bachus, 
1 rok po centrali, tel. kom. 
604-291-850.

 �Sprzedam otręby 
jęczmienne, tel. kom. 
668-478-617.

 �Ziemniaki jadalne Lili, 
Belmonda, Tajfun, worki 
15kg, tel. kom. 733-413-513.

 �Siano kostka, tel. kom. 
512-179-465.

 �Pszenżyto, pszenica, tel. 
kom. 669-419-342.

 �Sprzedam sianokiszonkę, 
tel. kom. 664-713-851.

 �Ziemniaki czerwone 
drobne 30-50 i jadalne, 
Chąśno, tel. kom. 
606-901-931.

 �Bób Bizon, Rambos, tel. 
kom. 727-534-450.

 �Wysłodki buraczane 
z transportem, tel. kom. 
601-630-882.

 �Sprzedam nasiona bobu 
Bizon, Bachus, tel. kom. 
787-714-185.

 �Sprzedam bób, tel. kom. 
608-613-658.

 �Owies z dowozem, tel. 
kom. 505-928-735.

 �Sprzedam pszenicę 120zł, 
ziemniaki jadalne Lord, 
Boleroza 0,80zł/kg, tel. kom. 
609-838-713.

 �Sprzedam sianokiszonkę, 
siano, duże bele, tel. kom. 
795-063-245.

 �Sprzedam żyto, tel. kom. 
601-217-319.

 �Ziemniaki jadalne, kapusta, 
tel. kom. 696-604-979.

 �Pszenica, tel. kom. 
663-319-284.
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 �Sprzedam siano, tel. kom. 
667‑257‑460.

 �Sprzedam 50 balotów 
sianokiszonki, tel. kom. 
669‑472‑114.

 �Pszenica, jęczmień, tel. 
kom. 665‑437‑013.

 �Sprzedam siano, tel. kom. 
783‑668‑523.

 �Wysłodki:ćwikła, jabłko, 
tel. kom. 785‑240‑260.

 �Wysłodki buraczene, 
wytłoki z jabłek, tel. kom. 
600‑323‑947.

hodowlane

 �Sprzedaż kur rocznych, 
tel. kom. 518‑407‑446.

 �Sprzedam 3 jałówki 
cielne i krowę pierwiostkę, 
likwidacja stada, tel. kom. 
513‑423‑387.

 �Sprzedam krowy mleczne 
+ jałówki wysokocielne 20 
sztuk, tel. kom. 795‑088‑317.

 �Prosiaki mięsne, 20 szt., 
tel. kom. 662‑059‑527.

 �Sprzedam jałówkę 
na wycieleniu, tel. kom. 
692‑912‑891.

 �Sprzedam jałówkę 
na wycieleniu, tel. kom. 
666‑534‑325.

 �Sprzedam prosięta, tel. 
kom. 608‑167‑452.

 �Sprzedam prosiaki, 
okolice Głowna,  
tel. kom. 888‑690‑627.

 �Sprzedam prosiaki,  
tel. kom. 664‑196‑280.

 �Sprzedam jałówkę  
na wycieleniu: 22.01,  
tel. kom. 662‑045‑858.

 �Sprzedam kaczki,  
tel. kom. 663‑319‑284.

 �Cielak mięsny czerwono‑
biały, tel. kom. 609‑650‑922.

 �Koguty długopiejące, tel. 
kom. 798‑906‑448.

 �Sprzedam prosiaki 5 
sztuk, okolice Głowna,  
tel. kom. 665‑718‑509.

 �Sprzedam jałówki 
wysokocielne, tel. kom. 502‑
768‑409, 511‑220‑652.

 �Sprzedam cielne 
krowę i jałówkę, tel. kom. 
500‑678‑941.

 �Byczek czerwono‑biały, 
tel. kom. 604‑245‑140.

 �Prosiak, 21 sztuk, tel. 
kom. 575‑429‑669.

 �Sprzedam 2 byczki, tel. 
kom. 508‑283‑855.

 �Sprzedam 33 sztuki 
warchlaków, 200 zł/sztuka, 
tel. kom. 609‑967‑743.

 �Sprzedam prosięta, tel. 
kom. 669‑482‑486.

 �Sprzedam jałoszki  
do dalszego chowu, tel. 
kom. 606‑569‑727.

 �Kaczki francuzy, indyki, 
tel. kom. 512‑285‑437

 �Prosięta duże, 
tel. (46) 830‑32‑36.

 �Jałówki wysokocielne,  
tel. kom. 607‑494‑146.

 �Jałówka cielna, tel. kom. 
735‑303‑501.

 �Sprzedam krowę na 
wycieleniu z drugim 
cielakiem, tel. kom. 
609‑562‑159.

maszyny

 �Kupię kombajn (Bolko, 
Anna, Karlik), sadzarkę, 
troll, rozrzutnik, kopaczkę, 
prasę kostkującą, inne, tel. 
kom. 511‑713‑596.

 �Pług obrotowy 
4‑skibowy, tel. kom. 
733‑413‑513.

 �Pług obrotowy Krone 
3+1, tel. kom. 669‑084‑727.

 �Przyczepa 
samozbierająca Krone 
(noże, rotor); przyczepa 
Autosan D‑43, tel. kom. 
600‑523‑438.

 �Siewnik Poznaniak 2,7 
m, tel. kom. 693‑088‑990.

 �Bizon Z‑56, cyklop,  
Ursus U‑902,  
prasa Z‑224, beczka 
2000l, rozrzutnik obornika, 
przyczepa 8t,  
tel. kom. 512‑179‑465.

 �Sprzedam maszyny 
rolnicze, tel. kom. 
889‑910‑334.

 �Pług 2‑skibowy, dojarka, 
tel. kom. 665‑778‑444.

 �Sprzedam wyciąg 
obornika linowy, tel. kom. 
535‑606‑333.

 �Pług 3‑skibowy, prasa 
Sipma 224/1, traktor 
Massey Ferguson 3075, tel. 
kom. 669‑484‑056.

 �Sprzedam ciągnik Ursus 
C‑330 w oryginale, tel. kom. 
536‑468‑152.

 �Ciągnik Farmer 8244‑
C2, 2007 rok; zadbany, 
doinwestowany, tel. kom. 
530‑605‑290.

 �Siewnik poznaniak 3m, 
tel. kom. 603‑676‑220.

 �Siewnik Hassia 2,5m, 
rozsiewacz 800kg Rotina, 
agregat uprawowo‑
siewny 3,4m, tel. kom. 
886‑135‑119.

 �Silosy zbożowe, pług 
zagonowy i obrotowy 
na resorze Kverneland, 
rozsiewacz nawozu 
Amazone, przyczepa 18t 
3‑stronny wywrot, tel. kom. 
663‑931‑810.

 �Beczka asenizacyjna, 
przetrząsarka, tel. kom. 
781‑581‑034.

 �Ursus MF 255, 
rozdrabniacz Bartosz, tel. 
kom. 518‑103‑986.

 �Ursus C‑360, 1979, 
brony 3, pług, tel. kom. 
604‑245‑140.

 �Sprzedam tanio pług 
3‑skibowy Unia Tur 
na wysokiej słupicy, 
rozsiewacz motyl, tel. kom. 
609‑562‑159.

 �Sprzedam opryskiwacz 
plecakowy, spalinowy 
firmy Stihl, tel. kom. 
669‑482‑486.

 �Śrutownik  
z mieszalnikiem, stan 
idealny, tel. kom. 
795‑063‑245.

 �C‑360/3P, 1989r.,  
Iwł., 2500Mg, 19.500zł, tel. 
kom. 609‑607‑240.

inne

 �Obornik bydlęcy  
z dowozem, tel. kom. 
726‑121‑861.

 �Obornik kurzy, tel. kom. 
692‑882‑448.

 �Basen 320l, belki 
sianokiszonki, tel. kom. 
608‑570‑034.

 �Sprzedam grunty rolne 
4,5 ha. Około połowa 
powierzchni sad, 55 tys./1 
ha, Wola Lubiankowska, tel. 
kom. 539‑339‑470.

 �Sprzedam obornik 
od trzody, tel. kom. 
669‑482‑486.

rolnicze  
‑ usługi

 �Białkowanie obór,  
tel. kom. 518‑168‑598.

 �Zrobię bramy do 
stodoły, garażu, obory 
oraz ogrodzenia, tel. kom. 
505‑928‑735.

 �Okna: naprawa, 
regulacja, tel. kom. 
609‑135‑411.

zwierzęta

sprzedaż

 �Sprzedam szczeniaka 
owczarka niemieckiego 
‑ suczka, tel. kom. 
608‑431‑759.

 �Hodowla owczarka 
niemieckiego, szczenięta, 
tel. kom. 660‑854‑640.

 �Sprzedam gołębie 
pawliki, tel. kom. 
661‑907‑680.

 �Oddam mieszańce 
owczarki podhalańskie, tel. 
kom. 661‑907‑680.

 �Suczka owczarka 
niemieckiego, 4‑miesięczna, 
tel. kom. 781‑192‑860.

 �Owczarki niemieckie 
szczeniętai, suczki czarne 
i podpalane, tel. kom. 
506‑641‑866.

 �Szczenięta border‑collie 
z rodowodem, tel. kom. 
515‑242‑147.

 �Psa owczarek 
niemiecki 3 lata, czarny, 
podpalany, piękny, super 
pilnuje posesji, okolice 
Bratoszewic, tel. kom. 
518‑558‑410.

 �Suczka owczarka 
niemieckiego,  
3‑miesięczna, tel. kom. 
663‑428‑181.

 �Szczenięta owczaka 
niemieckigo, tel. kom. 
514‑414‑294.

 �Sprzedam ratlerka 
12‑tygodniowego, tel. kom. 
607‑302‑816.

 �Kaczki rosołowe,  
tel. kom. 608‑278‑013.

 �Szczeniaki owczarka 
niemieckiego, tel. kom. 
691‑355‑728.

kupno

 �Kupię boksera 
szczeniaka, tel. kom. 
609‑227‑348.
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apteki
 �Dyżury nocne w Głownie: 
czwartek, 16 grudnia:  
ul. Młynarska 1, tel. 42 716-45-95
piątek, 17 grudnia:  
ul. Swoboda 17, tel. 42 685-78-11
sobota, 18 grudnia: 
ul. Młynarska 1, tel. 42 716-45-95
niedziela, 19 grudnia: 
ul. Zgierska 27, tel. 736-697-733
poniedziałek, 20 grudnia:  
ul. Sikorskiego 59, tel. 42 710-12-99
wtorek, 21 grudnia:  
ul. Sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28
środa, 22 grudnia:  
ul. Zgierska 27, tel. 736-697-733
 �Dyżury w Strykowie:  
niedziela, w godz. 9–14.00:  
pl. Łukasińskiego 15,  
tel. 42 719-80-85
 �Pozostałe apteki w Strykowie:
ul. Kolejowa 11, tel. 42 719-83-20
ul. Targowa 16, tel. 42 719-86-89
ul. Kolejowa 33, tel. 42 719-81-48
 �Bratoszewice, tel. 42 719-65-25

 �Popów Głowieński 35, tel. 42 719-57-57

dyżury przychodni
 �Przychodnia Rejonowa w Głownie,  
ul. Kopernika 19, tel. 42-719-10-92
 �Przychodnie w Strykowie:  
ul. Kościuszki 27: tel. 42-717-45-15 
ul. Targowa 16: tel. 42-719-92-30
 �Punkt Konsultacyjny ds. Uzależnień  
i Przemocy w Rodzinie: 42-719-26-46
 �Punkt Informacyjno-Konsultacyjny ds. 
Przeciwdziałania Przemocy  
i dla Osób w Kryzysie – Stryków,  
ul. Tadeusza Kościuszki 31;  
czynny: pon. i śr. w godz. 16-18

ważne telefony
 �Wojewódzki Telefon Wsparcia  
dla Seniorów 42 20 819 99 w ramach 
pomocy osobom starszym w okresie 
pandemii Covid-19
 �Policja 997 alarmowy,  
w Głownie 47 842 54 11;  
w Strykowie: 42-719-80-07; 
w Zgierzu: 47 842-52-00

 �Straż pożarna: telefon alarmowy: 998,  
w Głownie 42-719-10-08,  
w Strykowie 42-719-82-95
 �Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 �Pogotowie wodno-kanalizacyjne 
w Głownie 42-719-16-39
 �Pogotowie energetyczne  
w Strykowie 42-719-80-10,  
w Zgierzu 42-675-10-00.
 �Sanepid w Zgierzu 42 714 02 53
 � Informacja PKS 42-631-97-06
 �Taxi w Głownie 42-719-10-14
 �Nieodpłatna pomoc prawna  
– 785-050-293;  
punkt w Głownie 665-530-294;  
punkt w Zgierzu 665-530-518.
 �Nieodpłatna pomoc prawna  
w Strykowie: tel. 65-529-866;  
Punkt Informacyjno-Konsultacyjnym  
ds. Przeciwdziałania Przemocy i dla 
Osób w Kryzysie ul. Tadeusza Kościuszki 
31, czynny: pon., śr. w godz. 16.00-18.00.
 �Powiatowy Rzecznik Konsumentów 
887 658 459.

msze św. w niedziele
 �Parafia św. Jakuba w Głownie: 7.00, 

9.00, 10.30, 12.00, 18.00
 �Parafia św. Maksymiliana w Głow-
nie: 8.00, 9.30, 11.30, 16.00
 �Parafia św. Barbary w Głownie: 
7.00, 9.00, 11.00, 17.00
 �Parafia w Dmosinie:  
7:30, 10, 12, 18:00
 �Parafia Św. Marcina w Strykowie: 
8:00, 9:30, 11:00, 18:00

muzea i wystawy
 �Muzeum Żołnierza Polskiego  
– ekspozycja umundurowania  
i ekwipunku żołnierzy z I i II wojny  
światowej; Dmosin 2a, tel. 504-327-183.
 �Galeria Sztuki Współczesnej  
Bank&DM – wystawy indywidualne  
i zbiorowe; Głowno, ul. Młynarska 5/13,  
I piętro budynku Banku Spółdzielczego.
 �„Milczenie” – wystawa foto-grafik  
Marcina Jędrzaka, zorganizowana  
w ramach 8. Festiwalu Grafiki  
Artystycznej GRAFIKALIA 2021  
czynna od 22 listopada do 31 grudnia, 
MOK w Głownie, wstęp wolny.
 �„W podróży… Fotografie i opowieści” 

– wystawa fotografii Adriana Sekury  
(z wykształcenia antropolog kultury, 
z zamiłowania historyk, fotograf oraz 
podróżnik, który w ramach swojej pasji 
odwiedził m.in. Iran, Chiny, Tybet, Kenię, 
Tanzanię i Armenię), Ośrodek Upo-
wszechniania Kultury i Biblioteka  
w Bronisławowie. Wystawa czynna  
do 28 lutego.

inne
 �Piątek, 17 grudnia 
• Warsztaty z pieczenia  
i dekorowania świątecznych 
ciasteczek; szczegóły: Ośrodek 
Upowszechniania Kultury i Biblioteka  
w Bronisławowie.
 �Sobota, 18 grudnia:
• godz. 12.00–14.00 – Mikołaj w Woli 
Mąkolskiej – Mikołaj z załogą śnieżynek 
i pomocnych elfów z Koła Gospodyń 
Wiejskich odwiedzi mieszkańców wsi, 
aby każdemu życzyć życzenia Wesołych 
Świąt i obdarzyć słodką niespodzianką. 
Wizytę organizuje Koło Gospodyń 
Wiejskich w Woli Mąkolskiej. 

NOTOWANIA Z TARGOWISKA
– ceny z dnia 14.12.2021 r.

OFERTY PRACY
z dnia 15.12.2021 r.

POWIATOWY URZĄD PRACY W ŁOWICZU:
 � Kierownik sprzedaży
 � Specjalista do spraw eksportu
 � Stolarz
 � Operator lasera 2D/3D
 � Operator wózka widłowego
 � Lakiernik proszkowy
 � Pomocniczy robotnik budowlany
 � Pomocniczy robotnik w przemyśle przetwórczym
 � Pozostali robotnicy wykonujący prace proste 

w przemyśle
 � Asystentka stomatologiczna
 � Robotnik gospodarczy
 � Pomoc kuchenna
 � Sprzedawca
 � Handlowiec
 � Operator maszyn
 � Kierownik pociągu roboczego
 � Operator maszyn introligatorskich
 � Szwaczka maszynowa
 � Operator maszyn przędzalniczych

POWIATOWY URZĄD PRACY W ZGIERZU:
 � Malarz budowlany wewnętrzny i zewnętrzny
 � Dekarz
 � Płytkarz
 � Pracownik ogólnobudowlany
 � Pracownik ogólnobudowlany - dociepleniowiec
 � Brukarz/kamieniarz
 � Pomocniczy pracownik ogólnobudowlany
 � Pomoc hydraulika
 � Hydraulik sieci zewnętrznych
 � Murarz
 � Kierowca samochodu ciężarowego
 � Robotnik magazynowy
 � Pracownik produkcji
 � Pracownik magazynowy
 � Kasjer/Sprzedawca
 � Pozostali hydraulicy i monterzy rurociągów
 � Nauczyciel wychowania przedszkolnego
 � Pozostali kucharze
 � Młodszy monter
 � Pracownik biurowy- magazynier
 � Stolarz
 � Pomocnik lakiernika
 � Stolarz meblowy
 � Stolarz budowlany

POWIATOWY URZĄD PRACY W KUTNIE:
 � Konserwator / kierowca
 � Młodszy wychowawca
 � Konserwator
 � Robotnik gospodarczy
 � Przedstawiciel-doradca ds. odszkodowań
 � Monter stolarki
 � Magazynier
 � Nauczyciel współorganizujący kształcenie
 � Magazynier
 � Księgowy/wa
 � Pracownik produkcji
 � Stolarz
 � Nauczyciel przedszkola
 � Asystent nauczyciela przedszkola
 � Pracownik socjalny
 � Magazynier z obsługą wózka widłowego
 � Pracownik biurowy
 � Pracownik działu badawczo- rozwojowego
 � Operator maszyn do produkcji folii i recyklingu
 � Asystent projektanta
 � Pracownik ogólnobudowlany
 � Murarz
 � Operator koparko-ładowarki
 � Brukarz
 � Ślusarz
 � Aparatowy
 � Traktorzysta
 � Sprzątaczka

ROLNIK SPRZEDAJE 
– ceny z dnia 14.12.2021 r.

Żywiec wieprzowy:
 � Domaniewice: 4,30 zł/kg+VAT
 � Różyce: 4,30 zł/kg+VAT
 � Kiernozia: 4,30 zł/kg + VAT
 � Karnków: 4,50 zł/kg+VAT

Żywiec wołowy:
 � Domaniewice: jałówki 11,00 zł/kg+VAT,  

krowy 6,00 zł/kg+VAT, byki 11,00 zł/kg+VAT
 � Różyce: jałówki 11,00 zł/kg+VAT,  

krowy 6,00 zł/kg+VAT, byki 11,00 zł/kg+VAT
 � Skowroda Płd.: jałówki 11,00 zł/kg+VAT,  

krowy 5,50 zł/kg+VAT, byki 11,20 zł/kg+VAT

ŁOWICZ I OKOLICE

ważne telefony
 � Infolinia ws. szczepień przeciw 
COVID-19 – ogólnopolska 989;  
dla mieszkańców woj. łódzkiego  
42 664-10-53, kom. 539-672294
 � Infolinia NFZ w sprawie koronawirusa  
czynna całą dobę – 800 190 590
 �Teleplatforma Pierwszego Kontaktu 
800 137 200 (nr bezpłatny) czynny  
poza godzinami pracy poradni Podstawo-
wej Opieki Zdrowotnej.
 � Infolinia Państwowej Inspekcji  
Sanitarnej województwa łódzkiego:  
czynne codziennie w godz. 8.00–22.00 
695 422 338, 663 114 439, 782 236 442, 
782 277 228, 663 154 463, 665 386 932
 �Sanepid w Łowiczu 46 837 64 94, 
alarmowy (całodobowy) 604 691 091
 �Powiatowa Stacja Sanitarno-Epide-
miologiczna w Skierniewicach  
46 83346 00, 46 83330 21, 509425343
 �Infolinia PKP: Intercity 703 200 200,  
Koleje Mazowieckie 22 364 44 44,  
Łódzka Kolej Aglomeracyjna  
42 2055515
 �Informacja PKS 609-846-204
 �Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 �Straż pożarna 998 alarmowy; 
Komenda Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej w Łowiczu  
46 830 25 50, 46 830 25 69
 �Policja 997 alarmowy; 
KPP w Łowiczu 47 843-25-00; 
Policyjny telefon zaufania 837-80-00
 �Pogotowie energetyki cieplnej  
46-837-59-16
 �Pogotowie wod.-kan. 46-837-35-32
 �Pogotowie energ. 991, 46-830-15-00
 �PGE: przerwy w dostawach prądu  
422 222 222, infolinia 422 222 298
 �Awarie oświetlenia ulicznego  
w Łowiczu: 881-551-551, 46 830-91-53 
 �Warsztat konserwatorski ŁSM: 
46-837-42-33, 609-135-423
 �Zgłoszenia awarii ŁSM: 46 837-65-10

dyżury przychodni
 �Nocna i świąteczna pomoc lekarska  
ul. Ułańska 28, tel. 46-837-56-11, 46-837-
56-12, 46-837-56-13 lub 509-056-091– 
czynna: w dni robocze 18.00-8.00, sobo-
ty, niedziele i święta przez 24 godziny.

apteki
 �Łowicz:
ul. Stanisławskiego 27, tel. 46 8302202,  
ul. Zduńska 45/47, 885-707-041,  
ul. Bolimowska 21, 46-837-82-67,  
ul. Tuszewska 45, 46-837-77-23,  
ul. Stanisławskiego 2, 736-697-594,  
ul. Starzyńskiego 10/12, 736-697-595,  
ul. Bratkowice 2b, 46-837-09-20,  
ul. Tkaczew 9, 46-837-69-40,  
ul. Kurkowa 3a, 46830-21-57,  
ul. Warszawska 4, 46-830-30-20, 
pl. Nowy Rynek 11, 46-815-32-25,  
ul. Ułańska 12, 46-837-51-39,  
ul. Gen. Sikorskiego 1a, 46-837-42-64,  
ul. Zduńska 38, 46-837-13-16,  
ul. 3 Maja 6, 46-837-31-11,  
ul. 3 Maja 13, 46-880-80-10,  

ul. Bonifraterska 2, 46-837-45-55.
 �Bielawy, ul. Garbarska 10, tel. 839-22-76
 �Chąśno 64, tel. 838-18-25
 �Domaniewice, ulica Główna 9,  
tel. 838-33-85 ul. Górna 1A, tel. 911-55-44
 �Kiernozia, Rynek Kopernika 12,  
tel. 24-277-91-58 ul. Kościuszki 6, tel. 24-
277-97-64 ul. Łowicka 12A, 24-382-11-66
 �Kocierzew Płd. 101, tel. 839-42-42
 �Łyszkowice, ul. Kościelna 3, tel. 46-838-
87-86 ul. Wolności 6B, tel. 606-221-872
 �Nieborów 209, tel. 46-838-56-25
 �Bełchów, Przemysłowa, tel. 46-837-11-83
 �Zduny 1a, tel. 46-838-74-68
 �Zduny 34, tel. 46-838-75-35

msze św. w niedz. i święta
 �Kościół pw. św. Ducha:  
7.00, 8.30, 10.00, 12.00, 18.00
 �Kościół pw. Dobrego Pasterza: 7.00, 
8.00, 10.00, 11.15, 12.30, 17.00
 �Katedra: 7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00, 
20.00 (wakacje)
 �Kościół ojców pijarów:  8.00, 9.30, 
11.00, 12.30, 16.00. 
 �Kościół sióstr bernardynek: 8.00, 10.00
 �Kościół pw. Matki Bożej Nieustającej 
Pomocy: 8.00, 10:00, 12.30, 18.00
 �Kaplica seminaryjna: 10.00

basen w Łowiczu
 �Pływalnia kryta OSiR, ul. Kaliska 5, tel. 

46 837 32 94, czynna: poniedziałek- piątek: 
8.00-22.00, sobota-niedziela: 10.00-20.00.

muzea i wystawy
 �Muzeum w Łowiczu, Stary Rynek 5/7, 
czynne od wtorku do niedzieli w godz. 
10.00-16.00; w poniedziałki nieczynne.  
Bilety: normalny 15 zł, ulgowy 10 zł, 
rodzinny (2 dorośli + 2 dzieci do 18 r. ż.) 
40 zł, na wystawy czasowe 5 zł; wstęp 
bezpłatny na wystawy stałe - wtorek.  
Wystawy stałe:  
• Sztuka Baroku;  
• Historia miasta i regionu;  
• Etnografia Księstwa Łowickiego;  
• Izba Pamięci Łowickich Żydów.  
Wystawy czasowe:
• „Pierwszy mecz” – historia biało-
-czerwonych 1921-2021 – wystawa 
w 100. rocznicę rozegrania pierwszego 
meczu przez reprezentację Polski w piłce 
nożnej. Wystawa ukazuje dzieje naszej 
kadry, prezentuje liczne przedmioty 
związane z piłką nożną. 
• „Pocztówki i stemple poczty poczty 
podziemnej ze zbiorów Henryka 
Marczaka” – ekspozycja towarzyszy 
łowickim obchodom 40. rocznicy 
Stanu Wojennego w Polsce i prezentuje 
stemple oraz pieczątki, wykonane przez 
internowanych działaczy „Solidarno-
ści”, charakterystyczne dla wszystkich 
ówczesnych „miejsc odosobnienia” w 
Polsce. Odbijane były one na grypsach, 
kopertach lub kartach. Wystawa czynna 
do 31 grudnia.

 �Skansen przy Muzeum w Łowiczu  
do 31 marca 2022 roku czynny tylko  
z zewnątrz (obowiązuje bilet spacerowy  
5 zł). Wstęp bezpłatny: piątek.
 �Skansen w Maurzycach – do 31 marca 
2022 roku nieczynny
 �Galeria Browarna w Łowiczu,  
ul. Podrzeczna 17, tel. kom. 691-979-262;
 �Muzeum Guzików w Łowiczu  
– ekspozycja ozdobnych i zwyczajnych 
guzików z całego świata; czynna pon.–
sob. w godz. 9–19, ndz. 10–16;  
Łowicz, Stary Rynek 10, wstęp wolny.
 �Ruiny zamku prymasowskiego 
w Łowiczu – zwiedzanie: rezerwacje te-
lefoniczne: 605 767 555; wstęp 15–25 zł:
 �Muzeum Ludowe Rodziny  
Brzozowskich w Sromowie – czynne 
od 1 marca do 30 listopada, dni 
powszednie w godz. 9.00-17.00:  
niedz. i święta 12.00-17.00; Sromów 11, 
tel. 46 838 44 72.
 �Pałac w Nieborowie – czynny codzien-
nie w godzinach od 10.00 do 15.30; 
bilety: 20 zł normalny, 15 zł ulgowy,  
1 zł dzieci i młodzież (ucząca się, 7–26 
lat); poniedziałek dzień bezpłatny  
(za wyjątkiem dni świątecznych i długich 
weekendów).
 �Ogrody w Nieborowie i Arkadii  
– czynne codziennie w godz. 10.00–
16.00. Bilety: 16 zł normalny, 10 zł 
ulgowy, 1 zł dzieci i młodzież ucząca się.
 �Pałac w Sannikach – czynny od ponie-
działku do piątku w godz. 8.00–15.00; 
bilety: normalny 10 zł, ulgowy 6 zł. 
•„Barwy światła – barwy ciszy Kate-
dry Notre Dame w Paryżu” – wystawa 
fotograficzna Emilii Wandy Małkowskiej; 
czynna do 30 stycznia.
 �Park w Sannikach – czynny codziennie 
w godz. 8.00–17.00; wstęp wolny.  
• „Malowanie bez farb” – plenerowa 
wystawa fotografii autorstwa Jerzego 
Wernika, czynna do 31 grudnia.
 �Pałac i stadnina koni w Walewicach 
– w kompleksie warte obejrzenia są 
m.in. Apartament Napoleoński, kaplica 
pałacowa i zabytkowe wnętrza, a także 
poznać historię hodowli koni rasy półkrwi 
angloarabskiej – zwiedzanie wyłącznie 
po wcześniejszej rezerwacji  
tel. 693 422 684.
 �Park w Walewicach – czynny codzien-
nie, wstęp wolny.
 �Wystawa prac Arkadiusza 
Hablewskiego – cykl abstrakcyjnych 
obrazów inspirowanych motywem  
z łowickich strojów ludowych, Centrum 
Kultury, Turystyki i Promocji Ziemi 
Łowickiej, Stary Rynek 17, czynna: pon. – 
pt. w godz. 9.00-15.00.
 �Wystawa pt. „Stan wojenny  
1981–1983”, plac przy kościele  
Ojców Pijarów w Łowiczu.

koncerty
 �Piątek, 17 grudnia: 
• godz. 18.00 – „Epitafium  
dla Łowicza” – koncert wspominający  
nieżyjących muzyków, którzy na prze-
strzeni lat tworzyli łowicką scenę rockową  
i nie tylko; sala kina Fenix w Łowiczu. 
Koncert ze względów sanitarnych  
ma charakter zamknięty.

kino Fenix 
Łowicz, ul. Podrzeczna 20

 �Czwartek, 16 grudnia:
• godz. 15.00 / sala II  
– Nasze magiczne Encanto– animacja 
/ familijny / przygodowy prod. USA, reż. 
Jared Bush / Byron Howard, czas: 1 
godz. 39 min.
• godz. 17.00 / sala II – Biały potok– 
komedia obyczajowa prod. Polska, reż. 
Michał Grzybowski, czas: 1 godz. 19 min.
• godz. 18.30 / sala II   
– Powrót do tamtych dni – dramat 
prod. Polska, reż. Konrad Aksinowicz, 
czas: 1 godz. 44 min.
• godz. 18.45 – Dom Gucci – biogra-
ficzny / dramat prod. USA,  
reż. Ridley Scott, czas: 2 godz. 37 min.
 �Piątek, 17 grudnia:
• godz. 14.30 / sala II – Clifford. Wielki 
czerwony pies – animacja / familijny 
prod. Kanada / USA, reż. Walt Becker, 
czas: 1 godz. 36 min.
• godz. 16.15 / sala II – Clifford. Wielki 
czerwony pies
• godz. 18.00 / sala II – Fantazje 
– komedia prod. Francja, reż. David 
Foenkinos / Stéphane Foenkinos, czas: 
1 godz. 36 min.
• godz. 20.00 / sala II – Szef roku – 
komedia prod. Hiszpania, reż. Fernando 
León de Aranoa, czas: 2 godz.
 �Sobota, 18 grudnia:
• godz. 15.30 – Clifford. Wielki czer-
wony pies
• godz. 17.00 / sala II – Fantazje
• godz. 17.15 – Clifford. Wielki czer-
wony pies
• godz. 19.00 – Powrót do tamtych dni
• godz. 19.15 /sala II – Szef roku
 �Niedziela, 19 grudnia:
• godz. 15.30 – Clifford. Wielki czer-
wony pies
• godz. 17.00 /sala II – Fantazje
• godz. 17.15 – Clifford. Wielki czer-
wony pies
• godz. 19.00 – Powrót do tamtych dni
• godz. 19.15 /sala II – Szef roku
 �Poniedziałek, 20 grudnia:
• godz. 15.30 – Clifford. Wielki czer-
wony pies
• godz. 17.00 /sala II – Fantazje
• godz. 17.15 – Clifford. Wielki czer-
wony pies
• godz. 19.00 – Powrót do tamtych dni
• godz. 19.15 /sala II – Szef roku
 �Wtorek, 21 grudnia:
• godz. 15.30 – Clifford. Wielki czer-
wony pies
• godz. 17.00 /sala II – Fantazje
• godz. 17.15 – Clifford. Wielki czer-
wony pies
• godz. 19.00 – Powrót do tamtych dni
• godz. 19.15 /sala II – Szef roku
 �Środa, 22 grudnia:
• godz. 15.30 – Clifford. Wielki czer-
wony pies
• godz. 17.00 /sala II – Fantazje
• godz. 17.15 – Clifford. Wielki czer-
wony pies
• godz. 19.00 – Powrót do tamtych dni
• godz. 19.15 /sala II – Szef roku
 �Czwartek, 23 grudnia:
• godz. 15.30 – Clifford. Wielki czer-
wony pies

• godz. 17.00 /sala II – Fantazje
• godz. 17.15 – Clifford. Wielki czer-
wony pies
• godz. 19.00 – Powrót do tamtych dni
• godz. 19.15 /sala II – Szef roku

inne
 �Piątek, 17 grudnia:
• godz. 14.30 i 15.00 – Uroczyste 
podsumowanie konkursu „Ekolo-
giczna choinka Bożonarodzeniowa”; 
godz. 14.30 – dla laureatów konkursu w 
kategorii wiekowej – klasy IV–VI; godz. 
15.00 – dla laureatów Konkursu w kate-
gorii wiekowej – klasy VII–VIII; budynek 
Starostwa Powiatowego w Łowiczu, u. 
Stanisławskiego 30.
• godz. 15.00 – Łowicka Szopka Bożo-
narodzeniowa 2021 – podsumowanie 
konkursu; uroczyste ogłoszenie wyników 
oraz wręczenie nagród; Miejska Bibliotec-
ka im. A. K. Cebrowskiego w Łowiczu, Al. 
Sienkiewicza 62.
 �Sobota, 18 grudnia:
• godz. 12.00-20.00 – Kiermasz 
Bożonarodzeniowy na Nowym Rynku 
w Łowiczu.
 �Niedziela, 19 grudnia:
• godz. 12.00–20.00 – Kiermasz Bożo-
narodzeniowy, Nowy Rynek w Łowiczu.
• godz. 14.00 – Wigilia dla mieszkań-
ców gminy Kocierzew Płd.; sala OSP 
w Wiciu.
• godz. 16.00 – „MODNE – ŁOWIC-
KIE” – działania artystyczne i użytkowe 
dla dzieci, młodzieży i dorosłych – 
uroczyste podsumowanie projektu 
realizowanego w 2021 roku; Muzeum 
w Łowiczu. W programie: wystawa 
pokonkursowa projektów odzieży dzie-
cięcej inspirowanych strojem łowickim, 
wykonanych przez studentów Instytutu 
Ubioru Akademii Sztuk Pięknych im. 
Wł. Strzemińskiego w Łodzi; promocja 
publikacji dla dzieci „Skarby z malowanej 
skrzyni. Elementarz stroju łowickiego; 
występ Dziecięcego Zespołu Ludowego 
Kocierzewiacy. Na wydarzenie obowiązu-
ją bezpłatne wejściówki.
 �Poniedziałek, 20 grudnia: 
• godz. 16.30-17.15 – Świąteczne 
muzykowanie – zajęcia muzyczno-
-ruchowe dla dzieci w wieku od 3 do 5 
lat. Po zajęciach spotkanie w bibliotece 
w ramach akcji „Mała książka – wielki 
człowiek”. GOK Domaniewice, zapisy 
pod numerami: 46 838-35-13 lub 505-
324-168, liczba miejsc ograniczona.
• godz. 19.00-21.00 – przedświąteczne 
spalanie kalorii w studio Rampa. 
Obowiązuje limit miejsc – zapisać można 
się online, również wpłacając datek na 
zbiórkę bądź stacjonarnie w studio Ram-
pa – wrzucając do puszki. Informacje: 
509-877-075.
 �Poniedziałek, 10 stycznia:
• godz. 11.00 – Projekt edukacyjny  
X Muza. Edycja XIV. Literatura 
i ekran – „Austeria”– reż. Jerzy 
Kawalerowicz, prod. Polska, 1982 r., 
czas:102 min. (ekranizacja powieści 
Juliana Stryjkowskiego, kapitalna 
ewokacja problemu antysemityzmu na 
ziemiach polskich). Spotkanie prowadzi 
filmoznawca Grzegorz Pieńkowski; Kino 
Fenix w Łowiczu, ul. Podrzeczna 20. 

GŁOWNO, STRYKÓW I OKOLICE

apteki
 �Kutno, ul. Mickiewicza 5, tel. 24 2547939 
– apteka całodobowa
 �Plecka Dąbrowa 15, tel. 24 277 93 08
 �Oporów 24 383 15 19
 �Żychlin:  ul. Konwaliowa, tel. 24 3512100
ul. Łąkowa 3a, tel. 24 2851994
ul. Narutowicza 71/1, tel. 4 2851046
ul. Narutowicza 72, tel. 24 2854352
ul. Narutowicza 20, tel. 24 7224130

ważne telefony
 �Policja: w Żychlinie 47 842-25-14, 
w Pacynie 47 70-53-271, 
w Sannikach 47 7053-275
 �Straż pożarna: 998 alarmowy,  
OSP w Żychlinie 24 285-12-10,  
OSP w Pacynie 604-349-406,  
OSP w Bedlnie 24 285-51-91
 �Nieodpłatna pomoc prawna  
– umawianie wizyt 537 449 098
 �Punkt Nieodpłatnej Pomocy  

Prawnej i Nieodpłatnego Poradnic-
twa Obywatelskiego w Gostyninie 
– 539 522 155
 �Nieodpłatne konsultacje i porady: 
Urząd Gminy Pacyna, ul. Wyzwolenia 7, 
tel. 537 620 032. Dodatkowe informacje 
pod numerem telefonu: 24 2858045
 �Zakład Energetyki Cieplnej w Kutnie 
24 285-11-52
 �Zgłaszanie awarii wodociągowych  
w Żychlinie: 24 285 13 59
 �Energetyk-Serwis 24 285-46-60
 �Awarie oświetlenia ulicznego Kutno 
całodobowo: 606-605-494, 692-888-144
 � Informacja PKP 22-194-36 
 � Informacja PKS 609-846-204
 �Sanepid w Kutnie 24 355 71 00

dyżury
 �Ośrodek w Oporowie 24 383 15 00
 �Ośrodki zdrowia w Żychlinie:  
NZOZ Almamed 24 285-10-86,  
24 285-10-90; NZOZ Promed  
24 285-48-44, 24 285-29-20;  
LuxMedica 24 231 91 00

 �Ośrodek Zdrowia w Dobrzelinie 
(NZOZ Promed) 24 285-10-08
 �Rodzinny Klub Abstynenta „Przystań 
Życia” w Żychlinie – 695-054-433
 �Grupa AA „Nowa Droga” w Żychlinie 
– 695-054-433

msze św. w niedz. i święta
 �Żychlin: 7.00, 9.00, 10.30, 11.15, 12, 18.
 �Śleszyn 9.00, 11.00
 �Luszyn 9.00, 11.30
 �Plecka Dąbrowa 9.00, 11.30
 �Suserz 8.00, 10.00, 12.00
 �Trębki: 8.00, 9.30, 11.30
 �Bedlno: 9.00, 11.30
 �Pacyna: 8.30, 10.00, 12.00
 �Oporów: 8.30, 10.00, 11.30

urzędy i instytucje
 �Urząd Gminy w Żychlinie 24 351-20-33; 
24 351-20-32; USC 24 351 20 18
 �Żychliński Dom Kultury  
24 351-20-57

 �Zakład Gospodarki Mieszkaniowej 
w Żychlinie: 24 351 20 92
 �Samorządowy Zakład Budżetowy  
w Żychlinie: 24 351 20 90, SUW 24 285 
13 59, Oczyszczalnia 24 285 12 35
 �Urząd Gminy Bedlno 24 282-14-20,  
24 282-17-70, 24 282-17-71;  
Urząd Stanu Cywilnego 24 282 17 86
 �Gminny Ośrodek Kultury w Bedlnie  
24 282 10 36, 24 282-17-87
 �Gminny Ośrodek Pomocy  
Społecznej w Bedlnie:  
kierownik 24 282-17-64, 24 282-17-84,  
świadczenia rodzinne 24 282-17-65, 
pracownicy socjalni 24 282-17-85
 �Spółka Wodna w Bedlnie  
24 282-17-63
 �Urząd Gminy Pacyna 24 285-80-54,  
24 285 80 64; USC 512 174 193.
 �Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej 
w Pacynie 24 285 80 60
 �Urząd Gminy Oporów 24 383-11-50
 �GOPS w Oporowie 24 383-11-53
 �SKR Oporów – 24 383 14 95
 �Starostwo w Kutnie 24-355-47-80
 �PCPR w Kutnie 537 449 098
 �PUP w Kutnie 24 355 70 50

muzea i wystawy
 �Zamek w Oporowie  
czynny od pon. do pt. w godz. 10.00-
16.00; Bilety: 11 zł, ulgowy 7 zł,  
w poniedziałki wstęp bezpłatny
 �Park przy zamku w Oporowie  
czynny codziennie w godzinach 
8.00–17.00; wstęp bezpłatny.

inne
 �Niedziela, 19 grudnia:
godz. 18.00 – Koncert Bożonarodzeniowy 
„Święty czas!” w wykonaniu  
uczestników sekcji Żychlińskiego 
Domu Kultury; sala widowiskowa ŻDK. 
Wejściówki do odbioru w ŻDK.
 �Wtorek, 21 grudnia:
godz. 16.30 – Świąteczny przegląd 
taneczny – mini lekcja pokazowa 
(godz. 16.30 – disco-dance / 
cheerleaderki;  
godz. 17.40 – hip-hop; godz. 19.00 – 
gimnastyka z akrobatyką).

ŻYCHLIN I OKOLICE

w Łowiczu w Głownie
brokuły szt. 5,00 5,00
buraki czerwone kg 2,50-3,00 3,00
cebula kg 3,00 3,00
czosnek szt. 1,50-2,50 2,00-2,50
jabłka kg 1,50-3,00 3,00
jaja fermowe 15 szt. 10,00 9,00-11,00
jaja wiejskie 15 szt. 12,00 12,00-13,00
kalafior szt. 5,00-7,00 5,00-6,00
kapusta biała szt. 4,00-5,00 5,00
kapusta kiszona kg 5,00-6,00 5,00
kapusta pekińska kg 5,00 5
koperek pęczek 2,50 -
miód 0,9 litra 35,00 33,00
marchew kg 3,00 3,00
natka pietruszki pęczek 2,50 2,00
ogórki kiszone kg 8,00 8
ogórek zielony kg - 10,00
papryka czerwona kg 8,00 9,00-10,00
pieczarki kg 10,00 9,00-10,00
pietruszka kg 6,00 5,00
pomidor malinowy kg 8,00-10,00 9,00-10,00
pomidor 
szklarniowy kg 8,00-10,00 9,00
por szt. 3,00 3,00
rzodkiewka pęczek 2,50 3,00
sałata szt. 3,00 3,00
seler szt. 5,00 3,00
włoszczyzna pęczek 5,00 4,00-4,50
ziemniaki kg 2,00 2,00
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Łowicz | Historia piłki na wystawie w muzeum

Piłkarze z reprezentacji otworzyli wystawę
Reprezentant Polski w piłce 
nożnej Euzebiusz Smolarek 
(47 występów,  
19 bramek), Marcin Zając 
(11 występów)  
oraz dziennikarz sportowy 
Stefan Szczepłek wzięli 
udział 5 grudnia w otwarciu 
wystawy „Pierwszy Mecz, 
historia biało-czerwonych 
1921-2021” w łowickim 
muzeum.

Goście, w  tym liczna gru-
pa uczniów z SP 2, wzięli udział 
w spotkaniu z nimi w sali baro-
kowej, po czym obejrzeli ekspo-
zycję przygotowaną w  dwóch 
salach. Wydarzenie zostało zorga-
nizowane w 100. rocznicę pierw-
szego meczu reprezentacji Polski 
rozegranego z reprezentacją Wę-
gier. Wówczas drużyny zmierzy-
ły się ze sobą na stadionie Hun-
garia Körúti w Budapeszcie przy 
widowni liczącej ok. 8.000 osób. 
Polacy mecz przegrali 0:1, ale wy-
nik uznano za sukces, bowiem re-
prezentacja Madziarów miała na 
koncie już duże doświadczenie.

Wystawa, choć skromna, zaj-
muje tylko dwie sale, to jest nie-
zwykle ciekawa, a  jeszcze cie-
kawsza była, gdy o  eksponatach 

opowiadał w  czasie wernisażu 
Piotr Marciniak, prezes Stowarzy-
szenia Retro Liga (główny orga-
nizator wystawy). Zgromadzono 
na niej pamiątki związane z  re-
prezentacją Polski w piłce nożnej, 
w tym elementy stroju reprezen-
tacji w piłkę nożną z okresu mię-
dzywojennego, jak i stroje repre-
zentacji z okresu powojennego do 
czasów współczesnych. Uzupeł-
niają ją tablice ze zdjęciami i opi-
sami najważniejszych wydarzeń. 

Zanim jednak wystawa została 
otwarta, w sali barokowej odbyło 
się spotkanie z gośćmi specjalny-
mi, reprezentantami Polski w pił-
ce nożnej Euzebiuszem Smolar-
kiem (47 występów, 19 bramek) 
i Marcinem Zającem (11 wystę-
pów). Niestety nie udał się przy-
jazd na wystawę łowiczanina 
Macieja Rybusa (66 występów), 
którego związały sprawy klubo-
we – gra obecnie w Lokomotiw 
Moskwa. Nie udała się też rozmo-

wa przez internet z łowiczaninem 
Przemysławem Płachetą (7 wy-
stępów), który akurat w tym cza-
sie grał mecz w barwach swojego 
klubu Norwich City F.C. Namiast-
ką ich obecności było wyświetle-
nie rozmowy z pierwszym i po-
zdrowień od drugiego.

Spotkanie w  formie wywiadu 
z obecnymi na sali piłkarzami po-
prowadził dziennikarz sportowy 
„Rzeczypospolitej” Stefan Szcze-
płek.  tb

Piotr Marciniak, prezes Stowarzyszenia Retro Liga, z pasją opowiadał o zgromadzonych eksponatach.
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Książki | Historia wyjęta z NŁ 

Artur Andrus znowu pisze 
o bocianie jedzącym bułkę

W sprzedaży jest już najnowsza 
książka Artura Andrusa pt. „An-
tylopa z Podbeskidzia”, w której 
znany radiowiec zebrał najzabaw-
niejsze historie znalezione przez 
siebie w lokalnych gazetach. Jed-
na z  nich pochodzi z  „Nowego 
Łowiczanina”.

Podczas swoich występów Ar-
tur Andrus odwiedził wiele miast 
w  Polsce. Przyjeżdżając do nich 
sięgał po lokalną prasę, aby do-
wiedzieć się czym żyją mieszkań-
cy. W 2014 roku był gościem na 
Och! Film Festiwalu w Łowickim 
Ośrodku Kultury, a na scenę za-
brał ze sobą dwa wydania „No-
wego Łowiczanina”. Przytoczył 
fragmenty kilku artykułów, które 
uznał za zabawne, a  najbardziej 
zainteresował go tekst autorstwa 
Tomasza Bartosa, opowiadają-
cy historię bociana uratowanego 
w Bobrownikach.

Ciekawostki wyczytane w  lo-
kalnych gazetach służyły Arturo-
wi Andrusowi do tworzenia tzw. 
„Ballad dziadowskich”. A  jed-
na z  nich, wyśpiewana na Och! 

Film Festiwalu, powstała właśnie 
w oparciu o artykuły z „Nowego 
Łowiczanina”. Wspomniany zo-
stał w niej również bocian urato-
wany w  Bobrownikach, którego 
to ptaka przed zamarznięciem ura-
towało dwóch mężczyzn, a potem 
siedział z nimi w szoferce samo-
chodu dostawczego i jadł... bułkę.

Historia musiała się spodobać 
Andrusowi, bo przytacza ją rów-
nież w  swojej najnowszej książ-
ce pt. „Antylopa z Podbeskidzia”. 
W  komentarzu do tekstu w  za-
bawny sposób rozprawia, dla-
czego mężczyzna relacjonujący 
wydarzenie wolał pozostać ano-
nimowy i  co by było, gdyby to 
on sam sam był świadkiem tego 
zdarzenia. Warto wspomnieć,  
że w oparciu o historię z bocia-
nem powstał też rysunek.

W tym samym rozdziale 
przytoczony został inny artykuł 
z Żar, w którym można przeczy-
tać: „Mały dzik wpadł do dołu  
po wapnie. Ludzie dobrego serca, 
zamiast zrobić z  niego kiełbasę, 
uratowali mu życie”.  aa

Historia o bocianie jedzącym bułkę w szoferce została nie tylko 
opisana, ale i zilustrowana. 

Łowicz | Muzeum

Uroczyste podsumowanie 
projektu „Modne – Łowickie”

19 grudnia o  godzinie 16.00 
w Muzeum w Łowiczu odbędzie 
się uroczyste podsumowanie pro-
jektu realizowanego w 2021 roku, 
dofinansowanego ze środków Mi-
nistra Kultury, Dziedzictwa Naro-
dowego i  Sportu pochodzących 
z Funduszu Promocji Kultury pt. 
„Modne – Łowickie” działania ar-
tystyczne i  użytkowe dla dzieci, 
młodzieży i dorosłych.

W podsumowaniu udział będą 
mogły wziąć osoby, które ode-
brały bezpłatne wejściówki. Były 
one dystrybuowane do 13 grud-

nia. W  programie przewidziano: 
pokonkursową wystawę projek-
tów odzieży dziecięcej inspiro-
wanych strojem łowickim, wyko-
nanych przez studentów Instytutu 
Ubioru Akademii Sztuk Pięknych 
im. Władysława Strzemińskie-
go w Łodzi, promocję publikacji 
dla dzieci „Skarby z  malowanej 
skrzyni. Elementarz stroju łowic-
kiego”, występ Dziecięcego Ze-
społu Ludowego Kocierzewiacy.

Projekt realizowany był w opar-
ciu o  największą w  kraju, znaj-
dującą się w  zbiorach Muzeum 

w  Łowiczu, kolekcję ubiorów 
księżaków łowickich. Jego głów-
nym celem była prezentacja stro-
ju łowickiego jako źródła do two-
rzenia współczesnej mody, sztuki 
artystycznej i użytkowej odwołu-
jącej się do bogactwa muzealnych 
zbiorów i fachowej wiedzy etno-
graficznej.

Na zadanie złożyły się nastę-
pujące działania: wykład onli-
ne dla studentów ASP w  Łodzi 
pt. „Modne – łowickie. Strój lu-
dowy z  regionu jako historycz-
ne źródło inspiracji” (maj); kon-
kurs na projekt dziecięcej odzieży 
inspirowanej strojem łowickim 
dla studentów ASP Łodzi (lipiec  
– listopad); wystawy pokonkur-
sowe w  Akademickim Centrum 
Designu Akademii Sztuk Pięk-

nych w Łodzi (listopad), Muzeum 
w  Łowiczu (grudzień); opraco-
wanie i druk publikacji dla dzie-
ci „Skarby z  malowanej skrzy-
ni. Elementarz stroju łowickiego” 
z artystycznymi ilustracjami i fo-
tografiami eksponatów ze zbio-
rów Muzeum w  Łowiczu (maj 
– grudzień); warsztaty rękodziel-
nicze dla młodzieży i  dorosłych 
prowadzone przez twórców lu-
dowych połączone z  wykładem 
o stroju łowickim i zwiedzaniem 
muzeum (listopad); warsztaty pla-
styczne dla dzieci dotyczące stro-
ju z  wykorzystaniem publikacji 
– elementarza stroju łowickiego, 
a także opracowanych tablic edu-
kacyjnych, połączone ze zwiedza-
niem muzeum (grudzień).

info: muzeumlowicz.pl

REKLAMA
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Łowicz | Łowicka Orkiestra Kameralna

Muzyczne podsumowanie 20 lat
W sierpniu 2001 roku 
z inicjatywy Eugeniusza 
Strycharskiego została 
założona Łowicka Orkiestra 
Kameralna. W zeszłą 
niedzielę, 12 grudnia, 
w sali barokowej Muzeum 
w Łowiczu orkiestra ta 
zagrała koncert z okazji 
20-lecia działalności.

W repertuarze jubileuszowe-
go koncertu znalazły się kompo-
zycje muzyki klasycznej i filmo-
wej, w  tym wiele dzieł polskich 
kompozytorów. Nie mogło za-
braknąć utworów, z których wy-
konywania orkiestra zasłynęła 
w Łowiczu i nie tylko, takich jak 
na przykład „Pieśń wieczorna” 
Stanisława Moniuszki, „Diverti-
mento” Mikołaja Radziwiłła czy 
słynny „Marsz Radetzkiego” Jo-
hanna Straussa ojca.

Koncertmistrzynią była skrzy-
paczka Weronika Mońka-Chwa-
ła, ona też wykonała solów-
ki w  „Jalousie” Jacoba Gadego  
i   „Czardaszu” Vittoria Montie-
go”. Natomiast jej brat Szymon 
Mońka gościnnie zagrał solo na 
akordeonie w „El choclo” Angela 
Villolda, grał też razem z orkiestrą 
podczas bisów.

We wszystkich utworach kon-
certu grali: Adam Wojciechowski, 
Dominika Strembicka, Dominika 
Wojciechowska, Anna Ignaczak-
-Kamińska, Paulina Golis, Ewa 
Kozioł, Jolanta Kamińska-Kraw-
czewska, Sylwia Krawczyk, Boh-
dan Fudała, Anna Matulewicz, 
Janusz Przydworski, Maciej 
Czapnik i Barbara Szkudlarek.

Ze względów bezpieczeństwa 
liczba słuchaczy była ograniczo-
na, ale całość, sfilmowana przez 
Włodzimierza Galę, będzie udo-
stępniona na facebookowym pro-
filu Łowickiego Ośrodka Kultury.

Prowadzący koncert Krystian 
Cipiński w  przerwach pomię-
dzy utworami przypominał fak-
ty z  historii orkiestry, pytał też 
jej członków o  ich najciekawsze 
wspomnienia, jak na przykład naj-
bardziej niezapomniane koncerty 
z 20 lat działalności orkiestry.

– Było kilka takich koncertów, 
które szczególnie zapamiętałem 
– mówił Adam Wojciechowski. 
– Na pewno koncert w  Colditz, 
w  ramach wymiany miast part-
nerskich, koncert na stulecie 
kina w  Łowiczu, a  także kon-
cert z okazji 350-lecia poświęce-
nia dzisiejszej bazyliki katedral-
nej, kiedy wykonywaliśmy utwór 
skomponowany przez Jerzego Fi-
lipowicza do słów bp. Józefa Za-
witkowskiego.

– Pamiętam też momenty, któ-
re z perspektywy czasu wydają się 
humorystyczne, choć wtedy takie 
nie były – mówił z kolei Bohdan 
Fudała. – Graliśmy w  skansenie 
w  Sierpcu, na otwartym powie-
trzu przy wietrze tak silnym, że 
nuty trzeba było spinać dziewię-

cioma spinaczami, a  i tak były 
rozwiewane na wszystkie strony. 
To była jedna wielka walka i zbie-
ranie tych nut.

Niektórzy grają  
od wielu lat  
– ale ważny jest każdy
Swój pierwszy koncert orkie-

stra zagrała 9 listopada 2001 roku 
w  Zespole Szkół Ponadgimna-
zjalnych nr 1 w  Łowiczu. Póź-
niej wielokrotnie występowała na 
scenach Łowicza, ale też i poza 
nim. W samej tylko sali baroko-
wej muzeum wystąpiła przeszło 
20 razy. Wśród występujących 
w  niedzielnym koncercie były 
osoby, które są w orkiestrze od jej 
początku: Bohdan Fudała, Adam 
Wojciechowski i Anna Ignaczak. 
Krótko potem dołączyły do niej 
utalentowane skrzypaczki Do-
minika Wojciechowska i  Wero-
nika Mońka. Można powiedzieć, 
że osoby te tworzą trzon tej or-
kiestry, choć oczywiście – jak to 
w orkiestrze – każdy z grających 
jest ważny.

Szkoda, że ze względu na stan 
zdrowia na jubileuszowy kon-
cert nie mógł przybyć jej twórca 
i  kierownik Eugeniusz Strychar-
ski, grający w  niej na klarnecie. 
W  rozmowie telefonicznej opo-
wiadał nam, że chciał wzbogacić 
lokalną kulturę muzyczną o  coś 
więcej niż tylko folklor. Począt-
kowa idea była taka, że mieli ją 
tworzyć wyłącznie ludzie miesz-
kający w Łowiczu, kształcący się 
muzycznie tu na miejscu. Dziś 
byłoby to jednak praktycznie nie-
możliwe do zrealizowania, mniej 
więcej połowę składu tworzą lu-
dzie do Łowicza dojeżdżający.

– Poszedłem z tym pomysłem 
do Eugeniusza Furmana, który 
był wówczas zastępcą burmistrza 
– wspomina Eugeniusz Strychar-
ski. – Po pierwszym spotkaniu 
wydawało mi się, że nie jest on do 
końca przekonany, ale już po dru-
giej rozmowie podchwycił temat 
i bardzo się zaangażował w jego 
realizację. Dlatego i jemu należą 
się słowa podziękowania za orkie-
strę.  tm

Muzycy przyjmują zasłużone oklaski tuż po ostatnim z bisów.
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Łowicz | Przedszkole nr 5

„Czerwony Kapturek” 
od kadry dla dzieci
– Dzieci rozpoznały 
panie, ale nie 
wszystkie. Nie miały 
problemu z poznaniem 
pań, które grały 
Wiewiórki czy inne 
zwierzęta leśne,  
ale już Wilka poznały 
dopiero wtedy, gdy 
pani grająca go zdjęła 
maskę. 

– Z  Kapturkiem też miały 
problem, bo grały go dwie pa-
nie – mówi dalej Emilia Ra-
czek, dyrektor Przedszkola nr 5 
„Jaś i  Małgosia” o  wystawionej 
13 grudnia w placówce bajce pt. 
„Czerwony Kapturek”, w  której 
wystąpiły nauczycielki z  przed-
szkola. Nie po raz pierwszy do 
przedstawień angażowane są oso-
by związane z  przedszkolem, 
choć częściej niż nauczycielki byli 
to rodzice.

Reżyserem i  narratorem baj-
ki była dyrektor Emila Raczek, 
w roli Wilka wystąpiła Ewa Dy-
lik, Babci – Barbara Dankiewicz, 
Czerwonego Kapturka – Katarzy-
na Grzegorek i  Izabela Zagawa, 
Gajowego – Małgorzata Plichta, 
Mamy – Beata Gawrońska, Zwie-
rząt – Sylwia Zabost, Sylwia Bar-
lak, Paulina Tryngiel i Karina Ku-
buj.

Dyrektor ocenia, że obejrzenie 
bajki dostarczyło dzieciom dużo 
radości. Ze swojej strony dodaje, 
że z powodu epidemii, ale też in-
nych jesiennych infekcji, funkcjo-
nowanie przedszkola jest mocno 
utrudnione. Frekwencja w  ostat-
nich dniach jest mniej więcej 
50-procentowa, trudno też zrobić 
coś dla wszystkich dzieci. Raczej 
trzeba je dzielić na grupy. 

Niestety także w grupach odbę-
dą się Jasełka i w innej niż dotąd 
formie. Grupa, która je przygoto-
wuje, nagra przedstawienie, a po-
zostałe dzieci obejrzą to nagra-
nie u siebie w grupach, podczas 
przedszkolnej Wigilii.  mwk

W roli Wilka wystąpiła Ewa Dylik, Babci – Barbara Dankiewicz. 
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Aktualności
Bronisławów | Wernisaż wystawy „W podróży…Fotografie i opowieści”

Podróże Adriana Sekury
W piątek, 10 grudnia 
o godzinie 18 w Ośrodku 
Upowszechniania Kultury 
w Bronisławowie, odbyło 
się uroczyste otwarcie 
wystawy pt. „W podróży…
Fotografie i opowieści”. 

Autorem i  jednocześnie go-
ściem wydarzenia był Adrian Se-
kura, z wykształcenia antropolog 
kultury, z  zamiłowania historyk, 
fotograf i podróżnik.

Wystawa zawiera dwadzieścia 
pięć fotografii podróżniczych, 
wzbogaconych opowieścia-
mi o  miejscach na nich pokaza-
nych. Po części oficjalnej werni-
sażu nastąpił czas na poczęstunek 
i  zadawanie pytań twórcy. Fo-
tografie jego autorstwa będzie 
można obejrzeć do końca lutego 
2022 roku w godzinach otwarcia 
Ośrodka. Wstęp na wystawę jest 
bezpłatny.

Pasja pana Adriana do podró-
żowania zrodziła się w  Tatrach, 
które stara się odwiedzać raz do 
roku, najchętniej w  okresie zi-
mowym. Już od ponad piętna-
stu lat twórca łączy z  sukcesem 
swoje dwie pasje – podróże i fo-
tografię. W tym czasie odwiedził 
ponad dwadzieścia państw m.in. 
Iran, Chiny, w tym Tybet, Kenię, 
Tanzanię, Hong Kong, Armenię 
czy Gruzję. Zdobył dwa szczyty 
z Korony Ziemi – Kilimandżaro 
i Mont Blanc. Swoje podróże od-
bywa z kolegą, z którym znają się 
od wielu lat, są świadomi swoich 
wzajemnych ograniczeń, wiedzą, 
że mogą na sobie polegać.

Każda podróż Pana Adriana 
trwa od dwóch do trzech tygodni, 
lecz jak mówi, w tym czasie nie 
da się zwiedzić całego kraju. Wy-
biera miejsca „ekscentryczne”, 
woli odkrywać dzikie zakątki, nie-
zatłoczone, wolne od turystów, 
nieobfotografowane. Na pozna-
wane przez siebie miejsca patrzy 

z  punktu widzenia antropologa, 
stara się jak najwięcej dowiedzieć 
o  tym, jak żyją mieszkańcy, po-
znać ich zwyczaje i kulturę.

Autor fotografii przekonuje, że 
podróżowanie, nawet w najdalsze 
i  najdziksze zakątki świata, nie 
musi być kosztowne czy niebez-
pieczne. Przez lata odwiedzania 
innych państw nie doświadczył 
żadnej groźnej sytuacji, a  miej-
sca wyglądające wrogo, wcale nie 
muszą takie być. Jako przykład 
podał Iran, gdzie turysta może 
czuć się bezpieczny, nawet zwie-
dzając w nocy.

Pan Adrian i  jego kolega są 
łowcami okazji – tanie bilety lot-
nicze kupują czasami już na rok 
przez podróżą. W  poszukiwaniu 
ciekawych miejsc oraz niedrogich 
hosteli wertują fora internetowe.

Obecni na wernisażu goście 
mogli przenieść się w  wyobraź-
ni do najdalszych krain za spra-
wą barwnych i  niezwykle obra-
zowych opowieści podróżnika. 

W ten sposób odwiedziliśmy sie-
rociniec dla słoni w Nairobi w Ke-
nii, gdzie mieszkają młode słonie 
osierocone w  wyniku kłusow-
nictwa lub konfliktów z  rolnika-
mi. Przechodząc przez wszystkie 
strefy klimatyczne, począwszy od 
obserwacji małp u podnóża góry, 
kończąc na lodowcu na szczycie, 
zdobyliśmy Kilimandżaro. Wej-

ście na wierzchołek możliwe jest 
tylko z przewodnikiem i wynaję-
tą dziesięcioosobową grupą, m.in. 
z kucharzem, bo właśnie taki pa-
nuje tam wymóg, by móc wejść 
na górę.

Wspięliśmy się na Damavand, 
czyli czynny wulkan w  Iranie. 
Dowiedzieliśmy się, że jedzenie 
w  Chinach jest pyszne, aroma-
tyczne i  pełne nieznanych nam 
przypraw, ale zupełnie inne od 
tego jakie serwują polsko – chiń-
skie restauracje. Teheran zaś po-
kazał nam się jako miejsce, gdzie 
w modzie są operacje plastyczne. 
Dla pana Adriana podróże to spo-

sób na życie, pasja i  nieustanny 
rozwój. Podróże uszczęśliwiają, 
rozwijają, dają wolność i poczucie 
niezależności, pozwalają zdystan-
sować się i zajrzeć w głąb siebie. 
„Podróże powodują, że człowiek 
przestaje bać się ludzi, bo ich po-
znaje” – podsumował Sekura.

Udostępnia on swoje prace na 
wystawach i zauważa, że zwłasz-
cza teraz, w  okresie pandemii, 
zwiększyło się zainteresowanie 
jego fotografiami. My również 
zachęcamy mieszkańców Broni-
sławowa i okolic do odwiedzania 
wystawy.  

Olga Łapacz
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Autor fotografii podczas 
spotkania.
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Na prezentowanych zdjęciach najczęściej widać góry.

dokończenie ze str. 1
W sobotę do Przytuliska 

w  Głownie będzie można przy-
nieść skompletowany prezent dla 
wybranego wcześniej czworono-
ga. Każde ze zwierząt otrzyma 
wyczekiwany podarunek. Tego 
dnia, nie tylko podopieczni schro-
niska, ale również odwiedzający 
mogą spotkać Świętego Mikołaja 
i Panią Elf. Dla każdego uczest-
nika wydarzenia będą oni mieli 
przygotowane słodkie upominki. 

W ten dzień goście imprezy 
mogą spędzić czas z  puszysty-
mi mieszkańcami Przytuliska. 
Dostępne będzie pomieszczenie, 
w  którym każdy zainteresowa-
ny może obdarować kocich pod-
opiecznych uwagą i  czułością. 
Istnieje również możliwość wy-
prowadzenia psów na spacer i ba-

wienia się z nimi. Jak informuje 
koordynatorka akcji „Paczka dla 
Zwierzaczka”, Katarzyna Kuchar-
ska, wydarzenie to będzie wyjąt-
kowe nie tylko dla uczestników 
finałowego spotkania, ale przede 
wszystkim dla zwierząt. 

– Tego dnia zwierzęta z Przy-
tuliska będą w  centrum uwagi. 
Otrzymają one prezenty, będą gła-
skane i  bawione przez uczestni-
ków spotkania. Odczują atmos-
ferę świąt i dostaną dużo miłości 
i  uwagi – mówi Katarzyna Ku-
charska. 

Organizatorzy sobotniego wy-
darzenia apelują do przybywa-
jących, aby tego dnia w  swoim 
ubiorze uwzględnili jakiś ak-
cent świąteczny. Tym elementem 
może być świąteczny sweter, ale 
również włożona na głowę czap-

ka Świętego Mikołaja czy rogi re-
nifera, tak by ten okołoświąteczny 
okres był jeszcze bardziej przepeł-
niony świąteczną atmosferą. 

Inicjatywa „Paczka dla Zwier-
zaczka” od lat cieszy się popu-
larnością. Jest wspierana przez 
indywidualnych darczyńców, jak 
i  firmy, szkoły i  inne organiza-
cje. Potrzeby zwierząt przebywa-
jących pod opieką Towarzystwa 
Przyjaciół Zwierząt „Arkadia” są 
ogromne. Jak zapewniają wolon-
tariusze, w czasie okołoświątecz-
nym psy i koty rozumieją, że lu-
dzie mają mnóstwo wydatków, 
więc ich prośby nie są duże. Nie-
które zwierzęta w „swoich listach 
do Mikołaja” proszą o karmę, za-
bawki czy nowe posłania, inne 
o witaminy i lekarstwa, które po-
zwolą im na lepsze życie.  ml

dokończenie ze str. 1
Niestety stawka okazała się nie-

wystarczająca, aby zabezpieczyć 
płatności. Już w  tym roku gmi-
na musi dofinansować gospodar-
kę komunalną kwotą 435 tys. zł. 
Również w  przyszłym roku, by 
ona nie wystarczyła. Brakowałoby 
około 300 tys. zł. Mamy nadzie-
ję, że przyjmując uchwałę, ogra-
niczymy ilość odbieranych biood-
padów, a szczególnie liści i trawy, 
a  nowe stawki zmobilizują czy 
też zmotywują mieszkańców do 
korzystania z ulgi, przez co gmi-
na będzie musiała dołożyć nie-
co mniej środków, niż wynika to 
z przetargu na tę chwilę – powie-
działa na sesji wójt. sm

REKLAMA

REKLAMA

Miasto Głowno | Ósmy finał akcji „Paczka Dla Zwierzaczka”

Każdy może wybrać swego podopiecznego
Gmina Dmosin 
Zachęta  
do założenia 
kompostownika

Gmina Głowno 

Setki drzew zostaną wycięte
dokończenie ze str. 3
Dopytywał również, kiedy na-

stąpi realizacja inwestycji.
Urząd Gminy odpowiedział, że 

1 grudnia doszło do ostateczne-
go wyboru i  zatwierdzenia kon-
cepcji przedmiotowego odcinka 
drogi. Jak wynika z  odpowiedzi 
starostwa – na wstępnym etapie 

założono wycięcie 379 drzew, 
a  ostateczna koncepcja zakłada 
wycięcie 206.

Termin na wykonanie doku-
mentacji projektowej upływa 21 
grudnia br., jednak on może on 
ulec wydłużeniu na skutek prze-
dłużających się procedur admini-
stracyjnych. sm



 www.lowiczanin.info32 16 grudnia 2021       nr 50    

Calgary | Zawody Pucharu Świata w łyżwiarstwie szybkim

Bródka i Janicki  
pojadą na Igrzyska  
do Pekinu
W dniach 10-12 grudnia w Calgary odbyły się zawody Pucharu Świata 
w łyżwiarstwie szybkim. Zawody te były ostatnią szansą na uzyskanie 
kwalifikacji olimpijskiej. Przed zawodami w Kanadzie Zbigniew Bródka miał 
już zapewniony udział w olimpiadzie w biegu masowym, a walczył jeszcze 
o kwalifikację na dystansie 1500 metrów. Artur Janicki natomiast musiał 
awansować do finału biegu masowego, aby zakwalifikować się do Pekinu. 

Zawodnik z Krępy nie wystą-
pił w piątkowym biegu na 5000 
metrów. Chciał się skupić tylko 
na jednym, najważniejszym dla 
niego biegu. I sztuka ta wreszcie 
przyniosła długo oczekiwane re-
zultaty. Artur od samego początku 
biegu był bardzo aktywny. Na dru-
gim okrążeniu zaatakował i  jako 
pierwszy minął linię mety czwar-
tego okrążenia. Miał już 3 pkt, 
które bardzo często dają awans 
do biegu finałowego. Linie mety 
Janicki minął jako 15, ale dzięki 
zdobytym punktom został osta-
tecznie sklasyfikowany na 8 miej-
scu – ostatnim dającym awans. 

W drugim półfinale wystąpił 
Zbigniew Bródka. Zbyszek po-
dobnie jak i Artur miał plan, aby 

zapunktować na którymś z  pre-
miowanych okrążeń i potem spo-
kojnie dojechać do mety oszczę-
dzając siły na kolejne starty (tego 
dnia był rozgrywany jeszcze bieg 
na 1500 metrów). Bieg tak się 
ułożył, że mistrz olimpijski z So-
chi chciał zapunktować na 8 okrą-
żeniu. Jednak plany pokrzyżował 
mu Ryosuke Tsuchiya. Japoń-
czyk podczas rywalizacji podciął 
naszego zawodnika powodując 
jego upadek. Bródka nie ukoń-
czył biegu. Został sklasyfikowany 
na ostatnim miejscu, ale przyzna-
no mu punkty tak jakby ukończył 
bieg. Japończyk został zdyskwa-
lifikowany. Dla zawodnika z Do-
maniewic upadek nie miał więk-
szych konsekwencji. I tak miał już 

zapewnioną kwalifikację na tym 
dystansie. Nie odniósł też kontu-
zji. Jednak był trochę poobijany.

W biegu finałowym na począt-
ku rywalizacji odjechali Holender 
Albertus Hoolwerf i Niemiec Fe-
lix Rijhnen. Zawodnicy Ci szyb-
ko uzyskali sporą przewagę. Na 
3 okrążeniu w  pogoń za nimi 
udał się samotnie Artur Janicki. 
Na premiowanych 4 i  8 okrąże-
niu zdobył po 1 punkcie. Nieste-
ty zawodnikowi z Krępy nie uda-
ło się dogonić uciekającego duetu 
i po przejechaniu samotnie 6-ciu 
okrążeń został dogoniony przez 
peleton. Holender samotnie do-
jechał do mety, Niemiec został 
wyprzedzony tylko przez Belga 
Swingsa. Artur jako 17 zawod-

nik minął linię mety. Jednak dzię-
ki zdobytym 2 pkt i dzięki temu, 
że mało zawodników punktowa-
ło zajął wysokie 7 miejsce. Wyni-
ki te sprawiły, że Artur Janicki bę-
dzie w przyszłym roku w lutym 
reprezentował nasz kraj wraz ze 
swym klubowym kolegą Zbignie-
wem Bródką na Igrzyskach Olim-
pijskich w Pekinie.

Zbigniew Bródka w  Calga-
ry walczył jeszcze o  olimpijską 
kwalifikację w biegu na 1500 me-
trów. To na tym dystansie 8 lat 
temu zdobył złoty medal w  So-
chi. Aby tego dokonać, trzeba było 
pojechać bardzo szybko czyli naj-
lepiej poniżej 1min 45 sekund. 
Bródka w tym sezonie tak szyb-
ko jeszcze nie jeździł. Na torze 
w  Kanadzie udało się zawodni-
kowi UKSu Błyskawica uzyskać 
najlepszy w tym sezonie rezultat, 
jednak było to za mało. Wynik 
uzyskany w  Calgary daje Bród-
ce status rezerwowego, czyli bę-
dzie mógł wystąpić w przypadku 
wycofania się, kontuzji itp. kilku 
zawodników posiadających kwa-
lifikacje. Wycofywanie się zawod-
ników często zdarza się na trwają-
cych 4 dni Mistrzostwach Świata, 

kiedy kilka dystansów jest rozgry-
wanych tego samego dnia. Igrzy-
ska trwają ponad 2 tygodnie i  tu 
ten problem nie występuje, więc 
realnie szanse na występ są małe.

 �Wyniki biegu na 1500 metrów 
grupa B

1. Hallgeir Engebråten (Norwegia) 1:43.715

2. Riku Tsuchiya (Japonia) 1:43.746

3. Haotian Wang (Chiny) 1:43.820

17. Jakub Piotrowski 1:45.570

18. Zbigniew Bródka 1:45.592

19. Marcin Bachanek 1:45.715

Ostatniego dnia zawodów Ar-
tur Janicki wraz z  Szymonem 
Palką i  Marcinem Bachankiem 
zanotowali dobry występ w bie-
gu drużynowym w  grupie B. 
Polacy uzyskali dobry czas i za-
jęli 3 miejsce. Aby pojechać do 
Pekinu było to jednak za mało. 
Trzeba było pojechać ze 2 se-
kundy szybciej. Polacy są jedną 
z najmłodszych drużyn w staw-
ce. To drużyna budowana z my-
ślą o przyszłości.

 �Wyniki biegu drużynowego męż-
czyzn grupa B

1. Japonia  3:40.634

2. Dania 3:40.880

3. Polska  3:41.808

Zbigniew Bródka i Artur Janic-
ki zrealizowali swoje cele na ten 
sezon. Śmiało można stwierdzić, 
że bilety do Pekinu będą dla nich 
wyśmienitym prezentem pod cho-
inkę. Zawodnicy reprezentujący 
klub UKS Błyskawica Domanie-
wice będą w  Chinach rywalizo-
wali w biegu masowym ze startu 
wspólnego. 

W półfinałach pojadą w osob-
nych biegach. Gdyby obaj awanso-
wali do finału to daje bardzo duże 
możliwości taktycznego rozegra-
nia biegu. Dla Zbyszka będą to 
czwarte i pewnie ostanie Igrzyska 
a dla Artura pierwsze, ale miejmy 
nadzieję, że nie ostatnie Igrzyska. 
Fajnie, że Gmina Domaniewice 
będzie miała 2 reprezentantów na 
tej imprezie. 

I  warto wspomnieć, że latem 
na Igrzyskach w  Tokio w  rzu-
cie oszczepem wystąpił Cyprian 
Mrzygłód. Talenty te wypatrzył 
i pomógł w stawianiu pierwszych 
kroków, w rozwoju kariery trener 
Mieczysław Szymajda.

Radosław Tafliński

Łowicz | Patrocinium w Pijarskich Szkołach Królowej Pokoju 

Święto patrona tym razem  
bez spektaklu i bez meczu
29 listopada 
w Pijarskich Szkołach 
Królowej Pokoju 
w Łowiczu odbyło 
się Patrocinium, 
czyli coroczne święto 
patrona pijarskiego 
zakonu – św. Józefa 
Kalasancjusza.

Obchody Patrocinium rozpo-
częły się Mszą Świętą w pijarskim 
kościele, w  której uczestniczy-
li uczniowie szkoły podstawowej, 
a następnie młodzież licealna.

Ważną częścią tego święta było 
ślubowanie, które złożyli pierw-
szoklasiści ze szkoły podstawo-
wej i  liceum. Tego dnia także 
rozstrzygnięto konkursy związa-
ne z patronem szkoły. Dzieci klas 
I  – III mogły wykazać się swo-
ją kreatywnością w pracach pla-
stycznych, zaś ich starsi koledzy 
i  koleżanki mogli zmierzyć się 
w  konkursie wiedzy dotyczącej 
św. Józefa Kalasancjusza. Ucznio-
wie za swoje osiągnięcia otrzy-
mali nagrody książkowe i słodkie 
upominki. 

W trakcie tego święta uczniom 
przyznano również stypendia ka-
lasantyńskie. Specjalne stypen-
dia odebrali: Miłosz Grzywacz 
laureat ubiegłorocznego kon-
kursu przedmiotowego z  fizyki 
i Maciej Kucharek laureat ubie-
głorocznego konkursu z historii. 
Po zakończeniu części oficjalnej, 

uczniowie zostali zaproszeni na 
poczęstunek.

Stałym i  nieodłącznym ele-
mentem Patrocinium jest okolicz-
nościowy spektakl uczniowski 
oraz mecz piłki siatkowej. W me-
czu zawsze dochodzi do rywali-

zacji dwóch drużyn – jednej zło-
żonej z uczniów szkoły i drugiej 
w skład, której wchodzą nauczy-
ciele szkoły. Niestety w bieżącym 
roku te dwie atrakcje nie odbyły 
się. 

– Te punkty święta niestety nie 
mogły się odbyć z powodu sytu-
acji epidemicznej. Kilka klas było 
na kwarantannie i nie chcieliśmy 
narażać uczniów i  pracowników 
szkoły – mówi dyrektor Pijarskich 
Szkół Królowej Pokoju w Łowi-
czu, Przemysław Jabłoński. – Ale 
oczywiście wydarzenia te nie zo-
stały odwołane, a jedynie przenie-
sione. Zależy mi, aby wszystkie 
dzieci miały możliwość uczestni-
czenia w  organizowanych przez 
szkołę działaniach, a  także, by 
były bezpieczne i mogły potreno-
wać przed sportowym starciem – 
dodaje.  Malwina Lewandowska

Ślubowanie pierwszoklasistów szkoły podstawowej w Pijarskich 
Szkołach Królowej Pokoju w Łowiczu.
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Łowicz | Policja

„Szlachetna Paczka”  
od policjantów

Komenda Powiatowa Policji 
w Łowiczu już po raz piąty wzię-
ła udział w finale ogólnopolskiej 
akcji charytatywnej „Szlachetna 
Paczka”. Dzięki zaangażowaniu 
pracowników i  policjantów oraz 
ich rodzin przygotowano prezen-
ty, które trafiły już do potrzebują-
cej rodziny.

Paczki zostały przekazane do 
magazynu „Szlachetnej Pacz-
ki”, skąd trafiły do wytypowanej 
rodziny. W  tym roku munduro-
wi obdarowali 5-osobową rodzi-
nę – małżeństwo z trojgiem dzie-

ci, a niebawem na świat przyjdzie 
nowy członek rodziny.

Rodzina otrzymała m.in. arty-
kuły spożywcze, papiernicze, za-
bawki, odzież oraz kołyskę dla 
dziecka, które już niebawem się 
urodzi.

– Bardzo cieszymy się, że 
w  ten sposób w  okresie przed-
świątecznym mogliśmy udzie-
lić wsparcia i choć w niewielkiej 
części zaspokoić podstawowe po-
trzeby rodziny – mówi rzecznik 
policji w Łowiczu kom. Urszula 
Szymczak. opr. aa
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Łowiccy policjanci również przygotowali Szlachetną Paczkę. 

RZUT OKIEM 
POMOCNICY 
MIKOŁAJA

Seniorzy z Uniwersytetu 
Trzeciego Wieku kolejny rok 
z rzędu wcielili się w asystentów 
Świętego Mikołaja. W sobotę 
11 grudnia w budynku Urzędu 
Miejskiego w Al. Sienkiewicza 
pomogli w pakowaniu 
paczek, które trafią do dzieci 
uczęszczających do miejskich 
placówek oświatowych. W tym 
roku ratusz ufundował 1.978 
paczek dla dzieci z miejskich 
żłobków, przedszkoli i szkół 
podstawowych (w podstawówkach 
zostaną obdarowani uczniowie 
klas I-III). W każdej paczce 
znajdą się kolorowanka, kredki, 
czekolada, czekoladowy Mikołaj, 
krówki i jabłka. aa
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W trakcie tego święta 
uczniom przyznano 
również stypendia 
kalasantyńskie. 
Specjalne stypendia 
odebrali: Miłosz 
Grzywacz i Maciej 
Kucharek.

Artur Janicki oraz Zbigniew Bródka – zawodnicy UKSU Błyskawica Domaniewice.
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RZUT OKIEM | 140 PACZEK NA OS. KOSTKA

Zarząd Osiedla Kostka 
rozdawał w niedzielę 5 grudnia 
paczki ze słodyczami dla 
małych mieszkańców osiedla. 
Przygotowano 140 paczek, jednak 
nie wszystkie trafiły do dzieci, 
wiele z nich przebywało bowiem 
tego dnia na kwarantannie lub 
w izolacji w związku z pandemią. 
Przewodniczący Zarządu Paweł 
Pięta powiedział nam, że zostaną 
one dostarczone bezpośrednio 
do domów dzieci. W wielu 
przypadkach paczki odbierali 
rodzice lub krewni. Dzieci, które 
się jednak pojawiły na rozdawaniu, 
miały dodatkowo okazję zrobić 
sobie zdjęcie z Mikołajem 
w świątecznym namiocie. tbFO
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Łowicz | Przedszkole Stokrotka

Rodzice wystawili „Kopciuszka”
6 grudnia w Przedszkolu „Sto-

krotka” w  Łowiczu odbyło się 
nietypowe przedstawienie miko-
łajkowe. Aktorami zostali w nim 
rodzice dzieci uczęszczających do 
placówki.

Dorośli wcielili się w role boha-
terów znanej baśni „Kopciuszek” 
braci Grimm. Główną bohaterką 

i księciem zostali rodzice Antosi 
i  Ignasia, przyrodnimi siostrami 
Kopciuszka: Hanna – mama Lau-
ry oraz Katarzyna – mama Antosi, 
wróżką mama Frania, a  królew-
ską parą rodzice Tomka i Michała.

Pomysłodawcami i  koordy-
natorami przedstawienia były 
wychowawczynie z  przedszko-

la: Agnieszka Turska, Katarzy-
na Ziółkowska i  Kinga Ban-
dos-Kołudzka. – Po minach 
dzieci i rzęsistych brawach widać, 
że przedstawienie się podobało – 
oceniła Agnieszka Walczak, dy-
rektor Przedszkola nr 1 w Łowiczu.

Wspólna praca nad spektaklem 
spodobała się także rodzicom, 
którzy mają pomysł, aby wystąpić 
ponownie przy okazji Dnia Dziec-
ka – oczywiście z nowym spekta-
klem.  aa

Łowicz | Zespołu Szkół i Placówek Oświatowych WŁ

Świąteczny kiermasz przy Ułańskiej
Kadra i uczestnicy kursów Ze-

społu Szkół i Placówek Oświato-
wych WŁ w Łowiczu 12 grudnia 
prezentowały swoje prace, pro-
dukty i usługi podczas świąteczne-
go kiermaszu w siedzibie zespołu. 

Kiermasz trwał od godziny 10 
do 14 i był dobrą okazją do kupie-
nia wyrobów na świąteczny stół 

(głównie dekoracyjnych i użytko-
wych, ale też spożywczych) lub do 
kupienia w  przystępnych cenach 
świątecznych upominków i  pre-
zentów. Były to m.in.: poszewki 
na poduszki, torebki i kosmetycz-
ki, serwetki, haftowane paski, szy-
dełkowe ozdoby choinkowe, wo-
skowe świece, stroiki świąteczne, 

wiklinowe koszyki. Na stoisku 
kosmetycznym można było pod-
dać się zabiegowi parafinowemu  
na dłonie. Kto udał się za parawa-
ny, ten skorzystał z relaksacyjne-
go masażu.

Oprócz zrobienia zakupów, od-
wiedzający mogli też wziąć udział 
w warsztatach.  tm

Uczestnicy i organizatorzy kiermaszu przy stoisku pszczelarskim.

FO
T.

 T
O

M
A

S
Z 

M
AT

U
S

IA
K

Zielkowice | Działo się w przedszkolu

Pasowanie na przedszkolaka i starszaka
Dzieci z oddziałów przedszkol-

nych w  Szkole Podstawowej im. 
Marii Konopnickiej w  Zielko-
wicach uczestniczyły 7 grudnia 
w ważnej uroczystości. Tego dnia 
odbyło się pasowanie na przed-
szkolaka i starszaka.

Uroczystość rozpoczęła się od 
powitana gości oraz od przed-
stawienia części artystycznej, 
w  której dzieci zaprezentowały 
swoje umiejętności – dając tym 
samym dowód jak dużo potra-
fią. Mali artyści zaprezentowa-
li wierszyki, piosenki oraz układ 
taneczny. Dla większości dzie-
ci był to pierwszy bardzo ważny 
występ.

Po części artystycznej nastąpił 
akt pasowania, czyli dotknięcia 
ramienia każdego przedszkolaka 

ogromną kredką przez panią dy-
rektor Jolantę Zagawę. Dla dzie-
ci było to wielkie przeżycie, a dla 

ich nauczycielek powód do dumy 
i zadowolenia ze swoich wycho-
wanków.  aa

Rodzice dzieci uczęszczających do Przedszkola „Stokrotka” wystawili „Kopciuszka”. 
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Przedszkolaki przygotowały na uroczystość program artystyczny. 
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Koszykówka | Wojewódzka liga juniorów U17

Gra lepsza niż ostatnio
Po ponad miesięcznej 
przerwie na wojewódzki 
parkiet powrócili zawodnicy 
z KS Bzura Łowicz, którzy 
grają w wojewódzkiej 
lidze juniorów U17. 
Przypomnijmy, że w lidze 
o mistrzostwo walczy  
6 zespołów, a nasz team 
obecnie zamyka tabelę 
z czterema przegranymi 
pojedynkami.

Podopieczni trenera Mariusza 
Wójcika w  niedzielę, 12 grud-
nia, przegrali z  AZS PWSZ 
Skierniewice w meczu 5. kolej-
ki wojewódzkiej ligi koszyków-
ki juniorów U17 38:100. Ekipa 
Bzury ma drobne kłopoty kadro-
we i z ekipami, które dysponują 
szerokim składem nie ma więk-

szych szans w ligowej rywaliza-
cji. Zespół robi drobne postępy, 
ale w konfrontacji z drużynami 
z  rocznika 2005 nie ma więk-
szych szans. W  Bzurze więk-
szość graczy jest młodsza i dlate-
go trudno nawiązać równą walkę. 

Punkty dla zespołu zdobywali 
prawie wszyscy zawodnicy Bzu-
ry, a najwięcej – 12 punktów tra-
fił Norbert Wojda. 

W  ekipie gości niesamowi-
tą formę strzelecką pokazał Mi-
kołaj Miśkiewicz, który zdobył  
52 (14x3). 

– Gra trochę lepsza niż ostat-
nio, aczkolwiek dużo błędów 
własnych, wąska rotacja i niecel-
ne łatwe rzuty spod kosza, spra-
wiły, że przewaga rywala ponow-
nie była dość znacząca. Dwóch 
zawodników grało z lekkim prze-
ziębieniem, więc po prostu za-
brakło nam siły – ocenił Mariusz 
Wójcik, trener KKS Bzura-2006 
Łowicz.

Mecz 6. kolejka wojewódzkiej 
ligi koszykówki juniorów U17 
(2021.12.19) zaplanowany jest 
na najbliższą niedzielę, na godz. 
11.00 w hali ZSP nr 3 na ul. Po-

wstańców 1863 roku. KKS Bzu-
ra-2005 Łowicz podejmować bę-
dzie SKS Start Łódź.  zł

5. kolejka wojewódzkiej ligi ko-
szykówki juniorów U17:

 �KKS Bzura-2005 Łowicz – AZS 
PWSZ Skierniewice 38:100 
(10:21, 10:21. 4:34, 14:24)
Bzura-2005: Norbert Wojda 12, 
Damian Czajka 9, Gabriel Wojda 
8, Oliwier Kołaczyński 6 i Michał 
Zawadzki 3 (1x3) oraz Adam Gra-
bowski.
Najwięcej dla AZS: Mikołaj Miś-
kiewicz 52 (14x3), Wiktor Gołę-
biewski 12 i Ignacy Mikulski 11.

 �ŁKS KM Szkoła Gortata II Łódź 
– SKS Start Łódź – ŁKS KM 
Szkoła Gortata II Łódź 97:91

 �MKS Ósemka Skierniewice – 
ŁKS KM Szkoła Gortata I Łódź 
(n, godz. 9.30)

1. MKS Ósemka Skierniewice (1)  5 9 552-265

2. ŁKS KM Szkoła Gortata I Łódź (4)  4 8 424-227

3. ŁKS KM Szkoła Gortata II Łódź (2) 5  7 457-417

4. SKS Start Łódź (3)  5 7 382-366

5. AZS PWSZ Skierniewice (5)  5 7 332-425

6. KKS Bzura-2005 Łowicz (6)  4 4 115-562Koszykarze Bzury zagrali trochę lepiej, ale nadal są bez wygranej.
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Sport szkolny | Powiatowe Igrzyska Dzieci w unihokeju

Chłopcy z SP Bielawy mistrzem powiatu
Trzy drużyny chłopców wal-

czyły w Bielawach o puchary i o 
awans na Półfinały Wojewódzkie 
w  unihokeju. Najlepsza okazała 
się drużyna Szkoły Podstawowej 
im. 17 PP Ułanów Wielkopol-
skich w Bielawach, która została 
mistrzem powiatu łowickiego.

Turniej dla uczniów ze  szkół 
podstawowych z  rocznika 2009-
10 z powiatu łowickiego rozgry-
wany w  ramach Igrzysk Dzieci 
odbył się w hali sportowej w Bie-
lawach 7 grudnia. Do rywaliza-
cji o mistrza powiatu łowickiego 
przystąpiły tylko 3 ekipy, które 
zagrały systemem „każdy z każ-
dym”. Tak mała frekwencja 
na pewno spowodowana jest pan-
demią i niektóre szkoły nie biorą 
udziału w zawodach.

Walka o mistrza powiatu była 
bardzo wyrównana. Wprawdzie 
w pierwszym meczu SP Bielawy 
pokonała wysoko SP 1 Łowicz 
8:0, jednak kolejne dwa pojedyn-
ki, które zadecydowały o mistrzo-
stwie były bardzo zacięte. SP Bie-

lawy zremisowały z  SP Bełchów 
0:0, a SP 1 Łowicz pokonała SP 
Bełchów 1:0.

W ekipie z SP Bielawy grali: 
Nikodem Adamiak – Szymon Ba-
rzyński (6), Adam Werwiński (2), 
Oliwier Zapisek, Maciej Bryk, 
Hubert Michalski, Adam We-
rwiński, Damian Smela, Mateusz 
Gołębiowski, Jan Smela, Ignacy 
Michałek i Wojciech Gajek – na-
uczyciel w-f Artur Tokarski.  zł

Wyniki: 
 �SP 1 Łowicz – SP Bielawy 0:8; 

br.: Szymon Barzyński 6 i Adam 
Werwiński 2.

 �SP Bielawy – SP Bełchów 0:0
 �SP Bełchów – SP 1 Łowicz 0:1; 

br.: Piotr Szymański.

 �Tabela końcowa:
1. SP Bielawy 2 3 8-0

2. SP 1 Łowicz 2 2 1-8

3. SP Bełchów 2 1 0-1

Drużyna z SP Bielawy wygrała mistrzostwa powiatu 
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Sport szkolny | Finał Wojewódzki IMS w unihokeju chłopców 

SP Bielawy na 5. miejscu w łódzkim
Uczniowie SP im. 17 Puł-

ku Piechoty Ułanów Wielkopol-
skich w  Bielawach są specjali-
stami od  unihokeja. Udowodnili 
to w  zawodach Półfinału Woje-
wódzkiego w Bedlnie, które wy-
grali i awansowali na finał woje-
wódzki. W finale zajęli 5. miejsce 
w województwie łódzkim.

Podopieczni Piotra Kociaka, 
aby zagrać na mistrzostwach wo-
jewództwa musieli najpierw zdo-
być mistrzostwo powiatu łowic-
kiego, następnie pokonać rywali 
w Półfinale Wojewódzkim w Be-
dlnie. Plan został wykonany rewe-
lacyjnie i 3 grudnia reprezentacja 
SP Bielawy walczyła o  medale 
województwa na turnieju w Sie-
radzu, gdzie zagrało sześć zespo-
łów.

SP Bielawy trafiło do grupy B, 
gdzie przegrało swoje dwa me-
cze i pozostała walka o 5. miej-
sce. Poziom rywalizacji był wyso-
ki, ale szansa na brązowe krążki 
była. Zawody wygrała drużyna 
SP Góra Świętej Małgorzaty.

W drużynie SP Bielawy grali: 
Karol Cywiński, Mateusz Sobie-
szek, Bartosz Burzyński, Kacper 
Adamiak, Patryk Gasik, Grzegorz 
Szczepański, Filip Wielkopolan, 
Jakub Gabrysiak i Gabryś Jakiel – 
nauczyciel w-f Piotr Kociak.  zł

 �GRUPA A: SP Łęki Szlacheckie 
(powiat piotrkowski) – Szkoła Gor-
tata Łódź 3:5, SP 9 Sieradz – SP 
Łęki Szlacheckie 3:2, SP 9 Sieradz 
– Szkoła Gortata Łódź 4:1. 

 �GRUPA B: SP Bielawy (powiat 
łowicki) – SP Góra Św. Małgorzaty 

(powiat łęczycki) 1:5, SP Góra Św. 
Małgorzaty – SP Makowiska (po-
wiat pajęczański) 5:0, SP Makowi-
ska – SP Bielawy 2:0. 

 �Mecz o 3. miejsce: SP Makowi-
ska – Szkoła Gortata Łódź 1:6. 

 �Mecz o 1. miejsce: SP 9 Sieradz 
– SP Góra Św. Małgorzaty 0:1.

1. SP Góra Św. Małgorzaty  3 9 11-1

2. SP 9 Sieradz 3 6 7-4

3. Szkoła Gortata Łódź 3 6 12-8

4. SP Makowiska 3 3 3-11 

5. SP Bielawy  3 0 1-7

SP Łęki Szlacheckie 3 0 5-8

Chłopcy z SP Bielawy zajęli 5. miejsce w województwie łódzkim.
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Piłka nożna | Puchar Prezydenta Miasta Skierniewice – rocznik 2012

UKS Akademia Pelikan-2012 zagra w finale wojewódzkim
Podopieczni trenera Macieja 

Grzegorego wywalczyli 2. miej-
sce w II. Halowym Turnieju Piłki 
Nożnej o Puchar Prezydenta Mia-
sta Skierniewice – rocznik 2012, 
zapewniając sobie awans do finału 
wojewódzkiego.

W rozegranym w  niedzielę, 
12 grudnia, turnieju zespół UKS 
Akademia Pelikan-2012 Łowicz 
wykazał się dużą skutecznością, 
dzięki czemu wywalczył awans 
do rozgrywek na szczeblu woje-
wódzkim. 

Gracze AP rozpoczęli rywa-
lizację od meczu z LZS Victoria 
Bielawy, który wygrali 1:0. Ko-
lejny rywal, Unia Skierniewice 

Sp. z o.o., okazał się bez szans 
w  starciu z  łowiczanami, prze-
grywając spotkanie 0:3. Również 
trzecie podejście do zawodów 
ułożyło się po myśli drużyny tre-
nera Grzegorego. Wprawdzie  
do bramki GKS Bedlno wpadła 
tylko jedna bramka, ale wystar-
czyła, aby zakończyć mecz zwy-
cięstwem.

Niestety dwaj kolejni prze-
ciwnicy zatrzymali graczy AP. 
Najpierw udało się to zespołowi 
MLKS Widok Skierniewice, któ-
ry wygrał spotkanie 1:0, a jedyna 
bramka, jaka padła w  kolejnym 
meczu, zadecydowała o  zwy-
cięstwie RKS Mazovia Rawa 

Mazowiecka. Ostatecznie UKS 
Akademia Pelikan-2012 Łowicz 
osiągnął sukces, bo 2. miejsce 
zdobyte w turnieju przełożyło się 
na możliwość rywalizacji w  tur-
nieju wojewódzkim.

– Jestem bardzo zadowolony 
z  postawy swoich zawodników, 
graliśmy bardzo cierpliwie i  za-
służenie wywalczyliśmy awans 
– skomentował Maciej Grzegory, 
trener Pelikana-2012.   Gogo

Wyniki II Halowego Turnieju Pił-
ki Nożnej o Puchar Prezydenta 
Miasta Skierniewice – rocznik 
2012:

 �UKS Akademia Pelikan-2012 

Łowicz – LZS Victoria Bielawy 
1:0
�MLKS Widok Skierniewice – 
Unia Skierniewice Sp. zoo 1:0

 �UKS Akademia Pelikan-2012 
Łowicz – Unia Skierniewice Sp. 
zoo 3:0

 �LZS Victoria Bielawy – Unia 
Skierniewice Sp. zoo

 �RKS Mazovia Rawa Maz. – 
MLKS Widok Skierniewice 0:3

 �GKS Bedlno – MLKS Widok 
Skierniewice 0:4

 �GKS Bedlno – UKS Akademia 
Pelikan-2012 Łowicz 0:1

 �MLKS Widok Skierniewice – 
UKS Akademia Pelikan-2012 
Łowicz 1:0

 �RKS Mazovia Rawa Mazo-
wiecka – UKS Akademia Peli-
kan-2012 Łowicz 1:0

 �MLKS Widok Skierniewice – 
LZS Victoria Bielawy 7:1

 �UKS Akademia Pelikan-2012 

Łowicz: Franciszek Słubik –  
Alan Lasota, Patryk Wawrzyń-
czak, Antoni Tomasik, Franek Lis,  
Jan Kwestarz i Bronisław Mańkow-
ski – trenerem jest Maciej Grze-
gory.

Podopieczni trenera Macieja Grzegorego z zadowoleniem przyjęli 
srebrne medale na zakończenie turnieju. 
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Koszykówka | Wojewódzka liga juniorów starszych U19

W rewanżach nieco lepiej
Juniorzy UMKS 
Księżak-2004 Łowicz mieli  
po raz drugi pracowity 
tydzień i zagrali dwa mecze 
w lidze wojewódzkiej. 
Zespół trenera Michała 
Sękalskiego przegrał dwa 
spotkania jednak wyniki 
były lepsze niż w pierwszej 
rundzie i to może cieszyć.

Podopieczni trenera Sękal-
skiego zamykają tabelę ligi, ale 
warto wspomnieć, że grają naj-
młodszym zespołem, a  ostat-
nio mają kłopoty kadrowe 
i  w drużynie jest tylko ośmiu  
zawodników.

W zaległym meczu 8. kolejki 
koszykówki juniorów starszych 
UMKS Księżak-2004 Łowicz 
przegrał u siebie w środę, 8 grud-
nia, z Profi Sunbud PKK 99 Pa-
bianice 43:91. 

Księżacy zaczęli mecz bardzo 
skutecznie i prowadzili nawet już 
8:2, jednak rywale powoli się roz-
kręcali i  po 10 minutach wygry-
wali 16:14. Dobrą grę łowiczanie 
utrzymali do przerwy i przegry-
wali tylko 24:36. 

Po zmianie stron goście zdo-
minowali mecz, zaczęli mocniej 
bronić i  nasz team zupełnie się 
pogubił, przegrywając ostatecz-
nie 43:91. Bardzo dobry mecz 
zagrał Łukasz Pińkowski, który 
zdobył 21 punktów. Warto wspo-
mnieć, że w ekipie z Pabianic za-
grali bliźniacy Jęch, którzy mają 
po 212 cm wzrostu.

W sobotę, 11 grudnia, UMKS 
Księżak-2004 Łowicz zagrał dru-
gi pojedynek i  tym razem prze-
grał z  SKS Start Łódź 70:111. 
Łodzianie to team z  rocznika 
2004 zatem byli faworytami, ale 
okazało się, że Księżacy moc-

no się postawili rywalowi. Mecz 
momentami był bardzo równy 
i nasi koszykarze schodzili z par-
kietu z podniesioną głową. Po raz 
drugi super formę pokazał Łu-
kasz Pińkowski, który zagrał bar-
dzo dobre zawody, zdobywając 
28 punktów (4x3).

– Trudno szukać pozyty-
wów po meczu, gdy znów tra-
cimy ponad setkę. Znów gra-
my bez obrony, bez zastawienia 
zbiórki i  nie realizujemy zało-
żeń taktycznych. Nie mniej jed-
nak w  tym meczu chłopcy po-
kazali dużą poprawę. Udało się 
zmniejszyć ilość strat oraz po-
prawić grę w  ataku. W  tym 
aspekcie prawdziwe show zrobił 
Wojciech Szygulski. To głównie 
dzięki niemu zdobyliśmy naj-
więcej punktów w tym sezonie. 
Chociaż nasza gra wciąż wyma-
ga dużo poprawy, każdy zanoto-
wał dzisiaj progres.

Pozytywy jednak udało się 
znaleźć.

– Pomimo ciągłych proble-
mów zdrowotnych, chłopcy ze-

rwali się do walki, czego efektem 
wygrana czwarta kwarta (27:25). 
Cieszy dobra forma Kuby Bogu-
sa oraz naszego kapitana Łuka-
sza Pińkowskiego. To głównie 
ich postawa zmobilizowała ze-
spół do walki do końca. Z mojej 
strony duże brawa dla chłopców 
oraz podziękowania dla kibiców 
za  wsparcie w  ostatnim domo-
wym meczu przed świętami – do-
dał nasz szkoleniowiec.

Juniorzy Księżaka nadal pozo-
stają w lidze bez wygranej. Do za-
kończenia rozgrywek pozostały 
już tylko trzy spotkania.

Tuż przed świętami łowicza-
nie zagrają mecz 12. kolejki wo-
jewódzkiej ligi koszykówki junio-
rów starszych w  Skierniewicach 
z  AZS PWSZ Skierniewice. 
Czekamy na  świąteczny prezent 
i wygraną. W pierwszym meczu 
w Łowiczu wygrał AZS 95:57. zł

Zaległy mecz 8. kolejki woje-
wódzkiej ligi koszykówki junio-
rów starszych U19:

 �UMKS Księżak-2004 Łowicz 

– Profi Sunbud PKK 99 Pabiani-
ce 43:91 (14:16, 10:20, 11:27, 
8:28)
Księżak-2004: Łukasz Pińkowski 
21 (4x3), Jakub Bogus 7 (1x3), Ka-
jetan Kowalski 7, Dominik Wilk 3 
i Szymon Durmaj 3 oraz Wojciech 
Szygulski 2, Dawid Gładki i Jan 
Doroba. 
11. kolejka wojewódzkiej ligi 
koszykówki juniorów starszych 
U19:

 �UMKS Księżak-2004 Łowicz – 
SKS Start Łódź 70:111 (13:32, 
16:25, 14:29, 27:25)
Księżak-2004: Łukasz Pińkowski 
28 (3x3), Jakub Bogus 25 (4x3), 
Wojciech Szygulski 5, Dominik Wilk 
2 i Szymon Durmaj 2 oraz Kajetan 
Kowalski 8, Dawid Gładki i Jan Do-
roba.

1. ŁKS KM Szkoła Gortata I Łódź (1) 9 18 1123-427

2. KS Kutno (2)  8 14 657-531

3. SKS Start Łódź (5) 9 13 749-739

4. Profi Sunbud PKK 99 Pabianice (3) 8 13 561-619

5. ŁKS KM Szkoła Gortata II Łódź (4) 8 12 706-715

6. UMKS Księżak-2004 Łowicz (7) 9 9 451-1045

7. AZS PWSZ Skierniewice (6) 7 8 460-631

Juniorzy Księżaka tym razem nieco lepiej.
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Koszykówka | Wojewódzka liga młodziczek U13

Księżaczki zdobywają cenne doświadczenie
Koszykarki z rocznika 
2010, które rywalizują 
w wojewódzkiej lidze 
koszykówki młodziczek 
młodszych U13 przegrały 
mecz, ale grając 
ze straszymy rywalkami 
zdobywają cenne 
doświadczanie,  
które zaprocentuje  
już niebawem w lidze U12. 

Podopieczne trenera Bartosza 
Włuczyńskiego z  rocznika 2010 
przegrały w  sobotę, 11 grudnia, 
w hali sportowej OSiR nr 2 w Ło-
wiczu z Basket 4Ever Ksawerów 
28:109. Silniejsze fizycznie ry-
walki nie pozwoliły łowiczanką 
na  zbyt wiele. W  każdej kwar-
cie były lepsze i zdobywały wię-
cej punktów od  naszych zawod-
niczek. 

 – Na porażkę złożyło się wiele 
rzeczy. Przeciwniczki są starsze, 
wyższe i mocniej zbudowane fi-

zycznie. Popełnialiśmy dużo błę-
dów w obronie i w ataku. Nasze 
mecze najważniejsze przyjdą do-
piero za tydzień w niedziele. Wte-
dy będzie weryfikacja naszych 
umiejętności – podsumował tre-
ner Bartosz Włuczyński, trener 
drużyny dziewcząt UMKS Księ-

żak Łowicz. Po rozegraniu ośmiu 
spotkań Księżaczki maja na kon-
cie 9 punktów, ale w tej lidze wy-
nik nie jest dla nich ważny. Mamy 
nadzieję, że w swoim roczniku ło-
wiczanki pokażą klasę i będą się 
liczyć w walce o czołowe lokaty 
tabeli.  zł

9. kolejka wojewódzkiej ligi 
koszykówki młodziczek młod-
szych U13:

 �UMKS Księżak-2010 Łowicz – 
Basket 4Ever Ksawerów 28:109 
(5:27, 6:25, 2:29, 15:32) Księ-
żak-2010: Aleksandra Podsędek 
14, Hannah Szymańska 10, Maria 
Wolska 2, Roksana Osadowska 
1, Amelia Bolimowska 1, Agata 
Okraska, Zuzanna Boguszewska, 
Blanka Pawlak, Maria Wrońska, 
Alicja Wochna-Siurek, Blanka Pia-
skowska i Apolonia Wolska.
Najwięcej dla Ksawerowa: Klara 
Rakowska 29 (3x3), Karina Borow-
ska 26 i Alicja Papuga 23 (1x3).

1. PTK A&D Pabianice (1) 6 12 604-128

2. Basket 4Ever Ksawerów (5) 6 12 586-233

3. UKS Basket Aleksandrów Łódzki (3) 8 11 421-616

4. TK Basket Stryków (2) 6 10 459-261

5. MUKS Widzew Łódź (4) 6 9 375-269

6. LUKS Smok Trójka Sieradz (6) 7 9 284-524

7. UMKS Księżak-2010 Łowicz (7) 8 9 278-736

8. UKS Akademia Gortata Łódź (9) 5 7 222-627

9. ŁKS KK Łódź (8) 3 6 269-135

10. MKS Ósemka Skierniewice (10) 5 5 134-427

Księżaczki walczą o każdą piłkę.

FO
T.

 P
A

W
E

Ł 
D

O
LI

Ń
S

K
I 

Koszykówka | Zapowiedź 16. kolejki

Tym razem mecz w Pelplinie
Pracowity przedświąteczny 
okres mają koszykarze 
Księżaka. Po środowym 
meczu z Turowem 
Zgorzelec, w sobotę, 18 
grudnia, łowiczanie zagrają 
w Pelplinie.

Na ławce trenerskiej obowiązki 
pierwszego szkoleniowca przejął 
Maciej Siemieńczuk, który do tej 
pory pełnił rolę drugiego trene-
ra. To będzie dla niego też nowe 
doświadczenie i  zobaczymy jak 
poradzi sobie z  prowadzeniem 
zespołu. Rywal jest na  pewno 
w naszym zasięgu. W tabeli I ligi 
zajmuje 12. lokatę i ma na koncie 
5 wygranych. Decka u siebie gra 
w kratkę, ale na pewno Księżacy 
muszą zagrać na  maksymalnych 
obrotach aby wywieźć z Pelplina 
dwa punkty. 

Najciekawiej w 16. kolejce za-
powiada się mecz „na szczycie”. 
Nowy Lider – KS Górni k Trans.
eu Wałbrzych podejmuje GKS 
Tychy i to będzie ciekawe starcie. 
Kto wygra mecz? To będzie zale-
żało od wielu czynników, ale eki-
pa Łukasza Grudniewskiego gra 

na swoim terenie i w Hali Wido-
wiskowo-Sportowej Aqua będzie 
miała większe szanse. 

Drugi bardzo ciekawy mecz to 
starcie Sensation Kotwica Koło-
brzeg z Rawlplug Sokół Łańcut. 
Obydwie ekipy przegrały do  tej 
pory tylko po dwa mecze, ale 
w swojej hali Kotwica jeszcze nie 
przegrała i ma bilans 7-0. Czy So-
kół przerwie tę passę?  zł

 �16. kolejka Suzuki I Liga Ko-
szykówki Mężczyzn: KK Decka 
Pelplin – KS Księżak Łowicz (s, 
godz. 17.00), KS Górnik Trans.eu 
Wałbrzych – GKS Tychy (s, godz. 
17.00), MUKS Sensation Kotwi-
ca Kołobrzeg – PTG Rawlplug 
Sokół Łańcut (s, godz. 18.00), 
MKKS Żak Koszalin – MKS 
Znicz Basket Pruszków (n, godz. 
17.00), PGE Turów Zgorzelec – 
SKS Starogard Gdański (n, godz. 
17.00), KKK Miasto Szkła Kro-
sno – Dziki Warszawa (n, godz. 
17.00), AZS UMCS Start II Lublin 
– Weegree AZS Politechnika 
Opolska Opole (n, godz. 17.00) 
AZS AGH Kraków – TBS Śląsk II 
Wrocław (n, godz. 18.00). Pauza: 
WKK Wrocław.

Szachy | Mistrzostwa Łowicza

Największy puchar  
pojechał do Kutna
W pierwszy piątek grudnia 
rozegrano finałowy, 
dziewiąty turniej z cyklu 
GrantON Mistrzostwa 
Łowicza w szachach 
błyskawicznych  
na rok 2021.

Decydujący o końcowej kolej-
ności w  całorocznych rozgryw-
kach i  jednocześnie podwójnie 
punktowany turniej zgromadził 
na starcie 38 miłośników bar-
dzo szybkiego matowania. Już od 
pierwszej rundy dało się wyczuć 
u zawodników z czołówki moc-
niejsze bicie serca. Stawką było 
Mistrzostwo Łowicza w najpopu-
larniejszych rozgrywkach na Zie-
mi Łowickiej. Nawet lider z Kut-
na Michał Kowalczyk nie mógł 
być pewien końcowego tryumfu. 
Musiał zagrać dobre zawody i ta-
kie właśnie zagrał. Po 11 rundach 
zgromadził 10 pkt i to on zabrał 
najcenniejszą nagrodę do domu. 
Drugi był jego klubowy kolega 
z  Płocka Mirosław Gawroński, 
a na trzeciej lokacie uplasował się 
walczący o pudło w „generalce” 
Robert Chojnowski. 

Powiedzieć, że rywalizacja 
o pierwsze trzy miejsca w cało-
rocznych rozgrywkach była za-
cięta, to jakby nic nie powiedzieć. 
W całym roku rozegrano 99 rund, 
żeby wyłonić najlepszych w  cy-
klu, a to ta ostatnia zadecydowa-
ła o kolejności na drugim, trzecim 
i  czwartym miejsce w  „general-
ce”. Michał Kowalczyk zwycię-
żył zdecydowanie gromadząc 
73,5 punktu, ale dalej różnice były 
minimalne. Kacper Zakrzewicz 
i Robert Chojnowski uzyskali po 

65 „oczek” i tylko o pół wyprze-
dzili długo prowadzącego w  tur-
nieju Tomasza Kaczmarka z So-
chaczewa. 

Całoroczne rozgrywki zgroma-
dziły 77 zawodników w różnym 
wieku i  z różnymi kategoriami 
szachowymi z ośmiu klubów, co 
oczywiście cieszy organizatorów 
zawodów w Łowiczu.  Fischer

 �Zwycięzcy poszczególnych 
klasyfikacji: OPEN: Michał Kowal-
czyk (KSz Hetman Płock); Junior: 
Kacper Zakrzewicz (UKS „Pałac” 
Nieborów); Kobieta: Magdalena 
Walczak (Łowicz); Ranking 1400: 
Sebastian Tarkowski (Łowicz); Ran-
king 50+: Mirosław Gawroński 
(KSz Hetman Płock); Do lat 10: 
Jakub Kwiatkowski (UKS „Jedynka” 
Łowicz); Do lat 8: Franciszek Cie-
ślak (UKS „Pałac” Nieborów)

 �Zwycięzcy najważniejszych 
klasyfikacji w roku 2021: 1 miej-
sce OPEN: Michał Kowalczyk (KSz 
Hetman Płock); 2 miejsce OPEN: 
Kacper Zakrzewicz (UKS „Pałac” 
Nieborów); 3 miejsce OPEN: Ro-
bert Chojnowski (UKS „Pałac”); 
1 miejsce junior: Ernest Wolski 
(UKS „Pijarski KS” Łowicz); 1 miej-
sce kobieta: Magdalena Walczak 
(UKS „Pałac”); 1 miejsce ranking 
1600: Wojciech Połeć (KS LogIN 
Skierniewice); 1 miejsce ranking 
1400: Rafał Grażka (UKS „Jedyn-
ka” ); 1 miejsce ranking 1200: 
Paweł Kwiatkowski (UKS „Jedynka” 
Łowicz); 1 miejsce ranking 1000: 
Sebastian Tarkowski (Łowicz);  
1 miejsce ranking 50+: Grzegorz 
Marczak (Domaniewice); 1 miejsce 
do lat 10: Jakub Kwiatkowski (UKS 
„Jedynka” ); 1 miejsce do lat 8: 
Michał Wysocki (UKS „Jedynka”).
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Piłka nożna | Podsumowanie jesieni w wykonaniu Pelikana

To nie jest chwilowa słabość
Pelikan to klub, który dość mocno zakorzenił 
się w umysłach obserwatorów III-ligowego 
futbolu. Trenerzy drużyn, z którymi biało-zieloni 
rywalizują, jak mantra powtarzają, że to solidna 
drużyna mogąca urwać punkty każdemu. 
Po meczach domowych dodają jeszcze, że Łowicz 
to trudny teren i niejedna drużyna się tu potknie.

Ostatnie sezony pokazują jed-
nak, że tej solidności jest coraz 
mniej. Z  kolei, gdy ktoś w  po-
przednich czy obecnych rozgryw-
kach mówił, że Pelikan to silna 
drużyna, to raczej była to czysta 
kurtuazja. Problemów łowiczan 
nie można sprowadzić do  tego 
czy dwóch ostatnich sezonów. To 
o  wiele dłuższy proces, którego 
bolesne skutki dopiero teraz mogą 
wypłynąć.

Powolna 
degrengolada
Spójrzmy na  wyniki łowi-

czan na przestrzeni ostatnich kil-
ku lat. Ściślej mówiąc – od sezo-
nu 2014/2015. To wtedy Pelikan 
wylądował na  czwartym szcze-
blu rozgrywkowym, na  którym 
rywalizuje obecnie. Jako spadko-
wicz łowiczanie zajęli wówczas 
czwarte miejsce w  lidze. Wynik 
naprawdę przyzwoity, ale ze stra-
tą do  lidera blisko 20-punktową. 
W  kolejnych latach Pelikan zaj-
mował odpowiednio pozycje: 7., 
7., 11., 9., 5. (pandemiczny sezon 
zakończonych po 19 kolejkach), 
aż wreszcie ostatnio 15. lokata 
i drżenie o  ligowy byt do ostat-
niej kolejki. Dokładamy do tej li-
sty obecnie 16. miejsce po rundzie 
jesiennej i  nie trzeba robić bar-
dziej szczegółowej analizy, aby 
dostrzec, że klub notuje powolny, 
ale jednak regres. Można nawet 
jeszcze bardziej zwiększyć skalę 
i wspomnieć, że Pelikan w sezo-
nie 2007/2008 grał przecież na za-
pleczu ekstraklasy. 

Przez niespełna piętnaście lat 
klub zaliczył dwa spadki i obecnie 
walczy, aby ta liczba nie zwięk-
szyła się do trzech .

Szalone przygotowania 
zapowiedzią 
słabej rundy?
Ten sezon wydaje się być ku-

mulacją po ostatnich. Do tego 
wydaje się, że łowiczanie już 
w poprzednim sezonie wykorzy-
stali swój limit szczęścia. Wów-
czas w ostatniej kolejce bezbram-
kowo zremisowali, co dawało 
utrzymanie. Już po zakończeniu 
rozgrywek od wyników odwoły-
wał się jeszcze GKS Wikielec. 

Protest wikielczan może nie 
do końca był fair i podążał z du-
chem sportu, ale... formalnie był 
uzasadniony. I  właściwie PZPN 
przyznał rację wikielczanom, 
co oznaczałoby spadek łowi-
czan. Władze uznały jednak, że 
zamiast degradować Pelikana, 
zwiększą liczbę drużyn w  no-
wym sezonie. 

Biało-zieloni mogli się również 
cieszyć, że nikt z II ligi nie spadł 
do grupy pierwszej, bo wtedy już 
nic nie uratowałoby ani Pelikana, 
ani GKS.

Trudno nie odnieść wraże-
nia, patrząc na  poczynania Pta-
ków w  nowej kampanii, że nikt 
w klubie nie wyciągnął wniosków 
z  pierwszej połowy tego roku. 
Wiosną III ligę dla Łowicza ura-
tował Piotr Gawlik. Chociaż jego 
wyniki koniec końców nie były 
rewelacyjne, to całkiem słusznie 
powierzono mu misję budowania 
drużyny na nowy sezon. W koń-
cu w  trudnym momencie dźwi-
gnął drużynę i dał, jak się okazało, 
bezcenny impuls.

Lato to okres przez trenerów 
nieszczególnie lubiany. Czasu 
pomiędzy rozgrywkami jest nie-
wiele, a  okno transferowe trwa 
jeszcze mniej więcej miesiąc 
po rozpoczęciu rozgrywek. Za 
Gawlika było intensywnie. Peli-
kan w niespełna miesiąc rozegrał 
osiem sparingów, a w kadrze do-
szło do prawdziwej rewolucji. Ło-
wiczanie stracili wielu piłkarzy, 
ale w tym rozpadł się trzon dru-
żyny – odeszli najskuteczniejsi 
strzelcy: Piotr Piekarski i Krystian 
Białas, pracodawcę zmienili też 
ciągnący grę ofensywną w  run-
dzie rewanżowej Dawid Kieplin 
czy regularnie grający Kuba War-
dzyński (to oczywiście tylko część 
rozstań z klubem). 

Wśród piłkarzy, którzy dołą-
czyli do drużyny tak oczywistych 
wzmocnień nie było. Najwięk-
szym wydawało się ściągnięcie 
z  Unii Skierniewice 30-letnie-
go Kamila Łojszczyka. Pozostali 
piłkarze, którzy dołączyli do bia-
ło-zielonych, co najwyżej mieli 
potencjał, żeby stać się nowymi li-
derami drużyny.

Poza tym w  Łowiczu wciąż 
hołdowano zasadzie, że trzeba sta-
wiać na swoich. Do drużyny licz-
nie dołączyli piłkarze z niższych 
ligi pochodzący z regionu. 

O  tym, jak intensywne było 
to lato, świadczyć może przypa-
dek Szymona Pajkerta – bram-
karz Włókniarza Zelów w  tym 
samym okienku związał się z Pe-
likanem i z niego odszedł nie roz-
grywając dla biało-zielonych żad-

nego meczu. Teraz wydaje się, że 
już wzmocnienia mogły wskazy-
wać, że przemiany w zespole nie 
idą w dobrą stronę. Przed ligą było 
jednak dość optymistycznie – ło-
wiczanie wygrali większość spa-
ringów ogrywając w nich między 
innymi ligowych rywali, a  prze-
grali tylko raz.

Początek podtrzymał 
nadzieje
Start nowych rozgrywek też 

nie był szczególnie niepokoją-
cy. Ewentualne obawy po domo-
wym remisie z Sokołem i poraż-
ce w  słabym stylu z  KS Kutno 
zostały uspokojone dwoma kolej-
nymi zwycięstwami. Potem przy-
szła seria czterech remisów, którą 
przerwała pewna wygrana z  re-
zerwami ŁKS. We wrześniu jesz-
cze udało się przejść dwie rundy 
okręgowego Pucharu Polski – co 
było dla Pelikana obowiązkiem – 
i na ostanie dwa miesiące rywali-
zacji w tym roku można było cze-
kać w niezłych nastrojach.

Oczywiście nie było tak, że 
wszystko było idealnie. Biało-zie-
loni ewidentnie mieli problemy 
z wygrywaniem. Niektóre z remi-
sów należało odbierać jako spo-
re rozczarowanie. Były problemy 
z  zachowaniem czystego konta 
(po raz pierwszy Pelikan gola nie 
stracił w ósmej kolejce), a w ofen-
sywie też nie było szału (we wrze-
śniu biało-zieloni strzeli pięć goli 
w czterech meczach).

Pelikan jednak nie przegrywał. 
Poza KS Kutno w drugiej kolejce 
nikt nie potra� ł wygrać z łowicza-
nami. Biało-zieloni mecze głów-
nie remisowali, można się było za-
stanawiać kiedy drużyna wykona 

kolejny krok i zacznie regularnie 
zwyciężać?

Zawiedli liderzy, ale... 
kto nie zawiódł?
Teraz wiadomo, że było to py-

tanie postawione w  niewłaściwy 
sposób. Zamiast zastanawiać się 
kiedy Pelikan zacznie wygrywać, 
należało się zastanowić, w  którą 
stronę przechyli się ta remisowa 
seria – zwycięstw czy porażek? 
Wygrana z ŁKS II pozwalała wie-
rzyć, że Pelikan umocni się w gór-
nej połówce tabeli. Na początku 
października wszystko potoczy-
ło się jednak kompletnie odwrot-
nie. Zaczęło się od pechowego, bo 
ustalonego w ostatnich sekundach 
spotkania, remisu z GKS Wikie-
lec.

Kolejna porażka z Legionovią 
jeszcze nie była poważnym sy-
gnałem ostrzegawczym. W  koń-
cu był to mecz z liderem, a Peli-
kan mimo przegranej pokazał się 
z  niezłej strony. Następny remis 
ze słabą Wissą i kompromitująca 
porażka z Unią spowodowały, że 
w Łowiczu już mało kto wierzył 
ze  sprawy przybiorą korzystny 
rezultat dla Ptaków. Kilka dni po 
derbach biało-zieloni ośmieszyli 
się jeszcze w  pucharze przegry-
wając z Orłem Nieborów i Gaw-
lik stracił pracę. Misję ratunkową 
powierzono Jakóbiakowi.

Żeby nie pastwić się już nad no-
wym szkoleniowcem jego pracę 
można podsumować krótko – je-
den punkt w pięciu meczach. 

– Spodziewałem się, że bę-
dzie ciężko. Nie myślałem jed-
nak, że co mecz będzie jeden 
kluczowy zawodnik mniej. Gdy-
by wszyscy byli zdrowi i ugrali-
byśmy punkt, to byłoby coś nie 
tak. Oczywiście jesteśmy zawie-
dzeni tym dorobkiem, ale patrząc 
na  to, co się działo i  oceniając 
mecze, to na pewno zasługiwali-
śmy na więcej – ocenił nowy tre-
ner Pelikana. 

– Od samego początku wie-
działem, że zespół stać na  wię-
cej niż pokazuje. Nie mówię, że 
wszyscy piłkarze muszą być zdro-
wi, ale jeśli z piątki, która wypadła 
dwóch by grało, to zdobylibyśmy 
więcej punktów – dodał.

Oceniając indywidualnie pił-
karzy, to ciężko znaleźć kogoś, 
kto mógłby z czystym sumieniem 
powiedzieć, że ma za  sobą uda-
ną rundę. Patryk Pomianowski, 
Grzegorz Wawrzyński, Michał 
Żółtowski czy Maciej Wyszo-
grodzki z  pewnością mogą po-
wiedzieć, że mieli lepsze okresy 
swojej gry w Pelikanie. Krystian 
Mycka powrócił po ciężkiej kon-

tuzji, ale wydaje się, że nie może 
odbudować przede wszystkim bo-
iskowej pewności siebie. Dopiero 
pod koniec rundy minuty zaczął 
zbierać Piotr Tkacz, który był � -
larem defensywy w  poprzedniej 
kampanii. Nierówną formę pre-
zentował Tomasz Kolus – osta-
tecznie został najskuteczniejszym 
strzelcem drużyny zdobywając 
pięć bramek, w tym cztery po rzu-
tach karnych.

Z graczy sprowadzonych też 
nikt z miejsca nie stał się lekiem 
na  całe zło. Najlepsze wraże-
nie zrobił jesienią Kamil Łojsz-
czyk, ale bez wsparcia kolegów 
sam niewiele mógł zrobić tym 
bardziej, że sam nie jest typo-
wym egzekutorem. Wracającego 
do Łowicza wychowanka Toma-
sza Dąbrowskiego szybko wyklu-
czyła z gry kontuzja. Adrian Mar-
cioch wywalczył aż sześć rzutów 
karnych, ale sam do  siatki tra� ł 
tylko dwa razy. Grą od kolegów 
z formacji obronnej nie odstawał 
Eryk Woliński, ale do  całej for-
macji obronnej można było mieć 
zastrzeżenia. Często grającym 
w środku pola Radosławowi Ku-
cińskiemu i  Igorowi Tomaszew-
skiemu nie można było odmówić 
ambicji, ale widać było, że jeszcze 
niedawno grali o  szczebel niżej. 
Z  kolei Robert Ziółkowski grał 
regularnie, biegał dużo, ale kon-
kretów było z tego niewiele. Po-
zostali gracze niczym wielkim się 
nie wyróżnili. Po Marcelu Sludze 
i Piotrze Białousko, którzy Pelika-
na już zdążyli opuścić, raczej nikt 
nie będzie w Łowiczu rozpaczał.

Problem jest 
gdzie indziej?
Analizując powyżej słabości 

Pelikana nie mówimy tu o  jed-
nej rundzie. Są w kadrze piłkarze, 
którzy w III lidze grają już od ja-
kiegoś czasu i pokazali się w niej 
z dobrej strony, a jednak w Łowi-
czu ich umiejętności gdzieś ule-
ciały. Po takim starcie, niejedna 
osobą z  pewnością zastanawiała 
się czy Paweł Jakóbiak jest wła-
ściwą osobą, która ma dźwignąć 
Pelikana. 

Tutaj należałoby przypomnieć, 
że przed Jakóbiakiem w  Łowi-
czu nie poradzili sobie ani Gaw-
lik, ani Dremliuk pod koniec swo-
jej pracy. W przypadku Jakóbiaka 
nie zadział też tak przecież lubiany 
przez polskich prezesów tak zwa-
ny „efekt nowej miotły”.

Coraz częściej słychać plotki, 
że atmosfera wokół klubu nie jest 
najlepsza. I nie chodzi tu o sztab 
szkoleniowy czy szatnię. Biorąc 
pod uwagę ostatnie miesiące, wy-

daje się, że tych plotek nie można 
zbyć machnięciem ręki. Władze 
klubu powinny się zebrać, uczci-
wie porozmawiać i  ustalić czy 
wszyscy ciągną wózek w tę samą 
stronę.

Trzeba zbudować 
drużynę na mistrza
Przed Pelikanem bardzo trud-

na runda. Większość obserwato-
rów zgodnie twierdzi, że z II ligi 
spadać będą co najmniej trzy ze-
społy. Przy takim scenariuszu bez-
pieczeństwo daje 12 pozycja w ta-
beli. Jeżeli jednak spadną cztery 
ekipy, to trzeba będzie zająć 11 
lokatę, aby się utrzymać. Niektó-
rzy z trenerów wyliczają, że takie 
miejsce może zapewniać dorobek 
42 punktów. Zdaniem Pawła Ja-
kóbiaka może to być nawet wię-
cej.

Pelikan ma 17 punktów. Za-
okrąglając – łowiczanie wiosną 
musieliby zdobyć jakieś 30 oczek 
(blisko dwa razy więcej niż jesie-
nią), aby utrzymać się w  lidze. 
Wiosną taki dorobek zgromadzi-
ła szósta w  tabeli Legia II. Mó-
wiąc wprost – łowiczanie musie-
liby mieć jedną z  lepszych ekip 
w  lidze. Tu nie wystarczą zimą 
kosmetyczne zmiany. – Gdzie 
nie byłem, to co rok trzeba było 
robić remont – powiedział Jakó-
biak. – Jeśli chcemy się utrzymać, 
to musimy ściągać ludzi jakościo-
wych. Nie możemy sobie pozwo-
lić na  to, że jakoś nam się uda. 
Musimy być do tego przygotowa-
ni – dodał.

Gramy „swoimi”?
Zasadne wydaje się wobec tego 

pytanie, czy prowadzona przez 
klub polityka sprowadzania pił-
karzy z okolic jest tra� onym po-
mysłem.

– Zawsze byłem zwolennikiem 
grania „swoimi” zawodnikami. 
To nie może być jednak robione 
na  „hura” – skomentował trener 
Pelikana. 

– Nie oceniam tego, jak kadra 
jest skonstruowana i jak była bu-
dowana. Był jakiś plan, a  klub 
i trener mieli swój pomysł. Wie-
my dobrze, że liga te pomysły 
wery� kuje. Widać, że założenia 
z  lipca niekoniecznie były odpo-
wiednie – dodał Jakóbiak.

Gra „swoimi” – w szczególno-
ści na tym poziomie – wydaje się 
logicznym posunięciem. Ostatnie 
miesiące pokazują, że w  Pelika-
na „swoi” mogą być głównie uzu-
pełnieniem kadry, a trzon drużyny 
musi jednak opierać się też na in-
nych graczach.

Wniosek jest więc bardzo pro-
sty – aby się utrzymać, trzeba zbu-
dować drużynę, która na wiosnę 
będzie w  ligowej czołówce. Re-
alizacja tego zadania – odwrotnie 
proporcjonalna. 

Sprowadzenie Kamil Łojszczyka (w białym) można udać za udany transfer. Bez wsparcia kolegów sam 
może zrobić jednak niewiele.
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Paweł Jakóbiak nie odmienił 
Pelikana, jak za dotknięciem 
magicznej różdżki. Nie zawsze 
za wyniki należy jednak winić tylko 
trenera.
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Piotr Gawlik (w białym) nie może uznać czasu spędzonego w roli 
trenera Pelikana uznać za udany. Swoją pracę zakończył ze średnią 
1,26 pkt / mecz.
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Lekka atletyka | VI Ogólnopolskie Mistrzostwa Czwartków

Trzy złote medale 
w Spale
Bardzo dobrze zaprezentowali się nasi lekkoatleci 
w hali Centralnego Ośrodka Sportu w Spale, 
gdzie odbyły się VI Ogólnopolskie Mistrzostwa 
Czwartków Lekkoatletycznych. Reprezentanci 
naszego powiatu zdobyli trzy złote medale.

Halowe zawody przeprowadzo-
no 7 grudnia w hali COS w Spale. 
Impreza zakończyła się sukcesem 
naszych młodych sportowców. 
Lekkoatleci startujący w tych za-
wodach pod szyldem Łowicz 
wywalczyli trzy złote medale. 
Wszystkie zdobyli podopieczni 
trenera Mieczysława Szymajdy 
z  UKS Błyskawica Domaniewi-
ce w konkursach skoków wzwyż.

Pierwsze złoto zdobyła odkry-
ta przez Magdalenę Ochmańską-
-Zrazek i  polecona do  dalszych 
treningów trenerowi Szymajdzie 
11-letnia mieszkanka Bednar – 
Maja Rutkowska, która z  wyni-
kiem 135 cm zwyciężyła w kon-
kursie dziewcząt rocznika 2010. 

 – Maja to bardzo wszechstron-
na dziewczyna. Oprócz skoku 
wzwyż trenuje piłkę nożną w Orle 
Nieborów oraz ćwiczy breakdan-
ce. Na pewno czyni to ją bar-
dzo wszechstronną. Uważam, że 
w tym wieku nie ma potrzeby, aby 
zaczynać wczesne specjalizacje 
i koncentrować się tylko na jednej 
dyscyplinie. Talent chyba odzie-
dziczyła po tacie, który jest zawo-
dowym Strażakiem – powiedziała 
Magdalena Ochmańska-Zrazek. 

Bardzo dobrze w Spale zapre-
zentowała się również Maja Zim-
na, która z wynikiem 130 cm za-
jęła 5. miejsce.

Drugi złoty medal w konkursie 
skoku wzwyż wywalczył miesz-

kaniec Domaniewic – Krystian 
Milczarek, który uzyskał super 
wynik 143 cm w grupie z roczni-
ka 2010. 

W konkursie chłopców roczni-
ka 2009 roku najlepszy był zawod-
nik UKS Błyskawica – Piotr Da-
łek, który przeskoczył poprzeczkę 
zawieszoną na wysokości 151 cm 
i ustanowił swój nowy rekord ży-
ciowy. Na 5. miejscu w  tym sa-
mym konkursie zakończył rywa-
lizację Piotr Mabiki z rezultatem 
125 cm. 

 – Ja się bardzo się cieszę z tego 
startu. Wystawiłem zawodników 
do  trzech konkurencji i  zdoby-
liśmy trzy złote medale a, prze-
cież Maja Zimna i Piotr Mabiki 
też byli blisko podium. Myślę, że 
w  kolejnych startach też będzie 
dobrze. Najważniejsza impre-
zy dla tych młodszych zawodni-
ków to w tej chwili Halowe Mi-
strzostwa Województwa U16, 
a później 30 stycznia 2022 roku 
główna impreza dla kategorii 
U14 i  U16 jakim będą ogólno-
polskie zawody w Toruniu. Tam 
będziemy wzmocnieni również 
kulomiotami – powiedział po za-
wodach trener Błyskawicy, Mie-
czysław Szymajda. 

W zawodach w Spale ekipę Ło-
wicza reprezentowali również za-
wodnicy UKS Jedynka Łowicz. 
Spośród nich najlepiej zaprezen-
towała się Natalia Pryk, która 
z wynikiem 4,54 m zajęła siódme 
miejsce w konkursie skoku w dal 
zawodniczek z  rocznika 2009. 
W tym samym konkursie 15. lo-
katę zajęła Lena Zawadzka z re-
zultatem 3,79 m.

W konkursie skoku w dal za-
wodniczek z  rocznika 2010 Zu-
zanna Piechowska z  wynikiem 
3,47 m była dwunasta.

W biegu na 60 metrów – Nad-
ia Błasiak (rocznik 2009) w dru-
giej serii eliminacyjnej zajęła szó-
ste miejsce z wynikiem 10,11 s. 
Wynik ten nie dał awansu do ści-
słego finału.

– Jestem zadowolony z wyniku 
Natalii Pryk. Pozostali zawodnicy 
też wystartowali na miarę swoich 
możliwości. Myślę, że w najważ-
niejszych dla nas imprezach ha-
lowych jakim będą Mistrzostwa 
Województwa U16, a  następnie 
zawodach im. Ireny Szewińskiej 
w Arena Toruń będzie lepiej – po-
wiedział trener UKS Jedynki Ło-
wicz, Waldemar Kret.  zł 

Maja Rutkowska zdobyła 
w Spale złoty medal 
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Sport szkolny | Wojewódzkie Igrzyska Dzieci w piłce ręcznej

SP Nowe Zduny bez sukcesu  
w Piotrkowie Trybunalskim
Piłkarkom ręcznym 
z SP Nowe Zduny, które 
w tym sezonie zostały 
mistrzyniami powiatu 
łowickiego i rejonu 
w „szczypiorniaka”,  
nie powiodło się w finale 
wojewódzkim rozegranym 
w poniedziałek,  
6 grudnia, w Piotrkowie 
Trybunalskim. Podopieczne 
Aleksandry Mostowskiej 
zajęły 5. miejsce.

– Finał wojewódzki w Piotr-
kowie Trybunalskim. Mecz z SP 
162 Łódź zaczęliśmy od dwu-
bramkowego prowadzenia i  na 
przerwę schodziliśmy z  remi-
sem 6:6. Druga połowa była bar-
dzo zacięta, ale dostaliśmy dwie 
kary indywidualne i rywalki od-
skoczyły na 3 bramkowe prowa-
dzenie. Mecz ostatecznie zakoń-
czył się wynikiem 8:11. Drugie 
spotkanie było bardzo wyrów-
nane i przez długi czas utrzymy-
wał się wynik 2:2. Na 2 minuty 

przed końcem spotkania rywal-
ki wyprowadziły szybką kontrę 
zdobywając jak się później oka-
zało zwycięską bramkę. Mecz 
zakończył się wynikiem 3:2. 
To był nasz pierwszy finał wo-
jewódzki z  piłki ręcznej. Uwa-
żam, że w  grupie trafiliśmy na 
dwie najsilniejsze drużyny tego 
turnieju. Patrząc na to w jakim 
stylu zagrały nasze zawodnicz-
ki można śmiało powiedzieć, 
że w Nowych Zdunach jest po-
tencjał do gry i kolejne sukcesy 
w tej dyscyplinie to tylko kwe-
stia czasu – mówi Maciej Perzy-
na, nauczyciel SP Nowych Zdu-
nach.

W składzie drużyny Szko-
ła Podstawowa w  Nowych Zdu-
nach grały: Anna Balik – Domini-
ka Kaba (5), Nadia Liwarska (4), 
Dagmara Materek (1), Amelia 
Franczak, Martyna Frątczak, We-
ronika Grzegory, Aleksandra Gu-
zek, Małgorzata Jaros, Kornelia 
Pełka, Helena Pokora i Natalia Si-
bielak – nauczyciele w-f Aleksan-
dra Mostowska i Maciej Perzy-
na.  Gogo

Grupa A:
 �SP Nowe Zduny – SP 162 Łódź 

8:11 (6:6); br.: Dominika Kaba 
4, Nadia Liwarska 3 i Dagmara 
Materek.

 �SP 162 Łódź – SP 16 Pabiani-
ce 9:5

 �SP 16 Pabianice – SP Nowe 
Zduny 3:2 (2:2); br.: Nadia Li-
warska i Dominika Kaba.
Grupa B:

 �SP Jedlno (powiat radomsz-
czański) – SP Rossoczyca (po-
wiat sieradzki) 0:7

 �SP 1 Sulejów – SP Jedlno 12:1
 �SP Rossoczyca – SP 1 Sulejów 

9:5
 �Mecz o 3. miejsce:
 �SP 1 Sulejów – SP 16 Pabiani-

ce 8:3
 �Mecz o 1. miejsce:
 �SP Rossoczyca – SP 162 Łódź 

2:12

1. SP 162 Łódź 3 6   32-15

2. SP Rossoczyca 3 4   12-17

3. SP 1 Sulejów 3 4   25-13

4. SP 16 Pabianice 3 2   11-19

5. SP Nowe Zduny 2 0   10-14

SP Jedlno 2 0   1-19

SP Nowe Zduny w Piotrkowie Trybunalskim nie powalczyły.
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Sport szkolny | Powiatowe Igrzyska Dzieci w unihokeju dziewcząt

Hokeistki z Bielaw najlepsze w powiecie
We wtorek, 7 grudnia, uczen-

nice szkół podstawowych z rocz-
ników 2009 i młodsze z powia-
tu łowickiego walczyły w turnieju 
unihokeja o awans do Półfinałów 
Wojewódzkich w  hali sportowej 
w  Bielawach. Mistrzem zostały 
hokeistki Szkoły Podstawowej im. 
17 Pułku Piechoty Ułanów Wiel-
kopolskich w Bielawach.

W turnieju organizowanym 
przez Powiatowy Szkolny Zwią-
zek Sportowy wystartowały czte-
ry drużyny, które zagrały „każdy 
z każdym”. Walka o mistrzostwo 
i  awans do  dalszej rywalizacji 
była bardzo wyrównana i zacięta, 
a najlepiej spisały się dziewczyny 
z SP Bielawy.

 Ekipa Piotra Kociaka wygra-
ła dwa mecze i zremisowała bez-
bramkowo z SP 1 Łowicz. O mi-
strzowskim tytule zadecydowały 
zdobyte bramki, ponieważ Jedyn-
ka również miała na koncie dwa 
wygrane mecze i remis. SP Bie-
lawy zdobyły jednak w  turnieju 
5 goli, a  łowicka Jedynka 3 i  to 
gospodynie z Bielaw cieszyły się 
z wygranej.

Mistrzynie powiatu łowickie-
go z SP Bielawy reprezentowały: 
Maja Legęncka (3), Zofia Pawelec 

(1), Maja Pawelec (1), Zofia Wit-
czak, Klaudia Brzozowska, Mar-
tyna Sobierajska, Natalia Rubin, 
Sandra Rubacha, Julia Nikode-
miak, Roksana Kocak – nauczy-
ciel w-f Piotr Kociak.  zł
Wyniki Powiatowych IMS w uni-
hokeju dziewcząt – Bielawy:

 �SP Bełchów – SP Bielawy 0:2; 
br.: Maja Legęncka i Zofia Pawelec.

 �SP 1 Łowicz – SP Nieborów 
2:0; br.: Amelia Brzezińska 2.

 �SP Bełchów – SP 1 Łowicz 0:1; 
br.: Zuzanna Grajewska.

 �SP Bielawy – SP Nieborów 3:0; 
br.: Maja Legęncka 2 i Maja Pawelec.

 �SP Bełchów – SP Nieborów 
0:1; br.: L. Mitręga.

 �SP Bielawy – SP 1 Łowicz 0:0

1. SP Bielawy 3 5 5-0

2. SP 1 Łowicz 3 5 3-0

3. SP Nieborów 3 2 1-5

4. SP Bełchów 3 0 0-4

Hokeistki z Bielaw okazały się najlepsze w powiecie łowickim.
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Szachy | XIII Puchar Dyrektora OSiR

Brzoza z awansem 
do Ligi Mistrzów
W sobotę, 4 grudnia,  
w budynku b. gimnazjum 
w Al. Sienkiewicza 62 
odbył się „pechowy” 
turniej szachowy o Puchar 
Dyrektora OSiR w Łowiczu.

Trzynasta odsłona rozgrywek 
zgromadziła na  starcie 19 miło-
śników szachowania i matowania. 
Walka o przedostatnie premiowa-
ne miejsce do grudniowego Tur-
nieju Mistrzów była bardzo zacię-
ta. Do ostatniej gry ważyły się losy 
1, 2, 3, i  4 miejsca. Ostatecznie 
Mateusz Brzozowski i Roman Zi-
mochocki zgromadzili na swoim 
koncie po 7 oczek, lecz „Brzoza” 
okazał się lepszy w dodatkowych 
współczynnikach. Trzecie miejsce 
na podium przypadło Grzegorzo-
wi Marczakowi z Domaniewic.

W innych klasyfikacja zwycię-
żali: klasyfikacja juniorów – Er-
nest Wolski (UKS „Pijarski KS” 
Łowicz), klasyfikacja kobiet – Ja-
goda Kwiatkowska (UKS „Jedyn-
ka” Łowicz), do lat 10 – Maciej 
Chróścielewski (UKS „Pijarski 
KS” Łowicz), najlepszy tata – 
Paweł Kwiatkowski (UKS „Je-
dynka” Łowicz) i  ranking 1000 

– Rafał Grażka (UKS „Jedynka” 
Łowicz).

Jako triumfator tego turnieju 
„Brzoza” awansował jako ósmy 
zwycięzca do  grudniowego Tur-
nieju Mistrzów, który gromadzi 
zawodników z  „jedynką” z  naj-
ważniejszych turniejów w  roku 
2021.  Fischer

Brzoza awansował do Ligi 
Mistrzów na rok 2021.
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Futsal | 3. kolejka Da Grasso II Ligi ŁoLiF

Błękitni II nadal na czele
Piłkarze z Dmosina  
nie bez problemu 
wygrali z jedną ze 
słabszych drużyn  
Da Grasso II Łowickiej 
Ligi Futsalu.

Dmosinianie do  przerwy 
skromnie prowadzili z  łowickim 
TKS po bramce Piotra Mielczar-
ka w 7 min. W drugiej odsłonie 
stan meczu wyrównał Jakub Firak 
i zapowiadało się na niespodzian-
kę i stratę punktów Błękitnych II. 
Na szczęście w  gazie tego dnia 
był Mielczarek, który w ostatniej 
akcji spotkania zapewnił zwycię-
stwo swojemu zespołowi i co naj-
ważniejsze utrzymanie pozycji li-
dera Da Grasso II Ligi ŁoLiF.

Drugie zwycięstwo w  sezo-
nie zanotowali z kolei głownianie 
z zespołu Nieobliczalnych, którzy 
w  takim samym stosunku poko-
nali Promil Let’s Dance Dzierz-
gów 2:1. Bramki dla zwycięzców 
zdobyli jeszcze w pierwszej poło-
wie Hubert Włodarczyk i Olaf 
Andrzejewski. 

Z kolei inny zespół z Głowna – 
Witaminer wciąż czeka na pierw-
sze punkty w obecnej edycji Ło-
LiF. Zajmujący ostatnie miejsce 
w tabeli głownianie wysoko ule-
gli Marbudowi Chąśno 2:5. Gole 
na osłodę porażki zdobyli w koń-
cówce spotkania Krystian Ku-
biak i Hubert Stasiak. 

Trzeba dodać, że Subiekt Nie-
borów zgarnął komplet punktów 
z Cartelem Parma, choć w meczu 
przegrał 1:4. Organizatorzy przy-
znali jednak walkowera, bowiem 
w Parmie grał nieuprawniony za-
wodnik.

Następna kolejka Da Gras-
so II Ligi ŁoLiF już w  niedzie-
lę, 19 grudnia. W  łowickiej hali 
OSiR nr 1 o 14:50 Nieobliczalni 
Głowno zagrają z  Mikobą Uni-
ted Klewków, Vinci Łowicz po-
dejmą lidera z Dmosina o 15:50, 
a o 16:20 Witaminer Głowno po-
walczy o pierwsze punkty z Eko-
-Plast Łowicz. wp

 �3. kolejka: Marbud Chąśno – 
Witaminer Głowno 5:2 (3:0), KS 
Stefan Łowicz – Vinci Łowicz 3:2 
(2:1), Błękitni II Dmosin – TKS Ło-
wicz 2:1 (1:0), Subiekt Nieborów 
– Cartel Parma 5:0 (wo), Promil 
Let’s Dance Dzierzgów – Nieobli-
czalni Głowno 1:2 (0:2), Eko-Plast 
Łowicz – Mikoba United Klewków 
2:1 (0:0).

1. Błękitni II Dmosin 3 7 8-4

2. Marbud Chąśno 3 7 8-4

3. Subiekt Nieborów 3 6 10-4

4. KS Stefan Łowicz 3 6 7-6

5. Nieobliczalni Głowno 3 6 8-7

6. Mikoba United Klewków 3 4 6-6

7. Vinci Łowicz 3 4 6-6

8. Promil Let’s Dance Dzierzgów 3 4 4-4

9. Cartel Parma 3 4 6-10

10. Eko-Plast Łowicz 3 3 6-7

11. TKS Łowicz 3 0 3-6

12. Witaminer Głowno 3 0 2-10

 �4. kolejka, niedziela 19 grud-
nia: Nieobliczalni Głowno – Mikoba 
United Klewków, TKS Łowicz – Su-
biekt Nieborów, Vinci Łowicz – Błę-
kitni II Dmosin, Witaminer Głowno 
– Eko-Plast Łowicz, Cartel Parma – 
Marbud Chąśno, Promil Let’s Dan-
ce Dzierzgów – KS Stefan Łowicz.

 �Klasyfikacja strzelców:
1. Jacek Antos KS Stefan 4 bramki

2. Dominik Czeczko Subiekt 4 bramki

3. Hubert Włodarczyk Nieobliczalni 4 bramki

4. Piotr Mielczarek Błękitni II 3 bramki

5. Adrian Musialik Eko-Plast Łowicz 3 bramki

Drużyna z Dmosina (czarno-czerwone stroje) od początku sezonu przewodzi w stawce zespołów  
Da Grasso II Łowickiej Ligi Futsalu.
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Piłka nożna | Stryków

Piłkarz Zjednoczonych 
walczy o życie
Gracz IV-ligowej drużyny 
Zjednoczonych Stryków 
Mateusz Jaworski zmaga 
się z nowotworem  
i liczy na wsparcie  
nas wszystkich.

Zaledwie 22-letni Mateusz 
od 1,5 roku broni barw Strykowa. 
Niestety dobrze zapowiadającą się 
karierę młodego i  entuzjastycz-
nego zawodnika przerwał nowo-
twór. W sierpniu tego roku u Ma-
teusza zdiagnozowano Mięsaka 
Ewinga i od tego momentu zaczę-
ła się dramatyczna walka o życie 
młodego chłopaka, piłkarza, któ-
ry po prostu najbardziej na świe-
cie chciałby wrócić do  zdrowia, 
na boisko.

Aby wesprzeć Mateusza w tej 
walce koledzy z drużyny organi-
zują się w różny sposób, by po-
móc w  jak największym stop-
niu. Podczas ligowych meczów 
piłkarze Zjednoczonych zwró-
cili uwagę na  problem, wycho-
dząc na  murawę w  koszulkach  
z  napisem „Jawa – Stryksa jest 
z Tobą”. Prowadzone są różne li-
cytacje. 

Najszybciej każdy z nas może 
wesprzeć młodego piłkarza po-
przez zbiórkę na stronie Fundacji 

SiePomaga pod adresem: www.
siepomaga.pl/mateusz-jaworski 

wp

Mateusz Jaworski na boisku zawsze zostawiał serce.
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Zjednoczeni Stryków, jak wielka rodzina, wspierają kolegę z drużyny Mateusza Jaworskiego w walce o powrót 
do zdrowia.
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Rajdy samochodowe | Super OES

Kierowcy wracają 
na Tor Łódź
Już w niedzielę, 19 grudnia 
Tor Łódź znów będzie 
gościł kierowców amatorów 
podczas swojej imprezy.

Organizatorzy na  oficjalnym 
profilu Toru Łódź na  Facebo-
ok’u przedstawili trasę ostatniej 
w tym roku imprezy na obiekcie 
w Kiełminie. Ośrodek Doskona-
lenia Techniki Jazdy pod Stryko-
wem będzie gościł uczestników 
od  samego niedzielnego ranka, 
a  pierwszy starty zaplanowano 
na godz. 10:00.

Po raz pierwszy uczestni-
cy będą mogli wypożyczyć auta 
z  floty gospodarzy zawodów: 
BMW M2, MBW M135ix ACS, 
Ford Fiesta ST oraz dwie Toyo-
ty GR Yaris. W  tej chwili (stan 
na poniedziałek, 13 grudnia) na li-

ście startowej jest 10 kierowców, 
którzy zapisali się do czterech klas 
zależnych od  pojemności. Stwo-
rzono także specjalną, piątą klasę 
PROFI, w której ścigać się mogą 
kierowcy bardziej zaawansowani 
bez podziału na pojemności i ro-
dzaj napędu.

Super OES Toru Łódź to do-
skonała okazja zwłaszcza dla 
amatorów do  sprawdzenia swo-
ich umiejętności i poznania cha-
rakterystyki swojego samochodu 
w bezpiecznych, torowych warun-
kach, na  specjalnie przygotowa-
nej trasie. Zawody są rozgrywa-
ny w formie Rallysprintu i mają 
na  celu podniesienie umiejętno-
ści za kierownicą samochodu oraz 
budowanie świadomości i  pod-
noszenie bezpieczeństwa na dro-
gach. wp

Rywalizacja różnego rodzaju samochodów na Torze Łódź odbędzie 
się w niedzielę, 19 grudnia, po raz ostatni.
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PROGNOZA POGODY | 16.12.2021 – 22.12.2021

SYTUACJA SYNOPTYCZNA: 
Pogodę kształtuje wschodnia część wyżu 
znad zachodniej Europy. Napływa wilgotna  
i ciepła masa powietrza polarno-morskiego. 

CZWARTEK – PIĄTEK: 
W czwartek pochmurno, bez opadów 
oraz dość ciepło. W piątek pochmurno, 
bez opadów. Widzialność umiarkowana, 
zamglenia. Wiatr zachodni, słaby do 
umiarkowanego, 3-7 m/s. Temp. max w dzień: 
od + 5 st. C czwartek do  + 3 st. C w piątek. 
Temp. min w nocy: + 2 st. C do  – 1 st. C. 

SOBOTA – NIEDZIELA: 
W sobotę pochmurno, bez opadów.  
W niedzielę pochmurno, bez opadów 
oraz chłodniej.  Widzialność dobra. Wiatr 
północno-zachodni, umiarkowany, 6-8 m/s. 
Temp. max w dzień: + 2 st. C w sobotę  
do 0 st. C w niedzielę. Temp. min w nocy:  
– 1 st. C do  – 2 st. C. 

PONIEDZIAŁEK – WTOREK – ŚRODA: 
Zachmurzenie duże z przejaśnieniami,  
bez opadów, coraz mroźniej. Widzialność 
dobra. Wiatr północno-zachodni, słaby  
i umiarkowany, 3-6 m/s. Temp. max w dzień:  
0 st. C do  – 1 st. C. Temp. min w nocy:   
– 2 st. C do  – 4 st. C.

BIURO METEOROLOGICZNE CUMULUS

PROGNOZA BIOMETEOROLOGICZNA:  
Pogoda niekorzystnie wpływać będzie na nasze 
samopoczucie. 
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Koszykówka | 3. kolejka WLK U-14 M

Strykowianie z kompletem 
zwycięstw
Koszykarze Strykowa 
wygrali trzy pierwsze 
ligowe spotkania 
i liderują w rozgrywkach 
Ligi Wojewódzkiej  
do lat 14.

W sobotę, 11 grudnia w Zgie-
rzu gospodarz, czyli TK Basket 
Stryków podejmował SKS Start 
Łódź. Podopieczni trenera Jac-
ka Lewandowskiego pokonali ło-
dzian dość pewnie, choć początki 
spotkania były trudne.

 �TK Basket Stryków – SKS Start 
Łódź 107:91 (21:23, 38:21, 25:21, 
23:26)
TK Basket: M. Szymański – 23 
pkt., M. Kowalski – 14 pkt., J. Kruk, 
M. Szubert – 1 pkt., A. Góralczyk, A. 
Głowacki – 8 pkt., G. Rdzanek – 24 
pkt., B. Kencler, S. Winkiel – 6 pkt., 
O. Nawrocki – 2 pkt., S. Szczęśniak 
– 3 pkt., O. Olaszczyk – 26 pkt.

Strykowianie kontynuują 
świetną passę z  początku sezo-
nu. Tym razem ofiarą TK Basket 
byli łodzianie ze Startu. Począt-
kowo goście stawili niespodzie-
wany twardy opór gospodarzom, 
ale z  biegiem czasu podopiecz-
ni trenera Jacka Lewandowskie-
go przejęli kontrolę nad spotka-
niem. Błyszczał tercet Mateusz 
Szymański – Grzegorz Rdzanek – 
Olaf Olaszczyk, ale na pochwałę 
zasługuje cały skład gospodarzy, 
bowiem punkty zdobywali niemal 
wszyscy zawodnicy.

Drużyna ze Strykowa przewo-
dzi w  stawce drużyn występują-
cych w Wojewódzkiej Lidze Ko-
szykówki do  lat 14. TK Basket 
obok Ósemki Skierniewice nie 
zaznał jeszcze porażki w tym se-
zonie. W następnej kolejce w so-
botę, 15 stycznia strykowianie 
podejmą we własnej hali ŁK Ko-
szykówkę Męską Szkołę Gortata 
z Łodzi.  wp

 �3. kolejka: ŁKS Koszykówka 
Męska Szkoła Gortata Łódź – AZS 
PWSZ Skierniewice (przełożony), 
TK Basket Stryków – SKS Start 
Łódź 107:91, MKS Ósemka Skier-
niewice – PKK 99 Pabianice (prze-
łożony).

1. TK Basket Stryków 3 6 272:218

2. Ósemka Skierniewice 2 4 229:111

3. SKS Start Łódź 3 4 234:286

4. AZS PWSZ Skierniewice 2  2 105:177

5. PKK 99 Pabianice 1 1 66:73

6. ŁKS KM SG Łódź 1 1 53:94

 �Następna, 4. kolejka odbędzie 
się w sobotę, 15 stycznia: TK Ba-
sket Stryków – ŁKS Koszykówka 
Męska Szkoła Gortata Łódź, AZS 
PWSZ Skierniewice – MKS Ósem-
ka Skierniewice, SKS Start Łódź – 
PKK 99 Pabianice.

Strykowscy koszykarze świetnie zainaugurowali sezon Ligi 
Wojewódzkiej do lat 14.
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Koszykówka | 9. kolejka WLK U-15 M

Piąta porażka TK Basket
Drużyna strykowskich 
koszykarzy wysoko 
przegrała z graczami 
Skierniewic, choć początki 
TK Basket miał dobre.

Strykowianie zagrali z  AZS 
PWSZ Skierniewice w sobotę, 11 
grudnia w hali MOSiR w Zgie-
rzu. TK Basket wystąpił w roli go-
spodarza, ale trudno mówić o atu-
cie własnej hali w innym mieście. 
Podopieczni trenera Jacka Lewan-
dowskiego nie mieli argumentów, 
by pokonać gości ze Skierniewic, 
choć na początku to strykowianie 
dyktowali warunki.

W składzie TK Basket błysz-
czała trójka zawodników, która 
na początku ciągnęła wagon go-
spodarzy ku lepszemu wynikowi. 
Trójka Mateusz Szymański – An-
toni Przybyszewski – Olaf Olasz-
czyk łącznie zdobyła aż 57 pkt., 
czyli niemal cały dorobek Stryko-
wa w  tym spotkaniu. Dobra gra 
jedynie kilku zawodników to było 
za mało na dobrze zorganizowa-
ną drużynę Skierniewic, w której 
dwucyfrowy wynik zdobyło łącz-
nie aż sześciu graczy. Po wygra-
nej pierwszej kwarcie TK Basket 
w kolejnych minutach nie miał już 
za wiele do  powiedzenia i  osta-
tecznie przegrał 71:96. 

 �TK Basket Stryków – AZS 
PWSZ Skierniewice 71:96 
(23:19, 16:30, 17:23, 15:24)
TK Basket: M. Szymański – 18 
pkt., M. Kowalski, J. Kruk, M. Szu-
bert – 2 pkt., A. Głowacki – 2 pkt., 
B. Kencler, S. Winkiel – 7 pkt., O. 
Nawrocki, A. Przybyszewski – 21 
pkt., S. Szczęśniak – 1 pkt., A. 

Grzegorz – 2 pkt., O. Olaszczyk – 
18 pkt.

Strykowscy koszykarze zajmu-
ją aktualnie 4. miejsce w  tabeli 
Wojewódzkiej Ligi Koszyków-
ki do lat 15. Zespół prowadzony 
przez trenera Jacka Lewandow-
skiego w następnej kolejce podej-
mie PKK 99 Pabianice, ale będzie 
to po kilkutygodniowej przerwie 
w sobotę, 8 stycznia 2022 r.  wp

 �9. kolejka: TK Basket Stryków 
– AZS PWSZ Skierniewice 71:96, 
UMKS Piotrcovia Piotrków Trybu-
nalski – MKS Ósemka Skierniewi-
ce 76:43, ŁKS Koszykówka Męska 
Szkoła Gortata I Łódź – UKS Sió-
demka Trans Michor Kutno (prze-
łożony), UMKS Księżak Łowicz 
– PKK 99 Pabianice (przełożony), 
ŁKS Koszykówka Męska Szkoła 
Gortata II Łódź – pauza.

1. ŁKS KM SG I Łódź  6 12 597:294

2. UMKS Piotrcovia 7 12 557:435

3. PKK 99 Pabianice 7 11 548:534

4. TK Basket Stryków 8 11 496:704

5. Ósemka Skierniewice 6 10 475:343

6. AZS PWSZ Skierniewice 5 9 351:345

7. Siódemka Kutno 7 9 416:476

8. UMKS Księżak Łowicz 6 7 367:465

9. ŁKS KM SG II Łódź 6 6 372:583

 �Następna, 10. kolejka odbędzie 
się w dniach 17-18 grudnia: ŁKS 
Koszykówka Męska Szkoła Gorta-
ta I Łódź – ŁKS Koszykówka Mę-
ska Szkoła Gortata II Łódź, UMKS 
Księżak Łowicz – UKS Siódemka 
Trans Michor Kutno, TK Basket 
Stryków – MKS Ósemka Skiernie-
wice, UMKS Piotrcovia Piotrków 
Trybunalski – PKK 99 Pabianice, 
TK Basket Stryków – pauza.

Koszykarze TK Basket Stryków (pomarańczowo-niebieskie stroje) 
dzielnie rywalizują w WLK do lat 15 z niekiedy starszymi od siebie 
rywalami.
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Futsal | 3. kolejka Zina III Ligi ŁoLiF

Domaniewice przegrały pierwszy raz
W trzecim spotkaniu 
Zina III Łowickiej 
Ligi Futsalu 
drużyna Tiruriru FC 
Domaniewice doznała 
pierwszej porażki.

W niedzielę, 12 grudnia w ło-
wickiej hali OSiR rozegrano ko-
lejne spotkania XXIX edycji Ło-
LiF. W  Zina III Lidze zacięty 
pojedynek stoczyli gracze z Do-
maniewic, którzy zmierzyli się 
z TAJ Małszyce. Rywale okazali 
się nieznacznie lepsi, choć kontro-
lowali spotkanie przez większość 
czasu. Dopiero w końcówce dru-

żyna z Domaniewic zniwelowała 
stratę po bramce w 22 min. Mate-
usza Białka.

Następne spotkanie Tiruri-
ru rozegra w sobotę, 18 grudnia 
o  godz. 16:00. W  łowickiej hali 
OSiR rywalem domaniewickich 
piłkarzy halowych będzie ekipa 
Zjednoczonych Emiratów Bie-
lawskich Zdun.  wp

 �3. kolejka: Victoria Juniorzy 
Bielawy – Zjednoczone Emiraty 
Bielawskie Zduny 1:5 (0:1), Bez-
edura Łowicz – Telepremium Po-
ltrans Łowicz 1:2 (0:1), Imprezowy 
Klimat Zielkowice – OSP Soccer 
Stachlew 0:4 (0:3), TAJ Małszyce – 
Tiruriru FC Domaniewice 2:1 (1:0), 

Kolejarz Łowicz – Zu-An Łowicz24.
eu 4:4 (3:3), SAN Marianka – Iskra 
Łowicz 0:2 (0:1).

1. OSP Soccer Stachlew 3 9 12-5

2. Telepremium Poltrans Łowicz 3 9 10-3

3. Iskra Łowicz 3 7 5-2

4. Zjed. Emiraty Bielawskie Zduny 3 6 8-3

5. Tiruriru FC Domaniewice 3 6 7-4

6. TAJ Małszyce 3 6 10-8

7. Bezedura Łowicz 3 3 3-4

8. Victoria Juniorzy Bielawy 3 3 6-12

9. Kolejarz Łowicz 3 1 7-10

10. Zu-An Łowicz24.eu 3 1 6-9

11. Imprezowy Klimat Zielkowice 3 1 2-11

12. SAN Marianka 3 0 2-7

 �Następna, 4. kolejka odbędzie 
się w sobotę, 18 grudnia: OSP 

Soccer Stachlew – Bezedura Ło-
wicz, Telepremium Poltrans Łowicz 
– SAN Marianka, Iskra Łowicz – 
Victoria Juniorzy Bielawy, Zu-An 
Łowicz24.eu – Imprezowy Klimat 
Zielkowice, Tiruriru FC Domaniewi-
ce – Zjednoczone Emiraty Bielaw-
skie Zduny, TAJ Małszyce – Kole-
jarz Łowicz.

 �Klasyfikacja strzelców:
1. Przemysław Plichta TAJ Małszyce 5 bramek

2. Mateusz Dałek Victoria Juniorzy 4 bramki

3. Michał Brandt Kolejarz Łowicz 3 bramki

4. Nazem Hasso Tiruriru Domaniewice 3 bramki

5. Bartek Leniarski OSP Soccer Stachlew 3 bramki

6. Robert Sukiennik Telepremium Poltrans 3 bramki

7. Adrian Zawadzki TAJ Małszyce 3 bramki

Rozgrywki Zina III Łowickiej Ligi Futsalu nabrały rumieńców od pierwszej kolejki.
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Piłka nożna | Sparingi

Sokół sprawdzi się trzy razy
Beniaminek A-klasy 
szykuje plany przygotowań 
do rundy wiosennej.

Drużyna z Popowa zajmuje ak-
tualnie ostatnie miejsce w Keeza 
Elite Łódź A-klasie, gr. II. Sokół 
w  pierwszej rundzie wywalczył 
jedynie 1 pkt. i z pewnością bę-
dzie chciał zmazać plamę wio-
sną. W ramach przygotowań tre-

ner Tomasz Drużyna zaplanował 
dla swoich piłkarzy trzy mecze 
kontrolne. 

Pierwszy odbędzie się 20 lute-
go z  KS Unią Wzniesień Łódz-
kich, kolejny zaplanowano ty-
dzień później przeciwko Vagatowi 
Domaniewice, a ostatni raz przed 
restartem rozgrywek popowianie 
zmierzą się w sparingu 6 marca 
z Sokołem Lutomiersk. wp
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Piłkarz Zjednoczonych 
walczy o życie
Ty też możesz pomóc – str. 38

Strykowscy koszykarze 
świetnie zainaugurowali 
sezon Ligi Wojewódzkiej do lat 14 – str. 39

KALENDARZ
IMPREZ
SPORTOWYCH

Futsal | 3. kolejka KIA Open I Ligi ŁoLiF

Porażki Fantazji i Błękitnych
W kolejnej serii 
spotkań najwyższej 
klasy rozgrywek XXIX 
edycji Łowickiej Ligi 
Futsalu bez kolejnych 
punktów dla Głowna 
i Dmosina.

W niedzielę, 12 grudnia zespół 
głowieńskiej Fantazji z  jednym 
z ciekawszych spotkań 3. kolejki 
KIA Open I Ligi ŁoLiF podejmo-
wał triumfatorów z ubiegłych lat 
Novum Pędzące Imadła z Łowi-
cza. Głownianie świetnie zaczęli 
niedzielny pojedynek i po golach 
Bartosza Placka oraz Antonie-
go Waśkiewicza prowadzili 2:0 
do przerwy. Później na 3:0 pod-
wyższył Patryk Tuliński i  na 7 
min. przed końcem meczu wy-
dawało się, że Fantazja zgarnie 3 
pkt. Niestety W  ciągu zaledwie 
3 min. rywale zdobyli aż cztery 
gole i  odwrócili losy spotkania 
na swoją stronę. Walnie przyczy-
nił się do tego gracz IV-ligowego 
zespołu Zjednoczonych Stryków 
Roman Periżhok, który zdobył 
dwie bramki. Fantazja gra w tym 
sezonie bardzo dobrze, ale często 
brakuje jej szczęścia.

 Novum Pędzące Imadła Ło-
wicz – Fantazja Głowno 4:3 (0:2)
Fantazja: Michał Kocemba – Ka-
rol Kruk, Eryk Ignatowski, Patryk 
Tuliński, Antoni Waśkiewicz, Kry-
stian Kruk, Bartosz Placek i Da-
mian Mospinek.

Emocjonujący pojedynek ro-
zegrali także gracze Błękitnych 
Dmosin. Drużyna pod wodzą gra-
jącego trenera Dawida Ślązaka 
zmierzyła się z wielokrotnymi mi-
strzami ŁoLiF – Chińską Łowicz. 
Niestety dla dmosinian prawdzi-

wy dzień konia miał Arkadiusz 
Błaszczyk, który zdobył aż sześć 
bramek dla Chińskiej. Nie po-
mógł świetny mecz w  wykona-
niu...trenera Ślązaka, który popi-
sał się hat-trickiem. Ostatecznie 
Błękitni przegrali 4:7, a do dorob-

ku zespołu z Dmosina dołożył się 
jeszcze Nikodem Andrzejewski.

 Chińska Łowicz – Błękitni 
Dmosin 7:4 (4:2)
Błękitni: Paweł Mielczarek – Da-
wid Ślązak, Mateusz Wardziński, 

Jarosław Bąba, Nikodem An-
drzejewski, Mykola Prylepa i Yurii 
Sklianchuk.

Kolejne spotkania zaplanowa-
no na sobotę, 18 grudnia. W ło-
wickiej hali OSiR nr 1 o  godz. 
17:10 przeciwko Szopenowi San-
niki zagrają Błękitni Dmosin, a o 
godz. 18:30 z  Chińską Łowicz 
będą rywalizować piłkarze halowi 
Fantazji Głowno.  wp

 3. kolejka: FC Łaguszew – Vic-
toria Bielawy 3:4 (3:1), Novum Pę-
dzące Imadła Łowicz – Fantazja 
Głowno 4:3 (0:2), Chińska Łowicz 
– Błękitni Dmosin 7:4 (4:2), Dru-
żyna KIA Renix Łowicz – Blokersi 
Intermarche Łowicz 5:2 (1:1), Ogro-
dowa Fruktus SMS Dąbkowice – 
Szopen Sanniki 6:3 (3:0).

1. Ogrodowa SMS Fruktus Dąbkowice 3 9 17-7

2. Chińska Łowicz 3 9 18-11

3. Drużyna KIA Renix Łowicz 3 9 14-8

4. Novum Pędzące Imadła Łowicz 3 9 10-6

5. Fantazja Głowno 3 3 9-9

6. Victoria Bielawy 3 3 11-13

7. Blokersi Intermarche Łowicz 3 3 7-11

8. Błękitni Dmosin 3 0 7-12

9. Szopen Sanniki 3 0 8-14

10. FC Łaguszew 3 0 8-18

 4. kolejka, sobota 18 grudnia: 
Szopen Sanniki – Błękitni Dmosin, 
Victoria Bielawy – Blokersi Inter-
marche Łowicz, Chińska Łowicz 
– Fantazja Głowno, FC Łaguszew 
– Novum Pędzące Imadła Łowicz, 
Ogrodowa Fruktus SMS Dąbkowi-
ce – Drużyna KIA Renix Łowicz.

Drużyna Fantazji (czarne stroje) może być w tym sezonie czarnym koniem rozgrywek KIA Open I Ligi 
ŁoLiF. Przy piłce Antoni Waśkiewicz z Głowna.
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Futsal | Vaveosport Robkol IV Liga ŁoLiF

Kulawi na remis 
ze Zdunami
W 3. kolejce najniższej 
klasy Łowickiej Ligi 
Futsalu swój czwarty 
punkty zdobyli 
zawodnicy Kulawych 
z Domaniewic.

W niedzielę, 12 grudnia roze-
grano kolejne spotkania w  Va-
veosport Robkol IV Lidze Ło-
LiF. Mimo prowadzenia 2:0 tylko 
punkt wywalczyli gracze Kula-
wych FC Domaniewice, którzy 
zremisowali 2:2 z ekipą Zjedno-
czonych Team Zduny. Prowadze-
nie dla Domaniewic już w 1 min. 
uzyskał Patryk Grabowicz, a  tuż 
przed przerwą podwyższył Ar-
tur Pawłowicz. Rywale w drugiej 
połowie podkręcili tempo i  rzu-
tem na taśmę wyrwali 1 pkt. dzię-
ki Mariuszowi Sibielakowi, który 
drugiego gola zdobył w ostatniej 
minucie spotkania.

W tabeli IV Ligi ŁoLiF prze-
wodzi Bełshot Bełchtów, który 
jako jedyny zgromadził komplet 
punktów. Domaniewice są siód-

me z niewielką stratą do podium. 
W następnej kolejce w niedzielę, 
19 grudnia o  godz. 12.30 w  ło-
wickiej hali OSiR nr 1 Kulawi po-
dejmą OSP Chąśno Drugie.  wp

 3. kolejka: OSP Chąśno Drugie 
– Wooden Boys Niedźwiada 5:0 
(2:0), Zjednoczeni Team Zduny – 
Kulawi FC Domaniewice 2:2 (0:2), 
Dyntki Team Zduńska Dąbrowa – 
Bełshot Bełchów 0:1 (0:0), Iskra 
Góra Św. Małgorzaty – Wojownicy 
Ojca Alberta Kiernozia 3:0 (2:0), 
Trzeci Kwadrat Łowicz – Eko-Bio 
Łączy Nas Łowicz 0:5 (0:3), ŁTJD 
Łowicz – Czarni Bednary 0:5 (0:2), 
AA Łowicz – ZSCKR Zduńska Dą-
browa 3:3 (0:2).

1. Bełshot Bełchów 3 9 8-2

2. Eko-Bio Łączy Nas Łowicz 3 7 11-3

3. AA Łowicz 3 7 13-7

4. OSP Chąśno Drugie  3 6 14-8

5. Czarni Bednary 3 6 9-4

6. Iskra Góra Św. Małgorzaty 3 4 6-6

7. Kulawi FC Domaniewice 3 4 7-8

8. Wooden Boys Niedźwiada 3 4 5-7

9. Dyntki Team Zduńska Dąbrowa 3 3 8-5

10. Zjednoczeni Team Zduny 3 3 3-3

11. Trzeci Kwadrat Łowicz 3 3 3-9

12. ZSCKR Zduńska Dąbrowa 3 2 4-8

13. Wojownicy Ojca Alberta Kiernozia 3 0 1-10

14. ŁTJD Łowicz 3 0 1-13

 Klasyfi kacja strzelców: 6 – Mar-
cel Frątczak (AA Łowicz) i Marcel 
Sierota (OSP Chąśno), 5 – Piotr 

Truszkowski (Dyntki Team), 4 – Pa-
tryj Łysio (ZSCKR) i 3 – Artur Paw-
łowicz (Kulawi FC).

 4. kolejka (niedziela, 19 grud-
nia): Iskra Góra Św. Małgorzaty 
– Trzeci Kwadrat Łowicz, Bełshot 
Bełchów – ŁTJD Łowicz, Wooden 

Boys Niedźwiada – AA Łowicz, 
Kulawi FC Domaniewice – OSP 
Chąśno Drugie, Czarni Bednary – 
Zjednoczeni Team Zduny, Eko-Bio 
Łączy Nas Łowicz – Dyntki Team 
Zduńska Dąbrowa, Wojownicy 
Ojca Alberta Kiernozia – ZSCKR 
Zduńska Dąbrowa.

OSP Chąśno Drugie (biało-czarne stroje) będzie kolejnym rywalem Kulawych w IV Lidze ŁoLiF.
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SOBOTA, 18 GRUDNIA:
 godz. n/u, Hala OSiR nr 1 przy 

ul. Jana Pawła II w Łowiczu, 10. 
kolejka rozgrywek o mistrzo-
stwo Wojewódzkiej Ligi Ko-
szykówki do lat 13 dziewcząt: 
UMKS Księżak Łowicz – TK Ba-
sket Stryków,

 godz. 16:00, hala OSiR nr 1 przy 
ul. Jana Pawła II w Łowiczu, 4. 
kolejka rozgrywek XXIX edycji 
Zina III Łowickiej Ligi Futsalu: 
Tiruriru FC Domaniewice – Zjed-
noczone Emiraty Bielawskie Zdu-
ny,

 godz. 17:10, hala OSiR nr 1 przy 
ul. Jana Pawła II w Łowiczu, 4. 
kolejka rozgrywek XXIX edycji 
KIA Open I Łowickiej Ligi Fut-
salu: Szopen Sanniki – Błękitni 
Dmosin,

 godz. 18:30, hala OSiR nr 1 przy 
ul. Jana Pawła II w Łowiczu, 4. 
kolejka rozgrywek XXIX edycji 
KIA Open I Łowickiej Ligi Fut-
salu: Chińska Łowicz – Fantazja 
Głowno.

NIEDZIELA, 19 GRUDNIA:
 godz. 9:15, hala przy ul. Czaj-

kowskiego 14 w Łodzi, dwumecz 
3. kolejki rozgrywek o mistrzo-
stwo Wojewódzkiej Ligi Ko-
szykówki do lat 12 dziewcząt: 
SuperDrob Widzew Łódź – TK 
Basket Stryków,

 godz. 10:00, Ośrodek Dosko-
nalenia Techniki Jazdy Tor Łódź 
w Kiełminie 78, Super OES Toru 
Łódź,

 godz. 10:30, hala przy ul. Czaj-
kowskiego 14 w Łodzi, dwumecz 
3. kolejki rozgrywek o mistrzo-
stwo Wojewódzkiej Ligi Koszy-
kówki do lat 12 dziewcząt: TK 
Basket Stryków – UMKS Księżak 
Łowicz,

 godz. 12:30, hala OSiR nr 1 przy 
ul. Jana Pawła II w Łowiczu, 4. ko-
lejka rozgrywek XXIX edycji Va-
veosport Robkol IV Łowickiej 
Ligi Futsalu: Kulawi FC Doma-
niewice – OSP Chąśno Drugie,

 godz. 14:50, hala OSiR nr 1 przy 
ul. Jana Pawła II w Łowiczu, 4. 
kolejka rozgrywek XXIX edycji 
Da Grasso II Łowickiej Ligi Fut-
salu: Nieobliczalni Głowno – Mi-
koba United Klewków,

 godz. 15:50, hala OSiR nr 1 przy 
ul. Jana Pawła II w Łowiczu, 4. 
kolejka rozgrywek XXIX edy-
cji Da Grasso II Łowickiej Ligi 
Futsalu: Vinci Łowicz – Błękitni II 
Dmosin,

 godz. 16:20, hala OSiR nr 1 przy 
ul. Jana Pawła II w Łowiczu, 4. ko-
lejka rozgrywek XXIX edycji Da 
Grasso II Łowickiej Ligi Futsa-
lu: Witaminer Głowno – Eko-Plast 
Łowicz. wp




